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Ktoś się wstydzi?!
Wyniki tylko dla zaufa
nych?! Uniemożliwiono 
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Czy radni z klubu J 
Bronsia dyskretnie  ̂
chowają głowy w  ̂
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Zarzuty wobec dyrektora i jego 
odpowiedzi na nie. s t r  6-7

Jest Już ponad 6 tysięcy 
cudzoziemców! s t r .  2

Zabudowa mieszkaniowa na ulicy Leśnej idzie pędem. Kolejny deweloper stawia nowe budynki. Ale to, co znaleźliśmy na wydeptanej 
wzdłuż ogrodzenia budowy ścieżce, każe się zastanowić nad tym, czy nie przekroczono granicy. | 3
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Panorama Oleśnicka Strajkują
nauczyciele
w  poniedziałek zajrzeli
śmy do szkół i przedszkoli 
w Oleśnicy. Jak przebie
ga strajk? S TR . 5
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Już ponad 6 tysięcy 
cudzoziemców!
Rynek pracy w powiecie jest już 
pełen obcokrajowców.

W roku 2014 - 4572. W roku 
2015 -1.394, w 2016 - 3.951, w 2017 - 
5.361. A w roku 2018 już 6.180. Tyle 
do Pow iatow ego Urzędu Pracy 
wpłynęło oświadczeń o zamiarze 
pow ierzenia pracy obyw atelom  
Armenii, Białorusi, Gruzji, Mołda
wii, Rosji i Ukrainy. A w roku 2018 
doszli do tego jeszcze Nepalczycy 
i Filipińczycy.

Jak to w ygląda w rozbiciu na 
gminy - patrz ramka. Dodajmy, że 
PUP w ydał też 311 zezw oleń na 
pracę sezonową.

To dane o fic ja lne. Praw dziw e 
liczby są na pewno większe. Nie jest 
tajemnicą, że wielu cudzoziemców 
wciąż pracuje u nas na czarno.

Ostatnio pisaliśmy o grupie aż 50 
Filipińczyków, którzy przybyli w 
nasze okolice nielegalnie w poszu
kiwaniu pracy. Służby odkryły ich 
w dawnym zajeździe „Na Polance" 
w Smardzowie. (ror)

R O K  2 0 1 8
Oleśnica
Syców
Twardogóra
Międzybórz
Dobroszyce
Dziadowa Kłoda
Bierutów
Wrocław*
RAZEM

4.578
384
259
146
122
97
82
52

^  6.180

A może to był mobbing?

*firma prowadzi działalność we Wrocła
wiu, ale ma adres w naszym powiecie

A tak było, gdy Centrum nie było
Na kanwie dyskusji o tym, czy 
miasto ma kupić dawny dom 
handlowy Centrum, przypo
minamy, jak wyglądał oleśnic
ki Rynek, zanim ten obiekt 
zbudowano. Przypomnijmy, 
że kamienica stojąca w tym 
miejscu, gdzie wspomniany 
budynek, przetrwała wojnę i 
dopiero w latach 60. zosta
ła rozebrana. Pocztówka 
pochodzi ze zbiorów Muzeum 
Historii Żydów Polskich Polin i 
strony Wirtualny Sztetl. (ror)

a l e s n l c a ^ ^ c o n i  CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Skoro pracownica była nadmier
nie obciążona pracą, to może to 
był mobbing?

Przew rotną interpelację złożył 
K az im ierz  K arp ien k o  (Oleśnica 
Razem).

Ma ona po pierwsze związek ze 
skargą złożona na burmistrza o to, 
że na stronie m iasta nie zam iesz
czano w ym aganych praw em in
fo rm a c ji . Z a m ia s t b u rm is trz a  
w y ja śn ie n ia  z ło ż y ła  in sp e k to r  
Katarzyna Krawczyk. I ona, i rad
ni Bronsia tłumaczyli, że była ona 
nadm iernie obciążona pracą, stąd 
w spom niane braki w inform acji 
publicznej na witrynie miasta.

Po d ru g ie  p o w sta ła  o na , bo 
w cz e śn ie j p o ja w iła  s ię  sk arg a  
obyw atela na to, że pracow nicy 
Urzędu M iasta muszą przez wiele 
godzin po godzinach pracy uczest
niczyć w sesji Rady Miasta.

W kon tekście tych  w y jaśn ień  
K arpienko napisał: „W zw iązku

z oficjalną inform acją pracownicy 
W ydziału O rganizacyjnego Urzę
du M iasta  O leśnicy, iż była ona 
nadm ierne obłożona obow iązka
mi i nie była w stanie terminowo 
się z nich  w yw iązyw ać, przez co 
cała społeczność Oleśnicy pozba
wiona była dostępu do informacji 
p ublicznej, a także w zw iązku z 
wcześniejszą skargą na burmistrza 
z powodu nadmiernego obciążenia 
pracą, w  sposób naruszający do
puszczalny czas pracy niektórych 
pracowników Urzędu M iasta Ole
śnicy w dniu sesji 28 grudnia 2018 
roku, zapytuję: Jak ie  procedury 
antym obbingow e zostały  w dro
żo n e i o b o w ią z u ją  w U rzęd zie  
M iasta Oleśnicy? W  szczególności, 
jaka jest procedura zgłaszania mo- 
bbingu i czy spełnia ona kryteria 
bezstronności, poszanowana praw 
skarżącego i zachowania jego ano
nimowości wobec ogółu pracowni
ków? Proszę o kompletne informa
cje". (ror)

Rekord wchodzi
Czy zw yciężczyni przetargu  
podpisze umowę za tak wysoką 
stawkę? - pytaliśmy przed tygo
dniem. Znamy odpowiedź.

Przypomnijmy, że - jak ujaw nił 
portal olesnica24.com  - padła re
kordowa w ysoka cena najm u ba- 
ru-kafeterii, mieszczącego się na I 
piętrze aąuaparku. Lokal ma 141 
mkw powierzchni. Sala konsump
cyjna z barem  to 93 mkw. Stawka 
wyjściowa wynosiła 2.500 zł netto.

Licytowały dwie osoby: A nna Le- 
narczyk, prow adząca Bar Amigo 
w Dziadowej Kłodzie, oraz Bartosz 
Kraska, w łaściciel Dworu Spalice 
w Oleśnicy.

Anna Lenarczyk wygrała prze
targ za kw otę 6.300 zł netto (!). W 
m in io n y m  tyg o d n iu  p od p isa ła  
umowę na dzierżawę. Lokal prze
znaczony jest na gastronomię, ale 
- za zgodą prezesa Atola - może też 
w nim  być prow adzona rów nież 
inna działalność. (ror)

KIERUNEK
TOYOTA

SPRAWDŹ NOWE 
WYŻSZE STAWKI 
W  TOYOCIE!
DO  T E ] PORY DOŁĄCZYŁO DO  NAS  
]U Ż  4 0 0  NO W YCH PR A C O W N IK Ó W .
Nadal p row adzim y rekru tac ję  do dz ia łów  p rodukcy jnych  
(m ontaż, obróbka, od lew n ia , tra n sp o rt w ew nę trzny) 
i u trzym ania  ruchu.

W YŚLIJ PO DA NIE NA  
p r a ca (gDtoyota p I .co m 

LUB O D W IE D Ź  
www.kierunektoyota.pl

OBIERZ Z NAMI KIERUNEK TOYOTA!
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raOHUlACJA 
NA ŻYDOWSKIM 
GMOITARIUP
Żydowski cmentarz nigdy nie będzie byłym cmentarzem. On zawsze nim 
będzie. Zapomniano o tym w Oleśnicy. Ale nasze znalezisko nie pozwala 
o tym zapomnieć.

Ludzkie szczątki na środku wydeptanej ścieżki...

Z abud ow a m ieszk an io w a na 
ulicy Leśnej idzie pędem. Kolejny 
dew eloper staw ia nowe budynki.

 ̂Ale to, co znaleźliśm y na w ydep
tanej w zdłuż ogrodzenia budowy 
ścieżce, każe się zastanow ić nad 
tym, czy nie przekroczono granicy.

D w ie lud zkie kości w  b liskie j 
odległości od siebie. Jedna leży po
środku powstałej niedaw no ścież
ki łączącej ulicę Leśną z terenem  
sp acero w y m  na W o d ociągach . 
Druga - nieco większa, jakby bio
drowa - kilkanaście centym etrów 
dalej, na niew ielkiej stercie ziemi, 
której przed rozpoczęciem  budo
wy tu nie było. Bliżej i dalej mniej
sze i w iększe hałdy ziemi, świeżo 
wykopanej, przetransportow anej 
w głąb rozległego nieużytku, po
rośniętego haszczam i i m łodym i 
drzewami.

O d p ow ied ź na p y tan ie , skąd 
wzięły się ludzkie szczątki w tym 
miejscu, jest dla nas oczywista. W 
pobliżu znajduje się daw ny k ir
kut. Śladu po nim  na powierzchni 
ziem i nie ma już dawno, ale stare 
plany m iasta i w spom nienia po
wojennych oleśniczan nie pozwa
lają zapomnieć, że także w Oleśni
cy p ow stał cm entarz żydow ski. 
W ygląda na to, że p odczas prac 
budow lanych wydobyto szczątki 
zm arłych Żydów. Nie sposób tłu
m aczyć ich obecności inaczej n iż 
trwającymi pracami ziemnymi.

H istoria o leśnickiego  
kirkutu

H istoria żydow skiego cm enta
rza przy ul. Leśnej - jak opisuje dr 
M arek N ienałtow ski w w itryn ie 
internetowej www.olesnica.nienal- 
towski.net - zaczyna się w w latach 
20. XIX w ieku. G m ina żydowska 
zakupiła od miasta grunt na ten cel

o pow ierzchni 0,15 ha. Cm entarz 
był gotowy w 1823 roku, a pierw
szego pochówku dokonano w roku 
1826. Z czasem  powiększono jego 
obszar do 4.241 mL w ybudow a
no dom przedpogrzebow y w raz 
z m ieszkaniem  dla stróża, w yko
pano studnię. D roga dojazdow a 
z centrum  m iasta prow adziła od 
ulicy  Brzozow ej za koszaram i, a 
druga droga - od strony zjazdu z 
u licy  W ojska Polskiego na Bogu- 
szyce. Przed II wojną światową w 
pobliżu powstała ulica Leśna i wy
budow ano w zdłuż niej i przy ul. 
Wojska Polskiego osiedle 7 domów 
wielorodzinnych. Na początku lat 
40. XX wieku kirkut został przejęty 
przez Zrzeszenie Żydów w Niem
czech (Reichsvereinigung der Ju- 
den in Deutschland), które od 1942 
r. było zmuszane do wyzbywania 
się cmentarzy. Zrzeszenie począt
kowo ustaliło z władzami Oleśnicy, 
że teren cmentarza pozostanie nie 
naruszony, a bliscy zmarłych będą 
m ieli praw o go odw iedzać. Jed 
nak po zajęciu jego majątku przez 
adm inistrację skarbową doszło w 
1944 roku do sprzedaży cm enta
rza miastu. Nekropolia przetrwała 
wojnę, ale z powodu opuszczenia 
m iasta przez Żydów nie intereso
wano się nią i nie była ona chronio
na. Z tego powodu systematycznie 
dew astowano ją , niszczono i wy
w ożono kam ien ne nagrobki. W 
1969 r. Miejska Rada Narodowa w 
Oleśnicy zdecydowała o „likwida
c ji"  cm entarza. Zrów nano teren, 
zamieniono na wojskowy plac ćwi
czeń i przyłączono do koszar.

Ślady przeszłości i pusta 
deklarac ja  burm istrza  

Z acytu jm y M arka N ienałtow - 
s k ie g o : „ W e d łu g  o p o w ia d a ń

Pomniki nagrobne Jakoba Bielschowsky (1805-1892) i jego żony Henrietty na 
oleśnickim kirkucie. Rodzina Bielschowskych była właścicielem młyna

m iesz k a ń có w  o k o licz n y ch  d o 
mów (Ryszard Dibelka i Romuald 
K rajew ski, m ieszk a jący  tam  od 
1946 r.), cmentarz w 1946 r. nie był 
zniszczony (ogrodzenie istniało). 
Jedynie domu grzebalny m iał spa
lony dach, który spadł do środka). 
C m entarz opisyw ano jako  pięk
ny. N iektóre nagrobki (macewy) 
w ykonano z cennych m ateriałów 
i m ogły m ieć dużą w artość arty
styczną. Nikt nie pamięta nowych 
pochówków po 1945 r. (obok cmen- 
tarzapochow ano zwłoki kobiety, 
znalezione w jednym z domów ul. 
Leśnej podczas ich „nowego" po
wojennego zasiedlenia). Po 1946 r. 
rozpoczęła się dewastacja nieużyt- 
kowanego cmentarza. Piękne kute 
ogrod zenia  tra fiły  na okoliczne 
działki, nagrobki były rozbijane 
przez dzieci dla zabawy, cenniejsze 
rozpoczęto wywozić i „przerabiać" 
na nowe. Pamiętano, że niektóre z 
nich, o dużej masie, ładowano w 
kilka osób na ciężarówki".

Jeszcze na przełom ie XX i XXI 
wieku znajdowano na tym terenie 
fragm enty kam iennych nagrob
ków. Fotografow ał je  m.in. w ice
burm istrz Piotr Pawłowski. Zosta
ły  złożone na terenie Sekcji Dróg 
M iejskich, poniew aż w O leśnicy 
nie ma lapidarium.

Jak informuje M arek Nienałtow
ski, G m ina Żydowska starała się 
odzyskać kirkut w 2002 roku, ale 
pom yliła się i w ystąpiła o grunt, 
na którym  znajd ow ał się cm en
tarz n iem ieck i. Nie m ogła w ięc 
osiągnąć celu. Cmentarz żydowski 
w raz z przyległym  dużym  tere
nem Agencja M ienia Wojskowego 
sp rzed ała  o leśn ick iem u  p rzed 
siębiorcy. Ten z czasem  sprzedał 
grunt deweloperowi, który aktu
alnie wznosi tam kolejne budynki

w ielorodzinne. JPS Development 
Sp. z 0 .0 . oferuje apartamenty „Le
śna Polana".

We wrześniu 2008 roku Panora
ma Oleśnicka doniosła: „Na koniec 
z ust burm istrza Jana Bronsia pa
dły dwie w ażne dla społeczności 
żydow skiej deklaracje. P o in fo r
m ow ał o pow staniu chodników  
prowadzących do nieistniejącej już 
synagogi i postaw ieniu w m iejscu 
dawnego cmentarza żydowskiego 
o b e lisk u , k tóry  u p am iętn i jeg o  
istnienie".

Burm istrz Bronś przez tyle lat 
sw ojego urzęd ow ania  żad nego 
obelisku n ie postaw ił i n ie  zajął 
się upam iętnieniem  tego miejsca. 
Gdyby to zrobił, nie musielibyśmy 
tłumaczyć się nikomu z sytuacji, z 
jaką właśnie się zderzyliśmy.

Oleśniczanie  
są barbarzyńcam i?

„Na terenie byłego cm entarza, 
być może, dalej spoczywają szczątki 
starszych braci w wierze (słowa Jana 
Pawła II) - pisał przed kilkoma laty 
M arek Nienałtowski. - Czy ma on 
pozostać w obecnej barbarzyńskiej 
postaci, czy też miejsce to zostanie 
upamiętnione? Nie wiadomo, jak 
form alnie zosta ł zlikw idow any 
cmentarz żydowski. Po ukazaniu 
się najnowszej monografii oleśnic
kie j w iadom o, że d ecyzją  MRN 
cmentarz został zlikwidowany w 
październiku 1969 r. Czy odbyło się 
to zgodnie z ówczesnym prawem? 
Zgodnie z przepisami późniejszej 
ustaw y z dnia 16 czerw ca 1991 r. 
cmentarze żydowskie są szczegól
nie chron ione, gdyż re lig ia  w y
znan ia  m ojżeszow ego n ie prze
w iduje likw id acji cmentarzy, jak  
również dokonywania ekshumacji 
zw łok. D latego (moim zdaniem )

m iejsce byłego cmentarza powin
no wrócić pod zarząd miasta (jeśli 
nie było) i przyjąć postać lapida
rium  obejm ującego zaznaczenie 
granicy cmentarza, umieszczenie 
nagrobków, może jeszcze istnieją
cych w różnych m iejscach i tabli
cy pamiątkowej. Strona polska w 
negocjacjach z innymi państwami, 
na których są (były) cm entarze 
polskich obywateli wymaga zapew
nienia dostępu i możliwości nieskrę
powanej opieki nad tymi wszystkimi 
obiektami. Powinniśmy analogicznie 
spełniać ten wymóg".

N ie m ożem y m ów ić o byłym  
cm entarzu  żyd ow skim . O n  za 
wsze nim  pozostanie. Głośna jest 
sprawa cmentarza w Kazim ierzu 
Dolnym, na którym wybudowano 
boisko orlik. Budzi to gwałtowny 
sprzeciw  Żydów. N apisał o tym 
n a jw ięk sz y  iz ra e lsk i d z ie n n ik  
„Haaretz". Naczelny rabin Polski 
M ichael Schudrich skomentował 
sytuaqę z Kazimierza tak: „Nie ma 
czegoś takiego jak  były cmentarz. 
Jeśli są tam kości, to są szczątki i 
je s t to cm entarz". Wypada zatem 
nam , oleśniczanom , pow tórzyć 
dziś za nim: Nie ma czegoś takie
go jak  były cmentarz żydowski w 
O leśnicy. O becność szczątków to 
potwierdza.

W 2017 roku dyrektor finansowy 
MGK Sławomir Wers informował, 
że osiedle m ieszkaniow e „Leśna 
Polana", której spółka zapewniła 
sieć ciepłowniczą, składać się bę
dzie z 13 budynków mieszkalnych 
zlokalizowanych na północ od ul. 
Leśnej. Dwa z nich już są na ukoń
czeniu. Jeśli ma się zmieścić jeszcze 
11, to niemożliwe jest, by któryś nie 
stanął centralnie na kirkucie.

K rzy sz to f D ziedzic 
VlDEO olesnica24.com

http://www.olesnica24.com
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Co z budową przychodni zdrowia?
Pacjentom musi wystarczyć stary i ciasny obiekt na Hallera...

Przypomnijmy, że radny K azi
mierz Karpienko (Oleśnica Razem) 
zaapelował na sesji Rady Miasta do 
burmistrza o wybudowanie nowe
go ośrodka zdrowia w Oleśnicy do 
końca 2022 roku. Zaproponow ał 
„rozpoczęcie prac dokum entacyj
nych i projektowych niezwłocznie 
w 2019 roku, zamiast wybudowania 
nowego ośrodka kultury MOKiS-2".

„Moja interpelacja - ocenił radny 
opozycji - ma racjonalne przesłanki 
wynikające zapotrzebowaniem dla 
oleśniczan na nowy obiekt ośrodka 
zdrowia. Istniejący ośrodek przy 
ulicy Hallera mieści się w starym 
budynku, jeszcze ze stropami drew

nianymi, jego struktura techniczna 
ogranicza działalność leczniczą".

K arpienko w skazał na popar
cie tego pomysłu: „na posiedzeniu 
Rady Społecznej Samodzielnego Ze
społu Publicznych Zakładów Opie
ki Zdrowotnej w Oleśnicy, której je
stem członkiem, dyrektor Stanisław 
Ptak wyraził opinię o potrzebie wy
budowania nowoczesnego ośrodka 
zdrowia. Również przewodniczący 
Rady Społecznej M ichał Kasprzy- 
szak wyraził pozytywną opinię".

Koszty? „Koszt budowy nowego 
ośrodka zdrowia to około 20 min 
złotych, ale wydatki na jego dzia
łalności będzie opłacał Narodowy

Fundusz Zdrowia. Czyli kosztów 
nie będzie ponosić budżet miasta" - 
wskazuje rajca Oleśnicy Razem.

Przypomnijmy, że budowę nowo
czesnej przychodni zdrowia dekla
rował w swoim programie wybor
czym Michał Kołaciński. Jan Bronś 
postawił na „superświetlicę", czyli 
MOKiS-2. W kampanii deklarowa
no, że będzie to supernowoczesny 
obiekt na Kazim ierza W ielkiego. 
Teraz burm istrz forsuje adaptację 
XIX - w iecznego dworca PKP na 
MOKiS-2.

„Mam nadzieję, że żaden radny 
nie sprzeciwi się potrzebie wybu
d ow ania w tej kad encji now ego

■ M l  • iT iM N Iir iirT r i • -| - - r - -

Lewicy pomysł na karetkę
Jaki? Dodatkowy zespół ratow
ników, ale na 12 godzin. Kto ma 
zapłacić? Wojewoda lub miasto.

Przypomnijmy, że fiaskiem za
kończyły się apele burmistrza Ole
śnicy w spraw ie sfinansow ania 
przez wojewodę dodatkowego ze
społu karetki pogotowia. Tym sa
mym pomysł zakupu ambulansu 
przez samorządy Oleśnicy, Sycowa 
i Bierutowa spalił na panewce. Sam 
pojazd problemu bowiem nie roz
w iązuje. Panorama jako pierwsza 
unaoczniła to w swoim artykule 
„Karetka niczego nie rozwiązuje".

Jak i pom ysł ma ten problem  
M ich ał K araś (na zdjęciu), prze
wodniczący SLD w powiecie ole
śnickim?

Uważa on, że należy „zapropo
now ać w ojew odzie przejęcie fi
nansowania dodatkowego zespołu 
ratowników ze zmiany dziennej, 
pracujących 12 godzin, od 7 do

Z  NOTATNIKA PISMAKA

19. To właśnie wtedy jest najwięk
sze zapotrzebow anie na pom oc 
ratow ników , bo w y jeżd ża ją  oni 
wtedy nawet 10 razy dziennie w 
porównaniu do nocy, kiedy robią 
to około 3 razy".

Z d aniem  K arasia  „ tak ie  roz
w iązanie w ym aga nakładów  fi
nansowych na poziomie 400 - 500 
tys. złotych rocznie, a nie mitycz
nych 3 m in złotych , jak  próbują 
wm ów ić m ieszkańcom niektórzy 
obserw atorzy. Gdyby faktycznie 
taka byłaby cena, to na obsługę 
karetk i należałoby przeznaczyć 
około 8.200 złotych dziennie! Jest 
to m anipulacja czystej wody, bo 
każdy m ieszk an iec m oże sobie 
bardzo szybko sprawdzić koszty 
związane z pensjami ratowników, 
paliwem, serwisem samochodów, 
lekami czy innymi, związanymi z 
administracją itp.".

Dodajmy, że owa kw ota 3 m in 
pojaw iła się na jednym  z portali

Drenaż kieszeni
„Obiecuję obecność w waszym 

życiu, uważność na oleśnickie spra
wy i problemy". Tak poetycznie 
głosił oleśniczanom przed wybora
mi Jan Bronś. Jak teraz prozaicznie 
uskutecznia tę „obecność" i „uważ
ność"? Co rusz uderza mieszkań
ców Oleśnicy po kieszeni.

Po objęciu udzielnych rządów 
Bronś najpierw sięgnął do kiesze
ni rodziców. Zmniejszył bowiem 
dotację z budżetu miasta na przed
szkola i w ten sposób spowodował 
podw yżkę czesnego. N astępnie 
sp raw ił o leśn iczan o m  kolejne 
zmartwienie -  podwyżkę opłat za 
ogrzewanie i ciepłą wodę. Po czym 
odm ów ił m ieszkańcom  m iasta 
95-procentowej bonifikaty za prze
kształcenie gruntów z użytkowa

nia wieczystego na własność. Na 
domiar utrapień podwyższył ole
śniczanom, i to drastycznie, ceny 
za wywóz śmieci. Co dalej?

Radni Bronsia dyskretnie cho
wają głowę w piasek -  w zam ian 
za intratne posady od burmistrza? 
Krytyczny głos radnych opozycji 
jest głosem  w ołającego na pusz
czy. Taka lokalna niby demokracja. 
Wygląda na to, że autokratyczna 
w ładza z ra tu szo w y ch  w yżyn 
polityki w yniośle patrzy -  przez 
pryzm at ekonom ii -  na ludność 
miasta.

Czy liberał Bronś zza ekono
micznych wskaźników, wykresów 
i tabel nie widzi człowieka? Czy 
burmistrz nie zauważa, że oleśni
czanom na ogół się nie przelewa?

ośrodka zdrowia dla społeczności 
oleśnickiej, a pan burm istrz roz
pocznie realizację  tej budow y" - 
konkludował w swojej interplacji 
radny Karpienko.

Ja k a  b y ła  o d p o w ied ź  na p o 
stu lat radnego? W im ieniu  Jana 
B ro n s ia  w ic e b u rm is trz  E d y ta  
M ałys-N iczypor napisała tak: „W 
odpowiedzi na interpelacje z dnia 
28.02.2019 r. inform uję, że w bu
dżecie bieżącego roku oraz w wie
loletniej prognozie finansowej nie 
przewidziano wydatków zw iąza
nych z budową nowej przychodni 
zdrowia".

(ror)

internetow ych. W Panoram ie To
masz Krawczak, prezes Służb Ra
towniczych, ocenił, że całodobowy 
koszt zespołu to 1,2 min zł rocznie. 
To realna i prawdziwa kwota.

A gdyby wojewoda nie zgodził 
się na proponowane przez lewicę 
rozwiązanie?

„Bez względu na to miasto Ole
śnicę stać na taki wydatek, zw a
ży wszy na to, że kondycja finan
sowa polepszyła się po sprzedaży 
działki za 25 m in złotych netto, a 
i w pływ y do budżetu rosną pro
porcjonalnie do wzrostu wynagro
dzeń podatników co rok" - uważa 
szef SLD.

I p rzy p o m in a , że „byłoby to 
skuteczne zrealizow anie obietni
cy w yborczej Jana Bronsia, które 
z p ew n o ścią  d o cen ilib y  m iesz
kańcy naszego m iasta. Byłoby to 
również dotrzym anie warunków, 
na których SLD w pow iecie ole
śnickim poparło Jana Bronsia jako

Że duża część mieszkańców m ia
sta ledwie wiąże koniec z końcem? 
Co z nimi? Podwyżki burm istrza 
to cios w nich. Zamożni jakoś po
radzą sobie z podw yżkam i Bron
sia, w ostateczności zaś w yniosą 
się z miasta, w którym życie staje 
się drogie. A ubodzy?

Jak burmistrz rozumie kluczowe 
w terytorialnym samorządzie poję
cia „wspólnota mieszkańców", „so
lidarność społeczna" i „wrażliwość 
społeczna"? Czy Bronś spogląda 
na m iasto jak na firm ę, która ma 
przynieść ekonomiczny zysk? Tyl
ko komu? O to go pytam jako jeden 
z pionierów samorządności miasta 
Oleśnicy. Czekając na odpowiedź 
burmistrza, zachęcam moich czy
telników do przeczytania w sieci 
-  na portalu instytutoby watelski. 
pi -  artykułu „Miasto to nie firma" 
autorstwa dra Pawła Kubickiego z 
Instytutu Europeistyki Uniwersy
tetu Jagiellońskiego.

kandydata na urząd Burm istrza 
Oleśnicy. Przypom nę, że oleśnic
kie SLD wspierało Jana Bronsia w 
kam panii wyborczej w zam ian za 
realizację części programu wybor
czego, w którym  był zakup kare
tek pogotowia z załogą".

(ror)

Ten ceniony socjolog zauważa: 
„Rozwoju m iast nie da się jednak 
sprow adzić tylko i w yłącznie do 
problemu nakładów  inw estycy j
nych. Dominujący wśród naszych 
decydentów i technokratów  spo
sób myślenia o mieście jak o firmie 
może nas zaprowadzić na manow
ce, a nie do »idealnego modelu« 
m iasta zachodnioeuropejskiego. 
M iasto nie jest firm ą, jest gminą. 
Gmina natomiast to wspólnota lu
dzi i jej rozwój rządzi się innym i 
praw am i niż te obow iązujące w 
korporacjach".

Natchniony Bronś po wyborach 
ogłosił: „Moim celem zawsze było 
m iasto , k tóre  zachw yca. E n er
g etyczn e, k lim aty czn e  -  dobre 
miejsce do życia". Kogo zachwyci 
m iasto, w  którym  życie jest dro
gie? Kto uzna za dobre miejsce do 
życia miasto, w którym życie jest 
drogie?

Andrzej P aw eł Szachnowski

Eks-radny wiceprezesem Portu Lotniczego
Przemysław Myszakowski wice
prezesem Portu Lotniczego we 
Wrocławiu

P o rt L o tn ic z y  W ro c ła w  to 
spółka, w której udziałow cam i 
są Skarb Państw a, w ładze w oje
wództwa i W rocławia. Zarządza 
nią obecnie rządząca w regionie 
koalicja PiS i Bezpartyjnych Sa
morządowców.

Rada nadzorcza Portu powięk
szyła w minionym tygodniu skład 
zarządu z dwóch do trzech osób i 
na wiceprezesa powołała Przemy
sława Myszakowskiego, prawnika 
z Oleśnicy.

39-letni Myszakowski jest zwią
zany z Prawem i Spraw iedliw o
ścią. Był w ielo letn im  m iejskim  
radnym. Kandydow ał na burm i
strza Oleśnicy. Od 2015 roku pra

cował w K ancelarii Premiera. Był 
w iced yrektorem  d ep artam entu  
spraw  o b y w ate lsk ich , a potem  
w iced yrektorem  d ep artam entu  
praw nego. Sw oją polityczną ka
rierę zw iąza ł z p o słan k ą  B eatą 
Kempą.

Na informację o tym powołaniu 
z portalu olesnica24 pow ołał się 
portal koduj24.pl.

(ror)

Nie będzie 
strzelał
Radny przyznaje, że poniosło 
go w dyskusji.

Podczas zebrania sołeckiego w 
Zawadzie w gminie Syców w środę 
3 marca radny M ieczysław  Troska 
odniósł się do swoich słów, z któ
rych stał się ostatnio znany, kiedy 
to sugerował konieczność strzela
nia z karabinu, aby wreszcie doszło 
do remontu dróg powiatowych.

- Tydzień temu odbyły się w y
bory w Szczodrowie, były bardzo 
emocjonujące. Niestety, poddałem 
się również tym emocjom i w ypo
w iedziałem o kilka zdań za dużo, 
za które chciałbym przeprosić wy
borców, urzędników, którzy poczu
li się obrażeni, a przede wszystkim 
panią dyrektor dróg powiatowych. 
Chyłę czoła, bardzo mi z tego po
wodu przykro. M am nadzieję, że 
m edia, które pom ogły rozp ętać 
jakby tę burzę, pomogą też ją  uspo
koić. Przepraszam bardzo -  zakoń
czył.

Z grom adzeni nagrodzili okla
skami radnego, który m iał odwagę 
przyznać się do błędu.

Zbigniew N owak  
« ■

Witacze 
umyją
Będą czytelniejsze?

R adny P aw eł L e sz cz y ło w sk i 
(k lu b  B ro n sia ) in te rp e lo w a ł w 
spraw ie tzw. w itaczy. O cenił, że 
są w złym  stanie, nieczytelne. - Z 
pewnością nie stanowią wizytówki 
miasta - stwierdził.

Co na to władze miasta?
„Inform uję, że dokonano oglę

d zin  w teren ie  w itaczy  um iesz
czonych przy ul. W ojska Polskie
go. Stan techniczny pow yższych 
obiektów jest dostateczny i w naj
bliższym czasie zostaną oczyszczo
ne i um yte w ram ach wiosennych 
porządków" - odpowiedziała rajcy 
wiceburmistrz Oleśnicy. (ror)

Siatkę 
zamontują
Będzie można grać w kometkę.

„W zw iązku ze zbliżającym  się 
okresem wiosennym f  letnim pro
szę o odpowiednie przygotowanie 
boiska do kometki znajdującego się 
w parku przy ulicy Wały Jagiejoń- 
skie (brak siatki na jednym boisku, 
usunięcie piachu z boiska)" - inter
pelował radny Jacek  M alczew ski 
(klub Bronsia). Zakład Budynków 
K om unalnych od pow iedział, że 
„siatka zostanie zamontowana do 
końca kw ietn ia . W tym  sam ym  
term inie boisko zostanie posprzą
tane". ■ (ror)

oferta wielu ffrm 
tel. 793 688 083
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MIASTO W  SKRÓCIE  
W izyta w  ratuszu

Joachim Jasięga i Zuzanna Wiatr 
ze Szkoły Podstawowej nr 3 oraz 
Hanna Fedzin ze Szkoły Podstawo
wej nr 4, laureaci konkursów zDolny 
Ślązaczek, byli gośćmi burmistrza 
Oleśnicy. Uczniowie oraz ich rodzi
ce odebrali upominki i gratulacje. 
Obecni byli również dyrektorzy: 
Wioletta Bilińska (SP 3), Kazimierz 
Ubowski (SP 4) oraz Grażyna Dłu- 
bakowska (ZOS).

Strajkują nauczyciele
- To nie jest sprawa polityczna, tylko kwestia niskich płac - mówi Teresa Picher z komitetu straj
kowego w ZSP Oleśnica.

H ydranty do rem ontu
ZBK ogłosiło zapytanie ofertowe na 
remont wewnętrznej instalacji hy
drantowej wraz z analizą ustalenia i 
usunięcia przyczyn braku wydajno
ści hydrantów w budynku usługo- 
wo-mieszkalnym przy ul. Lwowskiej 
3. Mieści się tam klub Mikser i sklep 
z garmażerką.

Przebudowa przedszkola
ZBK ogłosił przetarg na przebudo
wę Przedszkola nr 4 przy Kazimie
rza Wielkiego, w celu dostosowania 
go do zgodności z przepisami 
przeciwpożarowymi.

Kolizja za  ko liz ją
w minionym tygodniu doszło do 
dwóch kolizji na wiadukcie - skrzy
żowaniu ulic Wojska Polskiego 
i Dobroszyckiej. Zderzyły się 
volkswageny - passat i tiguan oraz 
volkswagen polo i seat ibizy. W obu 
zdarzeniach nikt, poza autami, nie 
ucierpiał...

Bujaki na Fio łkow ej
Plac zabaw powstanie przy ulicy 
Fiołkowej. Będzie ogrodzony, 
poprowadzi do niego betonowa 
ścieżka. Na placu staną bujaki 
kubełkowy i sprężynowy-konik, 
huśtawki wagowa 
i wahadłowa podwójna, zestaw 
zabawowo-sprawnościowy z 
elementami: wieża, zjeżdżalnia, 
wejście wspinaczkowe, drabinka 
łukowo-linowa, ścianka linowa 
pajęczyna, ścianka wspinaczkowa 
falowana, spirala, przejście tunelo
we, balkonik, barierka, kółko i 
krzyżyk, a także karuzela - młynek i 
oczywiście piaskownica.

To nie było LPR
w  czwartek wieczorem nad Oleśni
cą słychać było warkot śmigłowca. 
Maszyna krążyła w okolicach 
lotniska. - Nie był to kolejny lot Lot
niczego Pogotowia Ratunkowego, 
ani też akcja związana z gaszeniem 
pożaru we Wrocławiu w okolicach 
Stadionu Miejskiego - powiedział 
portalowi olesnica24.com rzecznik 
straży Marcin Purzyński. Kilka dni 
wcześniej nad oleśnickim lotni
skiem widziano wojskowy samolot 
transportowy Casa, który także kil
ka razy zatoczył nad obiektem koło. 
Były to loty ćwiczebne, związane z 
możliwością awaryjnego lądowania 
maszyn.

Fundam enty w ilgotne
ZBK chce zlecić sporządzenie 
ekspertyzy technicznej swojej 
siedziby (oraz MOPS i PUP) pod 
kątem zawilgocenia fundamentów i 
części przyziemnej. Dokumentacja 
ma zawierać projekt budowlany i 
wykonawczy osuszenia i izolacji 
fundamentów.

8 kwietnia do strajku przystąpiła 
większość szkół i przedszkoli w po
wiecie oleśnickim. W poniedziałko
wy poranek Panorama odwiedziła 
cztery placówki w Oleśnicy.

- Co do strajku , to w ażniejsza 
jest solidarność nauczycielska. To 
nie jest żadna sprawa polityczna, 
tylko kwestia niskich płac nauczy
cieli - powiedziała Panoramie Teresa 
Picher, przewodnicząca komitetu 
strajkowego w oleśnickim ZSP.

O  godzinie 9 na 60 nauczycieli 
ZSP O leśnica do strajku przystą
piło 46 (według dyrektora 41). Na
uczyciele strajkują w edług planu 
lekcji, co oznacza, że liczba strajku
jących jest ruchoma. Teoretycznie 
gotowość strajkow ą potw ierdziło 
51 nauczycieli. W ZSP działa tylko 
ZN P Strajkują też nauczyciele nie 
należący do tego związku.

Dyrektor Jacek Stała powiedział 
nam, że 9 nauczycieli pracuje. Tyle 
że nie z uczniam i, bo ci do szkoły 
nie przyszli. Pracujący nauczyciele 
popraw iają prace uczniów  z po
przedniego tygodnia.

A d m in istrac ja  w ZSP pracu je 
normalnie, trwają też uczniowskie 
zajęcia praktyczne i praktyka za
wodowa u pracodawców, odbywają 
się zajęcia dla uczniów z indywidu
alnego doradztwa zawodowo-edu- 
kacyjnego.

W  tygodn iu  p op rzed zającym  
s tra jk  G ra ż y n a  D łu b a k o w sk a , 
dyrektorka Z espołu O św iaty Sa
m orządow ej w O leśnicy, w yda
ła kom unikat. C zytam y w nim : 
„Rozpoczęcie akcji strajkow ej od 
8 kw ietn ia  będ zie  w iązało  się z 
b ra k ie m  m o ż liw o śc i p rz y ję c ia  
uczniów pod opiekę szkoły/przed
szkola od tego d nia z uw agi na 
brak odpowiedniej liczby nauczy
cie li, k tórzy  m ogliby  zap ew n ić

Lech- 
Pol kupił 
dworzec
Sycowski dworzec PKS-u zna
lazł nabywcę.

P rz e ta rg  na sp rz e d a ż  d w o r
ca PKS w Sycow ie był ogłaszany 
przez PKS w Ostrowie Wielkopol
skim od 2016 roku. Cena od ponad 
pół m iliona spadła w m arcu tego 
roku do 330.000 zł.

Jak  dow iedziała się Panoram a, 
tym  razem  przetarg  d oszedł do 
skutku. Dworzec kupiła sycowska 
fim a Lech-Pol zajm ująca się pro
dukcją mebli.

(ror)

Ile potrwa ten strajk?

bezp ieczne w aru nki przebyw a- 
■ nia m łodzieży w  szkole i dzieci 
w przedszkolu; Jeżeli dojdzie do 
stra jku  w o leśn ick ich  szkołach , 
ostateczna decyzja o przeprow a
dzeniu egzaminów będzie podjęta 
9 kw ietnia podczas kolejnej nara
dy; Pracownicy szkół i przedszkoli 
uczestniczący w strajku będą mieli 
zm niejszone w ynagrodzenie; za
znaczam y, że b u rm istrz  nie za
mierza przeznaczyć ju ż zaplano
wanych środków na inne cele niż 
oświatowe".

S p o k o jn i są  za to u czn io w ie  
i ro d zice  w T w ard ogórze. „We 
w szystkich placów kach sytuacja 
jest stabilna. Dzieciom została za
pew niona opieka nauczycieli. W 
gotowości są również GOSiR oraz 
Biblioteka Publiczna" - inform uje 
Paweł Czuliński, burm istrz Twar
dogóry. I najważniejsze: „Egzami
ny nie są u nas zagrożone. Odbędą 
się w wyznaczonych terminach, co 
zostało wypracowane podczas mo
ich spotkań z dyrektorami szkół - 
za co im dziękuję" - dodaje.

Uczniowie nie przyszli też do 11 
LO. Komitet strajkowy odesłał nas 
po informacje do Starostwa. Nieofi
cjalnie Panorama dowiedziała się, że 
na 30 nauczycieli nie strajkuje 3 - to 
stan na poniedziałkow e dopołu- 
dnie. W II LO działa tylko ZNP

W SP6 strajkujący odesłali nas do 
szefowej ZNP.

Rodzice nie przyprowadzili dzie
ci do przedszkoli nr 4 i 6.

W P6 wszyscy nauczyciele straj
kują. W P4 sześcioro strajkuje, dwoje 
nie.

W Bierutow ie burm istrz Piotr 
Sawicki zapowiedział, że „szkoły i 
przedszkole będą przygotowane na 
przyjęcie tylko niew ielkiej grupy 
uczniów i dzieci przedszkolnych, 
którym rodzice nie będą mogli za
pew nić opieki w godzinach pra
cy. Zajęcia dydaktyczne nie będą 
się jednak odbywać, a uczniowie, 
którzy przy jd ą do szkoły, będą 
mieli zorganizowane zajęcia świe
tlicow e". Saw icki zaapelow ał do 
nauczycieli: „Przyjmując do wia
domości informację o planowanym

1.800 bez zasiłku
85 procent bezrobotnych w po
wiecie nie ma prawa do zasiłku.

Na koniec lutego w powiecie ole
śnickim bez pracy było 2.180 osób.

w tym  1.240 kobiet. 1.845 nie ma 
prawa do zasiłku.

Jak  w ygląda to w poszczegól
nych gminach - zobacz w ramce:

(ror)

BEZROBOCIE 2019
gmina bezrobotnych w tym kobiety bez zasiłku

m. Oleśnica 569 307 471

Syców 443 284 ^ : 387 1

Bierutów 336 160 294

Twardogóra 267 146 221

Międzybórz 131 85 112 ^

Dziadowa Kłoda 129 . 80 114

Dobroszyce 95 57 75

gm. Oleśnica 210 121 ! 171

R A Z E M  ' 2 .1 8 0  " ^  1 .2 4 0  “ 1 .8 4 5

POWIAT W SKRÓCIE  
Radca na zastępstw o

Jaro sław  K rzan  z o sta ł radcą 
prawnym w Starostw ie Pow iato
wym w Oleśnicy. Zastąpi czaso
wo Urszulę Jaszczak, która jest na 
zwolnieniu.

J. K rzan był radnym  pow iato
wym. Pracuje już w Urzędzie Gmi
ny Oleśnica.

Oleśnica ̂ .com  ^

strajku i waszych, nie wykluczam 
że słusznych, żądaniach, proszę o 
rozważenie możliwości zawiesze
nia ewentualnej akcji protestacyjnej 
na czas przeprowadzenia państwo
wych egzaminów: gimnazjalnego 
i ósmoklasisty. Jestem pewien, że 
u m ożliw ienie naszym  m łodym 
współmieszkańcom startu w nowy 
etap ich życia bez zbędnych stresów 
i komplikacji miałoby bardzo pozy
tywny wpływ na poparcie społecz
ne dla waszej akcji protestacyjnej".

W Sycowie szkoły podstawowe 
zorganizują zajęcia opiekuńcze dla 
uczniów, którym rodzice nie będą 
mogli zapewnić opieki. Publiczne 
przedszkola z terenu gminy Syców 
również przystąpiły do strajku i 
dyrektorzy deklarują, że będą one 
zamknięte.

„Informujemy, że samorząd gmi
ny Syców będzie czynił starania, 
aby egzamin gimnazjalny odbył się 
bez zakłóceń, na ten moment nie 
jest on zagrożony" - pioiuformowały 
władze Sycowa.

Do strajku w Oleśnicy przystąpili 
też wszyscy nauczyciele należący 
do Solid arności. B arbara Zdyb, 
przewodnicząca Solidarności Pra
cowników Oświaty i Wychowania 
Ziem i O leśnickiej zaznaczyła w 
rozmowie z nami, że „u nas Soli
darność jest również organizatorem 
strajku". Dlaczego strajkują, skoro jej 
działacz podpisał w niedziele poro
zumienie? - Na podstawie naszej 
uchwały - mówi B. Zdyb.

Strajkujący w Oleśnicy nauczycie
le sprawiają wrażenie mocno zde
terminowanych. W nieoficjalnych 
rozmowach mówią, że matury wy
dają się niezagrożone, ale egzaminy 
ósmoklasistów i gimnazjalistów - 
już tak..

(szach, ror)

Belgij'ska 
twarda, ale...

: Ale mieszkańcy jeszcze długo 
I na to poczekają.
I
1

W iesław  P iechów ka (Oleśnica 
Razem) interpelował na sesji Rady 
M iasta w spraw ie utw ardzenia 
naw ierzchni w raz z budow ą in 
frastruktury drogowej ulicy Bel
gijskiej.

Wiceburmistrz Edyta Małys-Ni- 
czypor poinform owała go, że „w 
roku 2022 planowanym jest wyko
nanie dokum entacji projektowej, 
natomiast po uzyskaniu decyzji, w 
kolejnych latach będą realizowane 
roboty budowlane" [pisownia ory
ginalna).

(ror)

Zatrudnimy

akwizytora

reklam
Tel. 601-78-51-63

1 Kreator - konkurs sztuki fry- 
S zjerskiej odbył się w Poznaniu 
/ 6 kwietnia. W tych prestiżo

wych zawodach w kategorii 
Beauty live zwyciężyła 
Agnieszka Tańczuk, prowa
dząca w oleśnickim Rynku 
salon Piękne Włosy. O make 

j  up modelki Marcelina Rajman 
) zadbała Agnieszka Augusty- 
 ̂nowicz. (OAI)
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Burmistrz Bronś ograniczy radnych?
Chcą zmienić „Statut Gminy Miasto Oleśnica”, żeby radni mieli więcej do powiedzenia? Wolne żarty!

w  ubiegłym  tygodniu zainau
gurowała pracę Komisja Statutowa 
Rady Miasta. Jej przewodniczącym 
jest M arek Czarnecki, najbardziej 
zaufany radny burm istrza Jana 
Bronsia, „człowiek do zadań spe
cjalnych". Od razu rodzi się pyta
nie o intencje, jakie kierują oleśnic- 
kim i d ecydentam i, którzy chcą 
zm ien ić  lokaln ą  ko n sty tu cję . Z 
pewnymi symptomami już mieli
śmy do czynienia. Ten sam Marek 
C zarnecki jako przew odniczący 
Komisji Rewizyjnej zamknął przed 
publicznością jej posiedzenie, pod 
pretekstem kontroli dokumentów 
z danym i osobow ym i. Podczas 
o sta tn ie j ses ji p rzew od niczący  
Rady M iasta A leksander Chrza
nowski ograniczał opozycyjnemu 
radnemu Kazimierzowi Karpien- 
ce czas w ygłaszania oświadczeń, 
a nawet zabronił mu korzystać z 
mównicy.

C h yba n icz eg o  d o brego  n ie  
spodziew a się po efektach pracy 
Kom isji Statutow ej radny Paweł 
Bielański (Oleśnica Razem), który 
pytał, co takiego się stało, że zmia
ny w Statucie są konieczne. Marek 
Czarnecki w spomniał, że chodzi 
między innymi o sprecyzowanie, 
co jest posiedzeniem  Komisji Re
wizyjnej, a co kontrolą. Na to Bie
lański odpow iedział, że zgodnie 
z artykułem  79 Statutu K om isja 
obraduje na posiedzeniach, a od
dzielanie od nich kontroli nazwał

„ a b e rra c ją  p raw n ą": P o trz e b ę  
wprowadzenia poprawek do Sta
tutu potw ierdzała kierująca Sek
cją Praw ną Urzędu M iasta Alicja 
Motyl.

- Są wątpliwości - zarówno moje, 
jak i Sekcji Prawnej - pow iedział 
Chrzanowski. - Nie ma cienia wąt
pliwości, że nie stworzymy ideal
nego Statutu - przyznał. Zalecał, 
by to „robić na zasad zie  p ełnej 
dojrzałości".

W arto w tym m iejscu przypo
m nieć, że dużych zm ian w o le
śnickiej konstytucji, wynikających 
z potrzeby uw zględnienia zm ia
ny Ustawy o samorządzie gminnym, 
Rada Miasta dokonała pod koniec 
p ó p rz ed n ie j k ad en c ji. U ch w a
ła w tej spraw ie została przyjęta 
28 w rześn ia  2018 roku. Jednym  
z członków  kom isji doraźnej ds. 
opracowania projektu zm ian Sta
tutu był Aleksander Chrzanowski. 
Nie zg łaszał w ów czas żadnych 
w niosków  co do przebiegu sesji, 
wystąpień radnych, czy trybu pra
cy Komisji Rewizyjnej. Członkiem 
tej komisji był też ówczesny radny 
D am ian Sied lecki, kandydat na 
radnego z komitetu Jana Bronsia. 
On także nie zgłaszał wniosków o 
zm ianę zapisów dotyczących try
bu pracy Kom isji Rew izyjnej, bo 
dla wszystkich był on jasny. Nikt 
n ie zgłaszał żadnych w niosków  
zm ien ia jących  fu n kcjonow anie  
Rew izyjnej, bo nikf nie miał wąt-

Jakie zadanie ma do wykonania Marek Czarnecki?

płiw ości, że obraduje ona na po
siedzeniach i w ramach posiedzeń 
dokonuje kontroli. Jedyny w nio
sek Siedleckiego dotyczył tego, by 
w razie rem isu w głosow aniu nie 
rozstrzygał głos przewodniczącego 
Komisji.

Zmiany dokonane we wrześniu 
2018 roku uw zględniły powstanie 
Komisji Skarg, inicjatyw ę obywa
telską , kon trolę ind yw id u aln ą , 
raport o stanie gminy, głosowanie 
za pom ocą urządzeń. Ale zm ian 
dokonała  też ju ż  ob ecn a Rada, 
wprowadzając 28 listopada 2918 r. 
do Statutu nowe kom isje w edług 
swojego pomysłu.

Będziemy zatem śledzić pilnie, 
w jakim  kierunku pójdą zm iany 
zap rop onow ane p rzez radnych 
Jana Bronsia. Pierwsze posiedzenie 
Komisji Statutowej m iało jedynie 
charakter organizacyjny. Przewod
niczący zaproponował, by wnioski 
zgłaszać do 20. dnia każdego mie
siąca, a będą one rozpatrywane na 
posiedzeniach w 1. tygodniu kolej
nego miesiąca. - Od 5 do 12 maja nie
stety ja nie mogę... - zareagował na 
podany przez Czarneckiego termin 
majowego posiedzenia radny Grze
gorz Żyła (klub Jana Bronsia). - No to 
13 maja - poinformował Czarnecki.

K rzysztof Dziedzic

Wyniki głosowań tylko dla zaufanych?

Chcesz sprawdzić, jak zagłosował Twój 

Uniemożliwiono oleśniczanom 
dostęp do wyników głosowania 
w kwestii podwyżki cen śmieci.

Obyw atele, którzy 4 kw ietnia 
chcieli sprawdzić, jak głosow ali 
ich radni w spraw ie podw yżki 
cen śm ieci i nie tylko, natknęli

radny...

się na nieprzewidzianą przeszko
dę. Urząd M iasta ma obow iązek 
publikow ać w y n ik i im ienny ch  
głosow ań w „B iu le ty n ie  In fo r
m acji P ublicznej". Po w ybraniu 
zakładki „Rada M iasta" - „Sesje 
Rady M iasta" m ożna było trafić 
na zakładkę „W yniki im iennych

a tu żądają od Ciebie hasła 

głosow ań". A le po w ybraniu „VI 
sesji Rady M iasta VIII kadencji w 
dniu 29.03.2019 r." o tw ierał się... 
„p rofil za u fa n y " na p latform ie 
ePUAP. M ogą się tam załogować 
tylko zarejestrow ani użytkow ni
cy, ale i to nie otwierało wyników 
głosow ania oleśnickich radnych.

Pojaw iał się bow iem  kom unikat 
informujący, że konto użyte do lo
gowania nie posiada określonych 
uprawnień.

I jak tu obywatel ma sprawdzić, 
czy jego radny opowiedział się za 
podwyżką cen?

(kad)

Nieudane
przetargi
Miejskie działki nie znalazły na
bywców.

N ikt nie w p łacił w adium  na 
oferow aną przez m iasto działkę 
budow laną na u licy  M okrej 16. 
D ziałka o pow ierzchni 8,78 ara 
była wystawiona za 79.000 zł netto.

Nie było też chętnych na kup
no nieruchomości położonej przy 
W ielkopolnej 34-58. To pom iesz
czenia m ieszkalne o łącznej po
wierzchni użytkowej 86 mkw. oraz 
piwnica i garaż. Cena wywoławcza 
wynosiła 149.000 zł. (ror)

Ktoś tu śmieci
Lokator z bloku przy ul. Leśnej 1-2 po
skarżył się naszej redakcji na sytuację, 
jaka ma miejsce na jego podwórku. Ktoś 
z bloku przy ul. Wojska Polskiego 48-49 
wyrzuca śmieci zmieszane obok pojem
ników na odpady segregowane. Mimo 
iż wspólnoty mają własne zamknięte 

: boksy na swoje odpady, ten proceder 
trwa. Nasz czytelnik wskazuje, że spo
sobem na rozwiązanie problemu byłoby 
przeniesienie pojemników w miejsce, 
gdzie to zostało już wcześniej ustalone. 
Wówczas łatwiej byłoby kontrolować te
ren. Dopóki pojemniki na papier, szkło i 
plastiki stoją tam, gdzie obecnie, komuś 
łatwiej rzucić za nie swoje śmieci, (kad)

ODWOŁANIE DYREKTORA SZPITALA
„Zarząd Powiatu Oleśnickiego 
odwołał Kamila Dybizbańskie- 
go ze stanowiska dyrektora  
Powiatowego Zespołu Szpitali. 
Powodem są rażące naruszenia

prawa w zarządzaniu mieniem 
jednostki, jak i w sposobie pro
wadzenia polityki kadrowej. Nie
właściwa gospodarka sprzętem 
medycznym naraziła powiat na

bardzo duże straty finansowe. 
Również w sprzeczności z pra
wem dokonywane były zmiany 
kadrowe na samodzielnych sta
nowiskach pracy. Osobom bez

Zarzuty po kontroli
Dwuczęściową kontrolę prze
prowadził Zespół Kontroli Fi
nansowej i Audytu Wewnętrz
nego S tarostw a w sk ładzie  
E lżb ie ta  D ajew ska i R obert 
Bobowski.

K ontro lu jący  p rzed staw ili na 
15 stro n a ch  sw oje  uw agi. K o n 
tro la  obejm ow ała leg a ln o ść  d o
k o n y w a n ia  z m ia n  k a d ro w y ch  
na sam odzielnych stanow iskach 
pracy, w  tym  p rzep row ad zan ie  
postępow ań konkursow ych, oraz 
u d o stęp n ian ie  m ajątku szpitala 
podm iotom  zew nętrznym .

D yrektor nie pow inien  
nim zostać

K ontrolu jący zakw estion ow a
li po pierw sze p ow ierzenie p eł
n ie n ie  o b o w ią z k ó w  d y rek to ra  
D y b izb ań sk iem u  w o k res ie  od 
listopada 2015 r. do m arca 2016, 
bow iem  n ie  sp e łn ia ł on w y m a
ganego prawem co najm niej 5-let- 
niego stażu pracy na stanow isku 
kierow niczym  (miał takow y staż 
4 lata i 7 miesięcy) A to „może być 
u zn an e za d z ia ła n ie  m ające  na 
celu ominięcie przepisów dotyczą
cych kwalifikacji wymaganych od 
osoby zatrudnianej na stanowisku 
kierownika".

Kontrola poddała w  wątpliwość 
p ow ołania zastęp cy ds. restruk
turyzacy jn y ch , bo „pow ierzone 
kom petencje w żaden sposób nie 
w ynikały ze statutu PZSz".

Krytycznie oceniono powołanie 
pełnom ocnika dyrektora ds. szpi
tala , bo  tak iego  stan o w iska  nie 
m a w  sta tu cie  czy  re g u la m in ie  
organizacyjnym, zatrudnianie no
w ych pracowników na podstawie 
„powierzenia pełnienia obow iąz
k ó w " - p.o. z a stęp cy  d yrektora 
ds. medycznych, p.o położnej od
działowej oddziału ginekologicz
no-położniczego w  Oleśnicy, p.o. 
n aczeln e j p ie lęg n iark i „w sy tu 
acji, gdy p ow ierzen ie  p ełn ien ia  
obow iązków  na rzecz osoby nie 
będącej pracow nikiem  jed nostk i 
nie znajduje oparcia w  żadnym  z 
przepisów  prawa", a „w m om en
cie pow ołania na stanow isko p.o. 
naczelnej p ielęgniarki brak było 
przed m iotow ego stan o w iska  w 
schem acie organizacyjnym ".

Pow ierzan ie  obow iąz
ków  zam ias t konkursów

Insp ektorzy krytyku ją  system  
„powierzenia pełnienia obow iąz
ków ", bo ma ono d otyczyć pra
cownika, a nie osoby nowozatrud- 
n io n e j. „P ow ierzen ie  p e łn ien ia  
obow iązków  na rzecz osoby nie 
będącej pracow nikiem  jed nostk i 
nie znajduje oparcia w żadnym  z 
przepisów prawa - czytamy w pro
tokole. - Powierzenie obowiązków 
m usi w iązać się z pow ierzeniem  
innej pracy od dotychczas w yko
nyw anej na podstaw ie um ow y". 
Zdaniem kontrolujących powinien 
być ogłoszony konkurs na takie 
stanowisko.

O stateczna ocena tej części kon
troli brzm i: pozytyw na z niepra
widłowościami.

N ie  było w ycen  i zgody  
w ład z  

Jeśli chod zi o kw estię  zbycia, 
w ydzierżaw ienie, w ynajęcia, od
danie w użytkow anie lub użycze
nie ru ch om ych  aktyw ów  trw a 
ły ch  sz p ita la , to  w  p rzy p ad k u  
mienia powyżej 10.000 zł wymaga 
to zgody Zarządu Powiatu, a jeśli 
w artość jest m niejsza - decyduje 
sam dyrektor.

„Zapisy ww. uchw ały nie pre
cyzu ją , jak iego  rodzaju  w ycena 
jest w ym agana" - przyznają kon- 
tolerzy, ale dodają, że "dokum ent 
pow inien zostać sporządzony w 
sposób rzetelny i um ożliw iający 
w ery fik ację  (np. zaw ierając w y
druk z porów naniem  cen podob
nego sprzętu dostępnych na ryn
ku np. w internecie bądź notatkę 
służbow ą z dokonanego rozezna
nia cenowego)".

W  ko n tek ście  tych  rozw ażań  
kontrolu jący napisali, że nie ma 
notatki służbow ej z telefonicznej 
w yceny sp rzętu  i w y p o sażen ia  
pracowni RTG w Oleśnicy i Syco
wie wynajmowanej firmie M M ED 
M aciej Róg M alinow ski (umowa 
zawarta 36 na miesięcy).

Podali, że opłata 2.500 zł b rut
to m iesięcznie została obniżona 
aneksem  do 1.750 zł. U stalili, że 
PZSz sprzedał sprzęt M M ED  za 
kw otę 10.000 zł brutto. U w ażają, 
że sprzedaży dokonano bez wyce
ny i dodają, że w  grudniu 2015 r. 
został on wyceniony na ok. 40.000 
zł.

K o n k lu d u ją , że tym  sam ym  
d yrektor d op u ścił się z łam an ia  
uchw ały Rady Pow iatu, nie dys
p o n u ją c  w y m a g a n ą  w y ce n ą  i 
oddając sam odzielnie, bez zgody 
Z arządu Pow iatu , w d zierżaw ę 
wy w oły warkę Fuj/Film (wartości 
49.327 zł) i procesor-wywoływar- 
kę (14.605 zł).

Kontrola stwierdziła też „niepra
widłowości w stanie sprzętu oraz 

nierzetelne sporządzanie proto
kołów zdawczo-odbiorczych 

po zakończeniu umowy, 
tj. sporządzenie proto
kołów  n iezgod nie ze 

itanem faktycznym, a 
lastępnie dołączanie 
korekty do podpisa
nego już protokołu", 
a ponadto w labo
ratorium  w Syco
wie „kontrolujący 
s tw ie r d z ił  n ie 
p ra w id ło w o śc i 
(w tym  braki) w 
za k re sie  w y k a

zanego tam  w y
posażenia".
O cen a  te j c z ęśc i 

kontroli była negatywna. 
P ro to kó ł pokon tro ln y  

podpisał starosta Jan Dżu-

gaj-
Roman Rybak

wymaganych kwalifikacji oraz 
bez stosowania procedur kon
kursowych powierzano funkcje 
pełniących obowiązki na stano
wiskach kierowniczych. Stwier

dzono również tworzenie no
wych samodzielnych stanowisk, 
bez wcześniejszej zmiany doku
mentacji ustrojowej szpitala”. 
Taki był oficjalny komunikat o

odwołaniu dyrektora Kamila Dy- 
bizbańskiego. Przedstawiamy 
zarzuty z protokołu pokontro
lnego i odpowiedź na nie eks- 
dyrektora.

Co na to dyrektor?
stanowczo odrzuca zarzuty, kry
tykuje kontrolujących, wytyka im 
nieznajomość przepisów i me
dycznych realiów, a potwierdza 
Jedynie drobne uchybienia.

Kamil Dybizbański przedstawił 
na 7 stronach swoje zastrzeżenia do 
wystąpienia pokontrolnego.

Kontrola przekroczyła 
zakres?

Dyrektor ocenia, że kontrolują
cy przekroczył swoje uprawnienia, 
bo sprawdzał stanowiska, które nie 
mają statusu samodzielnych, a tylko 
te m iał kontrolować. Tym samym 
„wszelkie zarzuty odnoszące się do 
powołania na stanowisko dyrektora 
PZSz, obsady stanowiska zastępcy 
ds. medycznych, głównej księgowej, 
pielęgniarki oddziałowej oddziału 
ginekologiczno-położniczego i za
kładu pielęgnacyjno-opiekuńczego 
są poza zakresem  kontroli" i nie 
powinno ich być w wystąpieniu po
kontrolnym „zgodnie z zasadą lega
lizmu".

M imo tych zastrzeżeń w skazu
je, że zatru dnienie lek. Tomasza 
Uhera na stanowisku p.o. zastępcy 
dyrektora ds. medycznych „podyk
towane było koniecznością zagwa
rantowania ciągłości organizacyj
nej funkcjonow ania jednostki po 
rozwiązaniu umowy z zastępcą lek. 
Piotrem  Rogalskim. (...) Nie moż
na było pow ierzyć obow iązków  
dyrektora ds. medycznych zatrud
nionemu lekarzowi, bowiem kadra 
lekarska szpitala świadczy usługi 
na kontraktach", a te są zawierane 
z podm iotam i gospodarczym i, a 
nie z lekarzami w ramach umowy 
kodeksowej.

Zdaniem Dybizbańskiego regu
lam in PZSz w skazuje, kiedy od
działem kieruje kierownik, a kiedy 
ordynator. „Rzekomy „nieład" w 
zapisach regulaminu stanowi nie
słuszną i nie znajdującą poparcia w 
faktach interpretację kontrolującego". 
„Kierowanie oddziałami w szpita
lach przez kierowników, a nie ordy
natorów, jest powszechną praktyką i 
jest w pełni uzasadnione ekonomicz
nie i organizacyjnie" - utrzymuje 
eks-dyrektor.

Chętnych miało nie być
Co do zarzutu  „n iesp ełn ienia  

przez główną księgową wymogów 
rozporządzenia ministra zdrowia w 
sprawie kwalifikacji", Dybizbański 
zauważa, że „poprzednia główna 
księgowa wystąpiła o rozwiązanie 
umowy, przez co szpital został bez 
osoby zarządzającej finansam i", 
„pracownicy działu księgowości nie 
spełn iali wymogów określonych 
przepisami" i była pilna potrzeba 
zatrudnienia osoby kompetentnej. 
Dyrektor dodaje, że „rynek pracy 
w rejonie Oleśnicy nie jest szeroki, 
zwłaszcza w zakresie poszukiwania 
osoby spełniającej kryteria ustawo
we i mając na uwadze proponowane 
warunki finansowe". Dyrektor do
daje, że brak zaświadczenia o nie
karalności księgowej to przeoczenie

działu kadr, które zostało po kontro
li uzupełnione.

Odwołany szef szpitala wskazuje 
też, że uchybienie w postaci powo
łania na pełnom ocnika dyrektora 
ds. szpitala P. Rogalskiego do dnia 
zakończenia kontroli zostało sano- 
wane, tj. rozwiązano z nim umowę 
o pracę. Wyraża wolę uregulowania 
kwestii zatrudnienia M. Golickiej, 
jednak dodaje, że „jest ona człon
kiem  zw iązków  zaw odow ych w 
szpitalu, co wiąże się z dodatkową 
ochroną stosunku pracy i wstrzy
muje możliwość rozwiązania umo
wy".

W odpowiedzi Dybizbańskiego 
czytamy też , że „zarzut dotyczą
cy zatrudniania nowych pracow
ników na podstawie powierzenia 
obowiązków należy obalić poprzez 
zobrazow anie sytuacji kadrowej 
szpitala. W wielu przypadkach (...) 
nie było możliwości powierzenia 
obowiązków obecnym pracowni
kom, bow iem  nie zgadzali się na 
powierzenie obowiązków, bądź nie 
dawali rękojmi realizacji zadań".

Dyrektor podnosi, że „brak za
mieszczenia ogłoszenia o konkur
sach na stanow iska pielęgniarek 
oddziałowych na stronie BIP stano
wi uchybienie pracowników działu 
kadr".

Sprzeczne wnioski 
kontrolera

Co z kontrolą „udostępniania 
majątku szpitala podm iotom  ze
wnętrznym"?.

Dyrektor uważa, że są „sprzecz
ności w treści wniosków kontrolu
jącego. Sam wskazuje, że uchwała 
Rady Powiatu w sprawie określe
nia zasad zbycia, oddania w dzier
żawę, najem , użytkow anie PZSz 
n ie  p recyzu je , ja k ieg o  rod zaju  
wycena jest wymagana, po czym 
czyni szereg zarzutów dotyczących 
braku właściwej formy wyceny".

Stanowczo stwierdza, że nie jest 
mu wiadome, „skąd wniosek kon
trolu jącego, że w ogóle w ycena 
taka winna być „dokumentem", a 
ten „powinien zostać sporządzony 
w sposób rzetelny i umożliwiający 
weryfikację". „Gdyby Radzie Powia
tu zależało na takim właśnie szcze
gółow ym  dokum encie wyceny, 
uregulowałby to w treści uchwa p ,  
ły" - zauważa Elybizbański.

I dodaje, że „PZSz działa na 
podstawie przepisów prawa, 
nie na podstawie interpretacji, 
a w nin ie jszej sytuacji nadinter
pretacji urzędnika kontroli". Uwa
ża, że wycena może być również 
ustna, „gdyż jest to dopuszczone 
przez treść uchw ały", a tym  sa
mym „nie można czynić zarzutu 
z prawidłowego stosowania prze
pisów uchwały", bo „nie ma jakie
gokolw iek w ym ogu pisem ności 
wyceny".

„Nie sposób zrozumieć, z jakich 
przepisów kontrolujący wniosku
je, że z rozeznania telefonicznego 
przed dokonaniem wyceny powin
na zostać sporządzona notatka służ
bowa - punktuje dyrektor. - Rów

nież i w tym zakresie uchwała nie 
zawiera regulacji".

Absurdalne stwierdzenia  
kontrolera

Dalej jest jeszcze mocniej: „Zarzut 
wystawienia nieprawidłowo faktury, 
z uwagi na nierzetelność zawartej w 
niej wyceny, stanowi nieuprawnio
ne i absurdalne twierdzenie kon
trolującego", który „w ani jedynym 
przypadku nie wykazał, że doko
nana wycena w istocie była nierze
telna (przedstawiając kontrwycenę 
bądź oferty innych firm). Należy 
wskazać w zakresie zarzutu spadku 
wartości sprzętu po 3 latach o 30.000 
zł, że okres użytkowainości takiego 
sprzętu to 5 lat. intensywność użyt
kowania powoduje znaczny spadek 
jego wartości i technikom RTG fakt 
ten jest znany. Dowodem są pisma 
inspektora ochrony radiologicznej - 
w załączeniu".

D y rekto r s tw ierd za też, że - 
„wbrew twierdzeniom kontrolujące
go" - dokonał wyceny wywoły warki 
oraz procesora film.

Dyrektor przyznaje jedynie, że w 
kwestii „zarzutu nieprawidłowości 
w stanie sprzętu oraz nierzetelność 
sporządzenia protokołów zdawczo- 
-odbiorczych" uchybienie w yni
kło z „nieuwagi członków komisji 
dokonującej w eryfikacji sprzętu i 
nie stanowiło celowego działania". 
Dodaje, że „sprzęt znajdował się w 
posiadaniu firmy zewnętrznej i w 
przypadku zaistnienia braku od
powiedzialność względem szpitala 
ponosi firma. Stąd kontrolowany 
nie miał jakiegokolwiek interesu w 
sporządzeniu protokołów w sposób 
nierzetelny".

Wszystkie powyższe zastrzeżenia 
dyrektora zostały odrzucone.

Roman 
bak

6__ 7

K o n tro lu jący  n a p isa li też, że 
„przeprow adzone działania kon
trolne ukazały rów nież brak w y
maganych kw alifikacji (stażu pra
cy oraz kursu kw alifikacyjnego) 
dla stanow iska p.o. p ielęgniarki 
koordynującej w Z akład zie P ie
lęgnacyjno-O p ieku ńczym  w Sy
cow ie. P rzed staw io n e sy tu a c je  
nie znajdują oparcia w  żadnym  z 
przepisów prawa i w  istocie stano
w ią obejścia prawa".

Inspektorzy uw ażają, że regu
lam in organizacyjny PZSz „pozo
staje niesp ójny w  zapisach doty
czących kierow ania oddziałam i". 
Zgodnie z zapisam i „kierow nicy 
odpow iadają za kom órki organi
zacyjne, n atom iast ordynatorzy 
za kom órki m edyczne". Tym cza
sem  „oddziałam i szpitalnym i w 
szpitalu w Oleśnicy i Sycowie kie
ru ją kierow nicy, co zw alnia k ie 
row n ika p od m iotu  leczn iczeg o  
z konieczności przeprow adzania 
konkursów".

K sięgow a nie spe łn ia ła  
w ym agań  

K o n tro la  z w ró ciła  uw agę, że 
g łó w n a księgow a PZ Sz „u koń
czyła u zu p ełn ia jące ekonom icz
ne studia m agisterskie oraz eko
nom iczne studia podyplom ow e i 
posiada ponad 9-letnią praktykę", 
ale „nie spełniała w ym ogów  roz
porządzenia m inistra zdrow ia w 
zakresie liczby lat pracy w  zaw o
dzie i innych dodatkow ych kw a
lifikacji", zaś w  aktach brakuje jej 
ośw iadczenia o niekaralności.

Zauw ażono brak zam ieszcze
nia ogłoszen ia  o kon kursach  na 
stanow iska p ielęgniarek oddzia
ło w y ch  na s tro - n i e
BIP szpitala,
„co m ogło 
s k u tk o -  
w a ć ' 
n i e - 
w a ż - 
nością  
p o s tę 
p o w a  
nia".

http://www.olesnica24.com
http://www.olesnica24.com


TY D Z IE Ń  W  PANORAM IE w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m Panorama Oleśnicka nr 14 9-15 kwietnia 2019

Zmiana dyrektora?
z  naszych informacji wynika, że 
może zmienić się szef Zarządu 
Dróg Powiatowych.

W edług n ieo fic ja ln ych  in fo r
macji, które pozyskała Panorama, 
wynika, że Marzena Graczyk, dy
rektorka Zarządu Dróg Pow iato
wych, może przestać szefować tej 
instytucji.

Graczyk została dyrektorem 
ZDP w marcu 2014 roku. Wy
grała konkurs z Jackiem Przy
byłem stosunkiem głosów 4:3.
Był faworytką Platformy Oby
watelskiej, współrządzącej wte
dy pow iatem . P rzybył 
był z kolei zw iązany 
z P o ro z u m ien iem  
2018, którego człon
kiem był ówczesny 
starosta Zbigniew  
Potyrała.

MIASTO W SKRÓCIE
Zm iany na W ileńskiej
W tym roku ma powstać przewi
dziana w wieloletniej prognozie 
finansowej dokumentacja moder
nizacji terenu rekreacyjnego na 
Wileńskiej. Będą zmodernizowane 
boiska i plac dla psów. Jak już 
informowaliśmy, przebudowa ma 
rozpocząć się w 2020 roku.

Bieiański: Dni minus 
plastik
„Władze W ałbrzycha ogranicza
ją użycie plastiku na miejskich 
imprezach. Jak oceniacie taki 
pomysł? Czy wyobrażacie sobie 
np. Dni Oleśnicy bez plastiku? Czyli 
bez jednorazowych, plastikowych

Pracę na nowym stanowisku M. 
Graczyk, emerytowana policjant
ka W ydziału Ruchu Drogow ego 
w W ojewódzkiej Kom endzie Po
licji we W rocławiu, rozpoczęła 1 
kwietnia.

Sw oje stanow isko  u trzym ała  
pod rządami Prawa i Spraw iedli
wości.

Faworytem do objęcia ewen
tualnego m iejsca po niej 

ma być R obert M ałecki, 
były wiceburmistrz Syco
wa, zastępca Sław om ira 
Kapicy, z którym  Staro- 

two rozpoczęło n ie
dawno współpra

cę na zasad zie  
u m o w y -z le ce 
nia dotyczącego 
projektów inwe

stycyjnych.
(OAI)

naczyń i sztućców?” - takie pytania 
postawił Paweł Bielański (Oleśni
ca Razem). „W mojej ocenie w 
Oleśnicy jest wciąż bardzo niewiele 
systemowych działań proekologicz
nych. A  jak wiemy, wszechobecny 
plastik to coraz szerszy problem 
naszego miasta, który bez podęcia 
ukierunkowanych działań będzie 
tylko narastał. W zrost ilości plastiku 
w naszym mieście wskazują przed
stawiciele miejskiej spółki MGK”
- dodał.

W oliera dla kotów
Na terenie schroniska Oleśnickich 
Bid powstaje woliera dla kotów. 
Bardzo się przyda, bo obok psów 
do fundacji trafia coraz więcej 
popularnych mruczków.

olesDicaK.CDiii ^
KALENDARZ 

IMPREZ :
• in fo rm a c je  

o nadchodzących  
w yda rzen iach  

zna jdziesz tu ta j!

Caritas na Wielkanoc

To było energetyczne, sprawnie przygotowane widowisko

Spektakl „Apetyt na szczęście” 
wg twórczości Agnieszki Osiec
kiej w reżyserii Agnieszki Gron- 
dowy zobaczyliśmy w niedzielę 
w BiFK.

„A p etyt na sz cz ęście " to w y
jątkow a h istoria  oparta na pięk
nych i m ądrych utw orach, które 
w m agiczny sp osób  op ow iad a
ją  o w ażn y ch  ż y cio w y ch  sp ra 
wach. Dworzec, na którym spoty
kają się bohaterow ie, jest niczym  
p rzy stań , do k tó re j co d zien n ie  
dobijają dziw ni ludzie, często sa
m otni i zranieni. Tu toczą ze sobą 
rozmowy, opowiadają o szukaniu 
sensu istnienia, o przemijaniu oraz 
o odwiecznej tęsknocie człowieka 
za m iłością i praw dziwym szczę

ściem  - tak spektakl opisują jego 
autorzy.

W  niedzielę 7 kwietnia mogli go 
obejrzeć widzowie w  miejskiej sali 
w idow iskow ej. Jak zaw sze w ta
kich przypadkach, widownię wy
pełnili przede w szystkim ucznio
w ie Szkoły Podstaw ow ej Gm iny 
O leśnica, która spektakl przygo
towała w raz z Pow iatowym Cen
trum  Edukacji i Kultury, a także 
rodzice. Nie zabrakło miłośników 
twórczości Agnieszki Osieckiej.

A utorce, zarazem  nau czyciel
ce SPGO , A gnieszce G rondow y 
i w szystkim  tw órcom  spektaklu 
gratulowali burm istrz Jan Bronś i 
kierownik sali widowiskowej BiFK 
Agata Szpiłyk.

(kad)

TWÓRCY SPEKTAKLU
Scenariusz i reżyseria : Agnieszka 
Grondowa
W ys tą p ili: Aleksandra Konieczna, 
Paulina Bielak, Maria Paszkowska, 
Damian Perwenis, Bartłomiej Zajdler, 
Mateusz Perwenis, Joanna Śliwiń
ska, Marcelina Kobiela, Magdalena 
Konieczna, Bartłomiej Marcinkowski, 
Ludwika Pacholak, Zuzanna Szczy
gieł, Anna Mróz, Natalia Mezglewska, 
Gabriela Pakulska
Tancerki: Patrycja Konopka, Amelia 
Bartosik, Paulina Nowak, Manuela Mi
chalak, Oliwia Kulczycka 
Muzycy: Ewa Włuczkowska - pianino. 
Wiktoria Dorobiała -  skrzypce 
O p racow an ie  p a rt ii w o ka ln ych : 
Agnieszka Grondowa 
Światło: Piotr Grondowy 
Opiekun spektaklu dyplomowego - 
AśT, II PSTDiM prof dr hab. Krzysztof 
Grębski

Bazaar w Campusie

Było nie tylko handlowanie, degustowano też swojskie przysmaki

W ielkanocny kiermasz zagościł w  siedzibie Urzędu Gm iny O leśnica 
przy ul. 11 Listopada w  Oleśnicy, św ią teczne  ozdoby przygotowali 
wychowankowie i opiekunowie W arsztatu Terapii Zajęciowej Caritas 
Archidiecezji W rocławskiej w  Dobroszycach. Ta placówka znana jest 
ze świątecznych kiermaszy, będących plonem całorocznej pracy osób 
niepełnosprawnych. W yróżniają się bogatą i pom ysłową ofertą, a 
przede wszystkim  bogactwem  form  i kolorów. (kad)

Nudzicie się w weekend? No to 
Jedźcie na Bazaar!

B azaar to nazw a cyk liczn ych  
spotkań pasjonatów  staroci oraz 
wszystkich, którzy pragną w  nie
konw encjonalny sposób spędzić 
kilka niedzielnych godzin na ło 
nie przyrody. Im prezę w ym yślili 
prowadzący Campus Domasławi- 
ce Aleksandra i Piotr Majewscy, a

ich pom ysł rozkręca się, zyskując 
grono stałych bywalców.

N ied zie ln y  B a z a a r w  D om a- 
sław icach to blisko dw adzieścia 
sto isk  z ró ż n o śc ia m i - od k la 
syczn ych  s ta ro ci po  ek o lo g icz 
ne przysm aki z D oliny Baryczy. 
G osp od arze zad bali o p ik n ik o 
w y charakter spotkania. Każdy z 
gości mógł liczyć na kawę, lem o
niadę, dom ow y bigos, czy pajdę

Chleba z d o m o w y m  sm a lcem . 
O soby o w iększym  apetycie m o
gły zamówówić smaczny obiad w 
Cam pusowej restauracji.

Letnia w ręcz pogoda sprawiła, 
że w Dom asław icah nie brakowa
ło gości, a organizatorzy Bazaaru 
już dziś zapraszają na niedzielne 
handlow anie w  każd ą niedzielę 
do końca października.

(hag)

o le s n ic a B i^ z c a n i^  CODZIENNIE NOWE in f o r m a c j e
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Apetyt na Osiecką
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W OLNA TRYBUNA

Jak zwykle...
Publikujmy oświadczenie Ole
śnicy Razem. To reakcja opo
zycji na wiadomość, że w miej
skich przedszkolach zabrakło 
miejsc dla 100 oleśnickich ma
luchów

Podczas swojej krótkiej (48 m ie
sięcy) kadencji M ichał Kołaciński 
doprow adził do stw orzenia ok. 
300 now ych m iejsc w  przedszko
lach publicznych. Pow stały one 
m .in. w oddziałach przedszkol
nych w  szkołach i w CUS-ie. Jed
nocześnie podniesiono dotacje na 
d z iec i w p rzed szkolach  n iep u 
blicznych, co mocno zniwelowało 
problem y z odziedziczonym  po 
Janie Bronsiu brakiem  m iejsc w 
przedszkolach w  Oleśnicy.

Nowy burm istrz zrezygnow ał 
z polityki prorodzinnej poprzed
nika. Przygotował uchwałę o ob

cięciu dotacji na przedszkolaki w 
przed szkolach  niep ublicznych , 
mimo że M ichał Kołaciński kate
gorycznie przed takim  krokiem  
przestrzegał

- Uchwała nie powinna w yw o
łać negatyw nych skutków  spo
łecznych  i gospod arczych  - po
w iedział wówczas burm istrz Jan 
Bronś. I jego  radni, ja k  zw ykle, 
projekt bezrefleksyjnie przyjęli. I 
(jak zwykle?) J. Bronś m inął się z 
prawdą, bo negatywny skutek jest 
ew identny: przedszkola zaczęły 
pod nosić opłaty  za czesne. Nie 
należy się więc dziwić, że rodzice 
szukali m iejsc w  przedszkolach 
publicznych. I teraz ponad sto ro
dzin zostało na lodzie.

Tak w ygląda p olityka p roro
dzinna Jana Bronsia. O podw yż
k ach  u p rzed zaliśm y je sz cz e  w 
grudniu. O leśnica Razem

Action nie zdąży

Trwają wciąż intensywne roboty

...otworzyć sklepu przed W iel
kanocą.

H o len d ersk a  s ieć  A ctio n  n ie  
otworzy swojego wielobranżowe
go sklepu na Skłodow skiej przed 
św iętam i. P raca ad ap tacy jn e w 
obiekcie dawnego Zielonego Ryn
ku są bardzo skomplikowane i nie 
zakończą się przed W ielkanocą. 
Jak dow iedział się portal olesni-

ca24.com, otwarcie sklepu nastąpi 
praw dopodobnie w czw artek 25 
kw ietnia. A le data w ciąż nie jest 
pewna.

Przeniesieniem  swojego sklepu 
z Lwowskiej do części modernizo
w anego obiektu była zaintereso
w ana sieć Rossm ann. Z rezygno
wała ze względu na brak parkingu 
od strony Skłodowskiej.

(OAI)

Twói e-PIT za 20 18  r. 
w yłącznie na podatki.gov.pl

Przypominamy, że jedynym sposobem składania elektronicznych formula
rzy PIT za 2018 r. -  udostępnianym przez Ministerstwo Finansów i Krajową 
Administrację Skarbową -  jest usługa Twój e-PIT lub e-Deklaracje na 
Portalu Podatkowym oodatki.ooy.ol

Korzystanie z innych stron internetowych lub aplikacji do przesyłania e-PIT- 
-ów nie jest autoryzowane przez resort finansów i może być niebezpiecz
ne, np. spowodować przekazanie danych podatnika nieuprawnionym oso
bom lub zainfekowanie komputera szkodliwym oprogramowaniem.

OPTYK
SO C ZE W K I 

PRO G RESYW N E INTRO +
DWIE W CENIE JEDNEJ^

P IĄ T E K  u i iA T I S *
TW Ó J W IE K  = T W Ó J R A B A T !

Oleśnica, ul. Okrężna 1-2, tel. 71 398 21 21 
Zapraszamy: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13

w w w .o p ty k -o le s n ic a .p l  "przy ohjlaiów

Radni pytają o drogi
Co się będzie budowało? Co naprawiało, a co nie. I dlaczego?

K rzysztof Fink, dyrektor Sek
cji D róg M iejskich, przedstaw iał 
na sesji Rady M iasta działalność 
Sekcji w m inionym  roku. Radni 
dow iedzieli sie m.in., że 62 proc. 
budżetu Sekcji przeznaczono na 
inwestycje. Szeroko te z roku 2018 
i planowane w roku 2019 przedsta
wialiśmy niedawno w Panoramie.

K. Fink m ów ił też o Strefie Płat
nego Parkow ania, w  której funk
cjonuje 26 parkomatów. Nie pode
szło do nich w roku 2018 aż 1.861 
kierowców, którzy postaw ili auta 
w SPP. Tyle upom nień w ystaw ił 
operator strefy. Nie zareagow ało 
na nie 896 osób - tyle operator wy
staw ił tytułów wykonawczych.

Sekcja zanotow ała 53 zim ow e 
interwencje dotyczące utrzymania 
dróg. Wysypała 237 ton piasku, 90 
ton soli. Akcja „Zim a" kosztowała 
202 tys. zł.

O  co pytali radni?
Paw eł B ie la ń sk i (Oleśnica Ra

zem) o progi na W ojska Polskie
go. - Są projektowane, pojaw ią się 
w połow ie roku - m ów ił dyrektor 
Fink.

Tadeusz Ż ó łk iew sk i (Oleśnica 
Razem ) zap y tał o rem ont drogi 
na Ogrodowej. K. Fink tłumaczył, 
że prac w strzym u je  G azow n ia, 
która chce w ym ien ić sieć w tym  
m iejscu , ale m a problem y z u lo
kowaniem jej w  pasie drogowym. 
- Czekamy na ich propozycję - mó
wił szef SDM.

M ichał K asprzyszak chciał do
w iedzieć się, kiedy zostan ie po
łatana ulica M oniuszki. Usłyszał,

Tym razem radni pytali o drogi

że jest to droga pow iatow a. - To 
u zupełnien ie tylko kilku dziur - 
oponow ał radny klubu Bronsia. 
- Nie mamy środków na naprawy 
dróg pow iatow ych - zripostow ał 
dyrektor.

O term in  inw estycji na L im a
now skiego (łącznik K rzyw ouste
go z M oniuszki) pytał K azim ierz 
K arpienko. - W tegorocznym bu
dżecie mamy tylko część środków. 
Jeśli pozyskamy tereny działkowe 
i będą środki, to prace potrwają do 
końca roku 2019 - mówił dyrektor 
Fink.

M ic h a ł K o ła c iń s k i (O leśnica 
R azem ) p y ta ł o zam o n tow an ie  
progu na długim  odcinku prostej 
na K usocińskiego. - W ym aga to 
analizy, próg musi być 40 metrów 
od skrzyżowania - wyjaśniał Fink.

O modernizację ulicy 11 Listopa
da i miejsca postojowe zapytał Jan

M and at (klub Bronsia). - Zatoki 
parkingow e będą na odcinku od 
M oniuszki do Hallera, ale nie bę
dzie ich za wiele - zastrzegał Fink 
- bo mamy w tym miejscu drzewa, 
przystanek autobusowy. Powsta
nie kilkanaście m iejsc, będzie to 
rekompensata za pas manewrowy.

Radny Bielański zapytał jeszcze 
o ulicę Podchorążych. Przypomnij
my, że zwolnił się tam duży teren 
przeznaczony pierwotnie pod ob
w odnicę w schodnią. Poprzednia 
ekipa rządząca O leśnicą deklaro
wała budowę parkingów i terenów 
zielonych. Co czeka mieszkańców 
obecnie?

- W p rzy szło ści teren  będ zie  
pod parkingi i uzu pełn ien ie za
budow y - pow iedział burm istrz. 
Zapew ne staną tam więc kolejne 
bloki mieszkalne.

(ror)

SR u wojewody
Przedstawiciele Służb Ratowni
czych gościli u wojewody.

W ojew oda d olnośląsk i Paw eł 
Hreniak spotkał się z przedstawicie
lami stowarzyszenia Służby Ratow

nicze Oleśnica. Rozmowa dotyczyła 
realizacji działań podejmowanych 
przez stowarzyszenie oraz współ
pracy. Jakie były jej efekty?

- W ojewoda obiecał wsparcie w 
naszych rozm ow ach z w ładzam i

O leśnicy i pow iatu. Pow iedział, 
że trw ają  prace nad szu kan iem  
rozw iązań w zakresie ratow nic
twa medycznego. W spomogą one 
być m oże bezpośrednio nas albo 
ca ły  system  - p o w ied zia ł P an o
ramie Tom asz K raw czak, prezes 
SR.

(ror)

Kiedy sprzątanie?

Teren w okolicach garażów przy ulicy Leśnej to jedno dzikie wysypisko śmieci. Bylejakość obiektów gara
żowych wydaje się prowokować do zachowań odbiegających od powszechnie akceptowanych norm. Wy
rzuca się w ich sąsiedztwie plastiki, sprzęt agd i tv, a z gabarytów urządzono nawet ,salon pod chmurką”
Za teren przy garażach odpowiada Zakład Budynków Komunalnych, który wynajmuje garaże mieszkań
com, za nieużytek - prywatny właściciel. Czekamy na wielkie sprzątanie w tej.okolicy. Nazwa ulicy - Leśna t- 
- zobowiązuje...

http://www.olesnica24.com
http://www.optyk-olesnica.pl
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Walne w „Róży"
Wybrano zarząd na kadencję 2019-2022. Prezes pozostał ten sam.

Prezes i sekretarz pozostali bez zmian

W sobotę 30 marca w odnowio
nej sali „Domu Działkowca" przy 
ulicy Krzywej 14 odbyło się Walne 
Zebranie Spraw ozdaw czo - Wy
borcze w Rodzinnym  O grodzie 
Działkowym „Róża". To najwięk
szy ogród w O leśn icy  i jed en  z 
największych w okręgu wrocław
skim. „Róża" w ośmiu oddzielnych 
ogrod ach  w różnych częściach  
miasta posiada 1149 działek.

W zebraniu, sprawnie przepro
wadzonym przez dotychczasową 
sekretarz Zarządu Henrykę Kopac- 
ką, wzięło udział 130 działkowców. 
Radę Okręgowa PZD we W rocła
wiu reprezentow ał je j skarbnik  
Zbigniew  K napek. W obradach 
uczestniczył przewodniczący Rady 
M iasta Aleksander Chrzanowski, 
który od kilku dziesięciu  łat ma^ 
działkę w „Róży".

W alne Z ebranie Sprawozdaw
czo - W yborcze ro zp o częło  się 
od w ręczenia w yróżniającym  się 
działkow com  odznak „Z asłużo
ny Działkow iec". Złotą Odznakę 
otrzym ali Antoni Galik i Tadeusz 
Oleś, Srebrną - K rystyna Styczeń 
i Janusz Fromm. Po raz pierwszy 
w ręczo n o  n ied aw n o  w p row a
dzoną przez Krajow ą Radę PZD 
odznakę „Za Zasługi dla Rodzin

Problemów na działkach

nych O grod ów  D zia łk o w y ch ". 
O trzym ali je: W ładysław Ordon, 
Aleksander Chrzanowski, Roman 
Barcikow ski, Bogusław a P iasec
ka, Ryszard Kwasiborski, Ryszard 
M oraw ski, Tadeusz D olniak, Jó 
zef Zw arycz, K rystyna Styczeń, 
Eugeniusz W iśniew ski, A ndrzej 
B ed narczyk , A leksand er O kar- 
ma, K atarzy n a  H ab rych , Jó z e f 
Garbowski, Jan Strefański, Leszek 
D udziak, Zbigniew  Berezow ski, 
Eugeniusz Seniuk, Józef W enta, 
Jan D om aradzki, Zbigniew  W ój
ciak, Stanisław Wyglądacz, Paweł 
W awarocki i Tadeusz Chrzanow 
ski. Ten ostatni był przez wiele lat 
prezesem Zarządu POD i ROD. Za 
jego prezesury został wybudowa
ny Dom Działkowca.

Z ebrani w ysłuchali przed sta
wionego przez prezesa ROD Mar
ka Żmudę sprawozdania m eryto
rycznego i finansowego za rok 2018 
i kadencję 2015 - 2018. Przedsta
wiono pian na kadencję 2019-2022. 
D yskutow ano nad inw estycjam i 
i pracam i m odernizacyjnym i już 
w ykonanym i w okresie kadencji 
2015-2018. Ustalono opłaty ogrodo
we. Em ocje jak zw ykle w ywołała 
dyskusja nad opłatą za wywóz od
padów. Zebrani ze zrozumieniem

nie brakuje

p rzy jęli ob iek tyw n e przyczyny 
podw yżki opłaty, która jest w no
szona raz w roku.

W ybrano now y Z arząd  ROD 
„Róża" i K om isję  R ew izy jn ą  na 
k a d e n c ję  2 019-2022 . P rezesem  
Zarządu został ponow nie M arek 
Żm uda, sek retarzem  p onow nie 
H enryka K opacka, skarbnik iem  
Bogusław a P iasecka, członkam i 
Zarządu A leksander C hrzanow 
ski, Krystyna Styczeń, Leszek D u
dziak, W ojciech Grzęda, Ryszard 
K w asiborski, M arian  Łojow ski. 
Przew odniczącym  Komisji Rew i
zyjnej został Paweł W awarocki, a 
członkam i K atarzyna H abrych i 
Ryszard Morawski.

Na zakończenie zebrania prze
dyskutowano problemy i sprawy 
wniesione przez działkowców.

- Nowo wybrany Zarząd dzięku
je  wszystkim  działkowcom biorą
cym udział w zebraniu za bardzo 
rzeczowe i rozsądne podejście do 
poruszanych problemów. Zachęca 
do współpracy z zarządem wszyst
kich działkowców naszego ogrodu. 
Dziękuję za bardzo dobrą atmosfe
rę, w jak ie j przebiegało zebranie 
- powiedział Panoramie prezes M a
rek Żmuda.

(OAI)

Nabór do służby 
przygotowawczej

W ojsko Polskie na przestrzeni 
ostatnich lat zm ienia się, oferując 
coraz lepsze i coraz bardziej atrak
cyjne w arunki służby oraz pracy. 
Nasza oferta jest odpow iedzią na 
potrzeby osób, które będą chciały 
zw iązać swoją przyszłość z mun
durem. Zatem pośród szkolnictwa 
w ojskow ego, zaw odow ej służby 
w ojskowej. Legii A kadem ickiej i 
Wojsk Obrony Terytorialnej znajdu
je się również służba przygotowaw
cza. M ając na uw adze powyższe, 
uprzejmie inform uję, że w chwili 
obecnej prowadzony jest nabór na II 
turnus do służby przygotowawczej 
w korpusie szeregowych. Wnioski 
należy składać do 30 kwietnia 2019 
r. w Wojskowej Komendzie Uzupeł
nień we Wrocławiu.

Każda osoba, która ukończy służ
bę przygotowawczą, ma możliwość 
ubiegania się o powołanie do zawo
dowej służby wojskowej, a wszyst

kie nabyte uprawnienia i umiejęt
ności będzie mogła w ykorzystać 
na cyw ilnym  rynku pracy. Warto 
również podkreślić, że kandydaci 
do służby zawodowej szkoleni się 
pod okiem profesjonalnie przygoto
wanej kadry na terenie całej Polski. 
W chw ili obecnej zastała również 
podniesiona wysokość uposażenia 
żołnierzy. Z całą pewnością służba 
w Wojsku Polskim stwarza szanse 
rozwoju, jak i daje poczucie satys
fakcji oraz spełnienia.

Z ap raszam y do od w ied zan ia  
naszej strony internetow ej www. 
w rocław .w ku.w p.rnil.gl oraz do 
obserw ow ania naszych profili w 
m ediach społecznościow ych: Fa- 
cebook: W KU W rocław ; Twitter: 
wKU W rocław; Instagram : W KU 
Wrocław.

W ojskowy Komendant Uzupełnień 
we Wrocławiu 

ppłk B olesław  Zawadzki

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Biuro Podróży Wratislavia Travel|iî l»*-liiNifłia(»r--' -  •'"#̂p«'|
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Zdrowo, sportowo

Rozgrzewka przed torem przeszkód 
Gdzie? W SP6I

Promocja zdrowego stylu życia 
to m otto cyklu im prez organizo
wanych w Szkole Podstawowej nr 
6 w Oleśnicy. Był kiermasz zdrowej 
żyw ności z ekologicznie czystymi 
i pełnym i w itam in produktam i, 
przygotowany przez uczniów klas 
V i VI. W śród przygotow anych 
sm ako łyk ó w  p rzew ażały  ow o
ce, w arzyw a, soki owocowe oraz

dom ow e ciasteczka, w ypiekane 
z zachow aniem  zasad d ietetyki. 
U zup ełn ien iem  kierm aszu  były 
zaw ody sp ortow e d la n a jm ło d 
szych uczniów. W Spartakiadzie 
P ie rw sz o k la s is ty  d o m in o w ały  
spraw nościow e dyscypliny, m.in. 
tradycyjny i łubiany przez m alu
chy tor przeszkód. Dla wszystkich 
klas przewidziano dyplomy i sym
boliczne upominki.

(hag)

Karol zdolny 
multimedialnie
Karol Piskozub zDolnym Śląza
kiem aż z trzech przedmiotów!

Karol Piskozub jest absolwentem 
Szkoły Podstawowej nr 2. Obecnie 
m ieszkaniec pow iatu oleśnickie
go uczy się w Gim nazjum  nr 49 z 
O ddziałam i D w ujęzycznym i we 
Wrocławiu.

Jest w ielo k ro tn ym  laureatem  
konkursu  „zD ołny Ś lązak  G im 
nazjalista". W tegorocznej edycji 
konkursu zdobył tytuł laureata aż 
w trzech dziedzinach wiedzy; geo
grafii, biologii i chemii.

W szkole obecny trzecioklasista 
otrzym ał specjalny medal i nagro
dę pieniężną. Dodajmy, że w ślady

Karola idzie jego m łodsza siostra 
- H ania, rów nież uczennica SP2, 
styp end ystka m iasta  O leśn ica  i 
laureatka wielu miejskich oraz po
wiatowych konkursów. (ror)

D O M  P O G R Z E B O W Y ^ ^i
Oleśnica, ul. Armii Krajowej 1, www.chaber.eu t PJ 

tel. 71314-21-51,601-77-13-69,661-954-167,601-533-166 ^

C A Ł O D O B O W Y  § 
P R Z E W Ó Z  z m a r ł y c h I

Na zakup działki
Piknik miał za cel m.in. zbiórkę 
pieniędzy.

Opieka nad bezdomnymi psami 
i kotami jest celem Stowarzyszenia 
„Przytul Pyska". Ma ono obecnie 
siedzibę w Boguszycach i zbiera 
pieniądze na zakup d ziałki pod 
nią (dawny „Relaks"). Chce na niej 
wybudować dla swoich czworonoż
nych podopiecznych „przytulisko", 
czyli ośrodek adopcyjny. Jednym ze 
sposobów zbierania pieniędzy na 
zakup działki była kwesta podczas 
pikniku Stow arzyszenia -  zorga
nizowanym w m inioną sobotę na 
terenie Dworu Spalice w Oleśnicy. 
Założycielem i prezesem Stowarzy
szenia jest Agnieszka Szachidewicz.

-  Jest ona osobą o w ielkim  ser
cu, która kocha zwierzęta, dla nich 
jest w stanie zrobić wszystko -  po
wiedziała „Panoramie" obecna na 
pikniku M arta Barska, radna Rady 
Gm iny Oleśnica. Stow arzyszenie 
nie ma statusu organizacji pożytku 
publicznego. (szach) To był dzień pełen atrakcji

Próbny alarm bombowy zarządzono w SP7. To był ostatni element realizowanego w szkole projektu 
Bezpieczny Dolnoślązaczek. Była sprawna ewakuacja, interwencja policyjnych pirotechników oraz zabez
pieczenie strażaków. - Do 10 maja uczestniczące w projekcie placówki muszą złożyć w Urzędzie Marszał
kowskim protokół ze szkolenia. Wyniki zostaną ogłoszone w połowie maja. Liczymy na to, że nasza szkoła 
znajdzie się w gronie laureatów. Nagrodą jest zorganizowanie i sfinansowanie szkolnego pikniku na Dzień 
Dziecka - mówi P an oram ie  dyrektor Dorota Rasała-Świtoń. (hag)

Sprawna ewakuacja

.apraszamy na żarowe jeazonKoi

http://www.olesnica24.com
http://www.chaber.eu


Ty, Echo, co głos wracasz skory, gdy pomknie 
nad strum ienia biegi... M ów, gdzie sq p ięk 
ne daw ney pory? Ach, gdzie są niegdysiejsze 
śniegi! - pisał Francois Yillon w swojej nie
śmiertelnej „Balladzie o Paniach M inione
go Czasu".

My dzisiaj zapytam y, gdzie są niegdy
siejsze pałace, zamki, dwory z powiatu ole
śnickiego, które unieśm iertelnił w swoich 
litografaich Alexander Duncker...

■
A lexander D u ncker p och od ził ze zn a

nej ro d zin y  b erliń sk ich  księgarzy . Jego  
o jciec Carl Friedrich W ilhelm  (1786-1869) 
założył w  1809 roku w ydaw nictw o. To w  
nim  p om ięd zy  1857 a 1883 rok iem  u k a 
zało się szesnastotom ow e dzieło  D ie Idn- 
dlichen Wohnsitze, Schlósser und Residenzen  
d er ritterscha ftlichen  G ru n dbesitzer in d er
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p reu fiisch en  M o n a rch ie  (W ie js k ie  d w ory , 
p a ła ce  i rezyden cje sz lach ty  p ru sk iej, w raz  
z rodziną kró lew ską, rezyden cjam i letn im i, 
ogrodam i przypałacow ym i, artystycznie w y
konane, z  kolorow ym i ilustracjam i i tekstem), 
składające się z  960 (w form acie 20x15 cm) 
w idoków  rezydencji, pałaców  i zam ków  
ów cz esn y ch  p ro w in c ji K ró le stw a  P ru 
skiego, o p atrzo n y ch  k ró tk im i tek sta m i 
o p iso w y m i. 227 z n ich  p o św ięco n o  Ś lą 
skowi. Kolorow e litografie do dzisiaj i za

chw ycają, i są  w ażnym  dokum entem  dla 
historyków .

W  1841 roku król Fryderyk W ilhelm  IV 
nadał Alexandrowi Duncknerow i tytuł Kó- 
niglicher H ofbuchhandler (Królewski Nad
worny Księgarz). D uncker był z królem , a 
po jego śmierci z cesarzem  W ilhelm em I, w 
doskonałych stosunkach. Z jednym  i dru
gim  prow adził regularną korespondencję. 
Był oficerem rezerwy w pruskiej arm ii i brał 
czynny udział w w alkach podczas trzech

Bierutów - Bem stadti

Duncker narysował trzykondy
gnacyjny zamek z wieżą, powstały 
w XIV wieku (wzmiankowany był

po raz pierwszy w 1323 r.), kilkakrot
nie przebudowywany. Był siedzibą 
zarządców, a potem rezydencją ksią

żąt bierutowskich. Najstarsza część 
znajdowała się przy obecnej wieży. 
W I poł. XVI w. rozbudowany został

jako rezydencja księcia Henryka II 
Podiebrada. Po 1945 r. zamek był 
użytkowany przez nadleśnictwo.

w ojen. D osłu żył się stop nia podpułkow 
nika. Z m arł w  Berlinie 23 sierpnia 1897 w 
w ieku 84 lat.

L itog rafia , k tó rą  się D u ncker p o słu g i
wał, to w ynaleziona w 1798 roku technika 
graficzna. Zaliczana jest do druku płaskie
go - rysunek przeznaczony do pow ielania 
w ykonuje się na kam ieniu litograficznym  
(kam ień wapienny).

D zięk i lito g ra ficz n e j p racy D u nckera 
możemy podziw iać dawne zam ki, pałace i

znajdowało się w nim również przed
szkole. Dawne skrzydło południowe 
w latach 80. XX wieku zostało zaada
ptowane na mieszkania komunalne 
- istnieją one do dzisiaj. Zachował się 
wjazdowa barokowa brama wraz z 
kawałkiem murów obronnych, zbu
dowana około 1680 r. Po roku 1990 
były plany utworzenia w zamku mu
zeum, ale nie zostały zrealizowane.

„W 2005 zabytkowa kopuła zo
stała zdjęta z powodu zagrożenia 
katastrofą budowlaną. Po zdjęciu 
hełmu w kuli na jej szczycie odkryto 
dokumenty podpisane przez admi
nistratora zamku - von Hahna, oraz 
dawne gazety i monety. W 2006 roz
poczęła się budowa nowej kopuły, 
którą umieszczono na szczycie wie
ży w 2007. W kuli pozostawiono dla 
przyszłych pokoleń współczesne fo
tografie Bierutowa, monety, kopie do
kumentów wcześniej wyjętych oraz 
dokument upamiętniający odbudowę 
wieży" - czytamy na Wikipedii.

Drołtowice (gmina Syców) to wieś 
wchodząca w skład dawnego sycow- 
skiego wolnego państwa stanowego. 
Od 1498 roku była własnością: Jana 
von Haugwitz, Habsburgów, Abra
hama von Dohna, Ernesta Jana von 
Biron, w końcu wrocławskich von 
Kornów.

Dzisiejszy „zespół pałacowo-par- 
kowy w Drołtowicach" stanowi część 
dawnego kompleksu, w skład które
go wchodziły również zabudowania 
folwarczne i pałac rodu von Korn. 
Ten ostatni w działaniach wojennych 
1945 roku został znacznie uszkodzony 
przez Armię Radziecką. Rozebrano go 
w latach 50. Do dziś zachowany tzw. 
„Nowy Pałac" stanowił pierwotnie... 
dom zarządcy folwarku.

W tej oficynie - od 1958 do 1972 
roku - mieściła się szkoła. Pozostał 
jeszcze park z resztkami bram, spi
chlerz, magazyn i obora.

dwory z okresu ich największego rozkwitu i 
świetności. „Jeszcze w 1946 roku na Dolnym 
Śląsku znajdowało się ok. 1500 zabytkowych 
budowli o charakterze rezydencjonalnym .

Obecnie jest ich ok. 800, z czego w iększość 
w skrajnej ru in ie" - podaje Bogdan Mucha 
z Żarowskiej Izby H istorycznej. Dzisiaj, po 
136 latach od ukazania się ostatniego tomu

Oleśnica - Oels

litografii, dzieło Dunckera ma wartość szcze
gólną. Niemiecki księgarz unieśmiertelnił to, 
czego już nigdy nie zobaczymy...

■
Na litografiach D unckera znalazło się 6 

obiektów  z pow iatu oleśnickiego. Jeden z 
n ich  z p ow ierzch ni ziem i zn ik n ął całko
w icie . Z  cz terech  p o z o sta ły  re sz tk i lub 
ru iny. I ty lk o  jed en  p rz e trw a ł d zie jow e 
b u rze , II w o jn ę  św iato w ą i z n isz cz e n ia

dokonane przez PRL-ow skie gospodaro
wanie...

■
Cóż, łza się w oku kręci, kiedy patrzymy 

na litografie pana Dunckera i dzisiejszy stan 
obiektów  - m oże z w y jątkiem  zam ku w 
Oleśnicy. Możemy tylko powtórzyć za nie
zrównanym panem Villonem: Gdzież są? Wy 
mówcie, jeśli znacie... Ach, gdzie są niegdysiejsze
śniegi!

Zamek Książąt Oleśnickich -  re
nesansow a budowla, wzniesiona 
w miejscu gotyckiej warowni z XIII 
wieku. Siedziba książąt oleśnickich 
do XIX wieku. To jedyny obiekt ze

starych litografii Dunckera, który 
oparł się dziejowym zawieruchom.

Pierwszy zapis o zamku pochodzi 
z 1292. Kolejne rozbudowy i przebu
dowy uczyniły z niego renesanso

wą rezydencję. Budowę zainicjował 
prawdopodobnie Konrad I oleśnicki, 
ale okres świetności zamku przy
pada na potomków czeskiego króla 
Jerzego z Podiebradów, którzy objęli

w posiadanie księstwo oleśnickie po 
wygaśnięciu miejscowej linii Pia
stów. Najstarszą zachowaną częścią 
dawnej gotyckiej budowli jest wieża 
z końca XIII wieku. A dzisiejszą bry-

Syców - Wartenberg

Zamek w Oleśńićy przetrwał, a 
zamek w dawnym W artenbergu, 
czyli dzisiejszym Sycowie, niestety, 
nie...

Z h istorii Sycowa wiemy, że to 
wolne państwo stanowe, miało trzy 
zamki. O statni - zamek książęcy 
Bironów (istniejący w latach 1853 - 
1951) - posadowiony był pomiędzy

kościołem  ew angelickim  a u licą 
Ogrodow ą. Zbudow ał go C alixt 
Biron. 26 maja 1853 roku położono 
kamień węgielny pod budowę rezy
dencji w neogotyckim stylu angiel
skim.

Jak podaje sycow-wiki.pl, w sierp
niu 1939 roku w kom natach ulo
kowała się logistyczna niemiecka

jednootka wojskowa, a w 1943 loku 
urzędow ały w zam ku m in ister
stwa z Berlina. Ponownie wojsko w 
zamku pojawiło się w styczniu 1945 
roku. Rosjanie wkroczyli do Syco
wa 21 stycznia 1945 roku i przez 
następne cztery miesiące zamek był 
ograbiany. W maju 1945 roku został 
przez Sowietów podpalony.

A potem polskie władze zdee>- 
dowały o jego rozbiórce. Dokonano 
jej w latach 1951-1956 (na zdjęciu za
mek przed rozbiórką). Pod koniec lat 
50. wybudowano w miejscu zamku 
zieleniec.

Co Syców stracił bezpowrotnie?
„Powierzchnia całkowita zamku 

Bironów łącznie z przybudówkami

R om an R ybak

łę nadał zamkowi Karol II Podiebrad. 
Po wygaśnięciu linii Podiebradów 
zamkiem i księstwem oleśnickim 
władali W irtembergowie, potem 
Welfowie do 1884, a wreszcie, do 
roku 1945, Hohenzollernowie, którzy 
przeprowadzili gruntowną renowa
cję zamku, będącego letnią rezyden
cją rodziny.

„Po II wojnie światowej w ocala
łych budynkach przetrzymywano 
węgierskich i włoskich jeńców wo
jennych. Później miał tam siedzibę 
oddział radzieckiego M iędzyna
rodowego Czerwonego Krzyża, a 
następnie Technikum Budowlane i 
Centralna Szkoła Instruktorów Zu
chowych ZHP. W latach 70. XX wieku 
zamek przeszedł kolejną renowację i 
umieszczono w nim filię Muzeum 
Archeologicznego we Wrocławiu. Na 
początku lat 90. zamek opustoszał, a 
w 1993 r. rozpoczął w nim działal
ność Ochotniczy Hufiec Pracy" (Wi- 
kipedia).

I tak jest do dzisiaj. A co będzie da
lej z oleśnicka perłą? Ba...

wynosiła 1687 mwk. Ściany komnat 
zamkowych zdobiły portrety człon
ków rodu, a także wisiały na nich 
gobeliny przedstawiające widoki 
oraz sceny polowań. Pokoje zdobio
ne były przez chińskie i azjatyckie 
wazy, a także posągi przedstawia
jące członków rodziny. Meble były 
w stylu barokowym i pochodziły 
z Niemiec, a także z Włoch i Chin. 
Kilka salonów było wyłożonych 
jedwabiem. Najbardziej reprezenta
cyjna była biała sala, w której odby
wały się najważniejsze uroczystości 
rodzinne. W zamku znajdowały się 
też duńskie, niemieckie i rosyjskie 
sztućce na 120 osób. Bironowie po
siadali w swojej rezydencji pruską, 
francuską, m iśnieńską i chińską 
porcelanę. Szkło pochodziło głów
nie z Wenecji, a na podłogach leżało 
około dwadzieścia orientalnych dy
wanów" (sycow-wiki.pl).

Aha, macie może w domu jakiś 
stary zegar? Bo w zamku w Sycowie 
Bironowie mieli ich 58. Carlos Biron 
wspomina w rodzinnej m onografii- 
o zwyczaju ustawiania i nakręcania 
wszystkich zegarów raz w tygodniu 
przez zegarmistrza...

Dziadów Most - Ulbersdorf

Na początku XVI w. Dziadów Most 
(dzisiaj gmina Dziadowa Kłoda) prze

szedł na wlasnosc rodziny von Dyhrn. 
Hans von Dyhrn przed 1680 r. wybu

dował w Dziadowym Moście dwór, po
większony w 1692 r. o skrzydła boczne

- jedno z nich wzniesiono na ruinach 
kaplicy zniszczonej w czasie wojny

trzydziestoletniej. Pałac, pierwotnie 
barokowy, miał charakter klasycy- 
styczny po rozbudowie w końcu XVIII 
w. i remoncie w XIX w. Był murowany, 
założony na planie podkowy, dwukon- 
dygnacjny, nakryty dachami dwuspa
dowymi.

W 1863 r. posiadłość w Dziadowym 
Moście nabył bankier Jacob Wilhelm 
Mossner. Rodzina Messnerów była wła
ścicielem do II wojny światowej.

Po jej zakończeniu majątek został 
znacjonalizowany. Niezagospodarowa
ny pałac w czasach PRL-u doprowadzo
no do ruiny. Potem budynek rozebrano. 
Dziś z dawnej rezydencji pozostały tyl
ko piwnice i fragmenty murów obwo
dowych. Dzisiaj dawne zabudowania 
folwarczne są własnością prywatną. W 
pobliżu jest rozległy park krajobrazowy, 
z interesującymi okazami starodrzewu, 
alejami (lipowymi, dębowymi, grabo
wą), groblami i stawami, a także gruj- 
nowana oranżeria z 1832 r (na zdjęciu).

Świerzna - Schwierse

N a jsta rsz a , środ k ow a, część  
dworu w Św ierznej (dzisiaj wieś

w gm inie Oleśnica) powstała być 
m oże w X V II w ieku . Skrzy d ła

b o cz n e  w ybud ow ał p om ięd zy 
1860 a 1875 rokiem Rudolf von der

Berswordt. Dwór był murowany z 
cegły, otynkowany, zabudowany

na planie zbliżonym do litery „C", 
dw ukondygnacyjny, częściow o 
nakryty płaskim dachem, częścio
wo dachami wielospadowymi. We 
w nętrzach dworu w XIX w. znaj
dowało się 20 pomieszczeń, w tym 
jedna większa sklepiona sala z do
brą akustyką.

W 1920 ro k u  p o s ia d ło ś ć  w 
Świerznej nabył Eberhardt Kalau 
vom Hofe. W łaścicielem  m ająt
ku był co najm niej do 1937 roku. 
Po drugiej w ojnie światowej do
bra zostały znacjonalizowane. W 
czasach Polski Ludowej dwór w 
Św ierznej zm ieniono w w ieloro
dzinny budynek mieszkalny. Tak 
jest do dzisiaj. W drugiej połowie 
XX w ieku układ pom ieszczeń w 
mocno nadszarpniętym przęz ząb 
czasu obiekcie został przekształ-^ 
eony. Do dworu przylegają resztki 
parku krajobrazowego w stylu an
gielskim.

Drołtowice - Rudelsdorf

Te, które tak pieknie rysował Alexander Duncker...
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Zamkną sobie drogę
DZIADOWA KŁODA. Kiedy gmina przekaże przejazdową drogę Nad
leśnictwu, nadany jej zostanie status drogi leśnej. Rolnicy już nie wjadą.

Piątkowa sesja Rady Gminy w 
Dziadow ej K łodzie przebiegała 
spokojnie. Ale nie poprzedzająca ją 
komisja! Doszło bowiem do ostrej 
wymiany zdań pomiędzy wójtem 
Robertem Frytem a radnym Grzego
rzem Wójcikiem. Iskrą zapalną była 
zaproponowana przez wójta uchwała 
pozwalająca mu sprzedawać gminne 
nieruchomości o wartości do 50 tys. 
zł bez konsultowania tego z radnymi.

- Nie będę musiał państwa za każ
dym razem zwoływać na sesje -  ar
gumentował.

Jednak radny sprzeciwiał się przy
znawaniu wójtowi takiej samodziel
ności, przypominając, że w dawnej 
uchwale z 2008 roku ta graniczna 
kwota wynosiła zaledwie 2 tysiące. 
Argumentował, że wobec tego za
sadne byłoby podwyższenie jej co 
najwyżej do 5 tys. zł. Wójt jednak 
dalej obstawał przy sumie dziesię
ciokrotnie większej.

- Rozmawialiśmy z panią prawnik 
i powiedziała, że podobne zapisy 
mają inne gminy -  wyjaśnił.

- Te działki i tak są sprzedawane 
w formie przetargu, wszystko jest 
ogłoszone, więc nie sądzę, aby tu w 
grę wchodziły jakieś nieuczciwości, 
układy i układziki -  dodał Antoni 
Mierzwa.
'  - Tego nie mówiłem, nawet nie 
myślałem o tym -  zaznaczył radny 
Wójcik. -  Chciałbym po prostu, aby 
Rada miała wpływ na sprzedaż mie
nia gminy.

- Panie radny, czy pan wie, jak 
trudno jest rozpocząć procedury 
zbycia np. tych dróg, które mamy 
w arboretum... - zaczął mówić wójt, 
jednak to jeszcze bardziej rozzłościło 
radnego.

- Na jakiej podstawie pan pod
jął decyzję, aby zbyć tę drogę? Czy 
Rada podjęła decyzję w tej sprawie? 
Wystąpił tylko nadleśniczy, mówiąc.

Ja sobie nie życzę, żeby pan opowiadał głupoty! - powiedział do radnego Grzegorza 
Wójcika (z prawej) Robert Fryt

że chciałby tę drogę przejąć. Nawet 
jeszcze nie skończył mówić, a pan się 
zgodził, że najchętniej by ją oddał, bo 
już jej nie potrzebuje. A kiedy nadle
śniczy odchodził, to przewodniczący 
dodał: „Proszę uważać sprawę za za
łatwioną". Nie chciałbym, aby wię
cej dochodziło do takich rzeczy na 
jakiejkolwiek komisji, że bez zgody 
Rady podejmujecie decyzje! -  obu
rzał się Grzegorz Wójcik. - Czy wy 
powzięliście informacje, czy z tej 
drogi ktoś korzysta? Czy nie będzie 
ona zamknięta? Bo pamiętam, że gdy 
byłem radnym kilka kadencji temu, 
to już arboretum występowało o jej 
przekazanie, a myśmy jej nie przeka
zali z tego względu, że oni chcieli ją 
zamknąć! Tymczasem ja dowiedzia
łem się, że tą drogą dwóch mieszkań
ców Stradomi dojeżdża do pracy, a 
rolnicy ze Ślizowa jeżdżą nią do Agro 
Efektu i na jakieś łąki -  podkreślał.

- Niech pan słucha troszeczkę, bo 
pan jest jedynym głosem opozycji, 
wiecznie mruczącym na tych komi
sjach, wiecznie nie słuchającym, co 
tutaj się mówi - zarzucał mu wójt. 
- Sprawa drogi z arboretum do Stra
domi Dolnej w ogóle nie była poru
szana. Nadleśniczy powiedział, że 
jest gotów ją przejąć, ale my teraz mó
wimy o drogach, które są w środku 
arboretum. Będzie pan jeździł je od
śnieżać? Niech pan nie robi komedii!

- Panie wójcie, proszę się nie uno
sić! -  upominał go radny.

- Ja sobie nie życzę, żeby pan opo
wiadał głupoty -  odparł Robert Fryt.

- Nadleśnictwo chciałoby przejąć 
tę drogę ze Stradomi tylko po to, 
żeby tam zrobić asfalt, ponieważ 
wiadomo, że my go nie zrobimy, a 
oni nie mogą go położyć na nieswo- 
im gruncie -  dodała wicewójt Irena 
M ałecka. Wtedy głos zabrał radny 
Przemysław Prusiewicz.

- Jeśli chodzi o drogi wewnątrz 
arboretum, to nie ma dyskusji, trze
ba je przekazać, jeśli zaś chodzi o 
drogę ze Stradomi Dolnej, to też nie 
mam nic przeciw ko jej przekaza
niu, ale umowa musiałaby być tak 
spisana, żeby tej drogi nie mogli 
zamknąć, bo niestety w momencie, 
kiedy ona się stanie drogą leśną, to 
nasze polskie prawo zakaże nam 
wjazdu do lasu samochodami. Na
wet jeśli nie ma szlabanu, my nie 
możemy tam wjechać, to jest zakaz 
ustawowy! Każda osoba, która wje- 
dzie na tę drogę główną, przejazdo
wą, zrobi to bezprawnie. Uważajmy 
więc, żebyśmy przekazując tę dro
gę nie strzelili sobie w kolano, bo 
wprawdzie nie mamy podejrzeń o 
złe intencje Lasów Państwowych, 
ale tu chodzi o w yższe ustaw y -  
przestrzegał radny.

Zbigniew Now ak

12 ton śmieci!

Uzbierała się z tych worków góra śmieci 

.G M IN A  O L E Ś N IC A  •  W ro
wach leżały m.in. opony, meble, 
styropian, muszle klozetowe i 
wózki dziecięce...

To było spore w y zw anie  dla 
służb kom unalnych całego p o 
wiatu. Na w niosek starosty Jana 
Dżugaja gospodarze ośmiu powia
towych gm in zobow iązali swoje 
służby kom unalne do zebrania 
śmieci zalegających w przydroż
nych rowach.

Jako jedna z pierwszych ze śmie
ciow ym  problem em  uporała się 
gmina Oleśnica.

Jak poinformował nas kierownik 
Tteferatu Budownictwa i Infrastruk

tury Urzędu Gminy Paweł Łobacz, 
akcja zbierania odpadów przebie
gała w porozumieniu z Gminnym 
Przedsiębiorstwem Komunalnym. 
Śmieci wzdłuż 87 kilometrów dróg 
p ow iatow ych  p rzeb ieg a jący ch  
przez teren gm iny przez 10 dni 
zbierało 10 osób, w tym 2 kierow
ców. Zebrano łącznie 12 ton śmieci. 
A dla lepszego zobrazowania skali 
przedsięwzięcia dodajmy, że było to 
1.750 worków 120 litrowych (!).

Czego było najwięcej?
- Wśród normalnych gospodar

czych nieczystości w rowach zale
gała też duża ilość opon samocho
dowych, mebli oraz styropianu. 
Zdarzały się potłuczone m uszle

klozetowe i wózki dziecięce - mówi 
Panoramie Paweł Łobacz. Dodaje, 
że przy okazji usunięto 742 metry 
przydrożnych wiatrołomów.

Które szlaki były najbardziej za
śmiecone? - pytamy.

- Były trzy m iejsca, które pod 
względem ilości śm ieci dom ino
wały nad resztą. To pobocza i rowy 
położone przy bardzo ruchliwych 
trasach : L igota W ielka - Ligota 
Mała, Bystre - Krzeczyn oraz dro
ga 340 w okolicach Miodar. Na jak 
długo miejsca te pozostaną czyste, 
trudno ocenić, bo drogowych bru
dasów - jak widać - nie brakuje - do
daje kierownik Łobacz.

Grzegorz Huk

Hubert życzy 
buon appetito!
M IĘ D Z Y B Ó R Z  •  Sukces Hu
berta Masłowskiego w II Między
narodowym Konkursie Kulinar
nym La Cucina Italiana.

W  Zespole Szkół Gastronomicz- 
no - H otelarskich w  Gdańsku od
był się II M iędzynarodow y Kon
kurs Kulinarny La Cucina Italiana. 
Po raz drugi H ubert M aśłow ski, 
uczeń III klasy technikum  żyw ie
nia i usług gastronomicznych z Ze
społu Szkół Ponadgim nazjalnych 
w M iędzyborzu, stanął w szranki 
z najlepszymi z najlepszych.

Jego cotoletta diagnello, patate al 
zafferano, alici, cipołła di Tropea, 
fave czyli com ber jagnięcy w zio
łow ej panierce, z iem niaki z sza
franem , anchois, cebulą Tropea i 
bobem  zdobyły w y różn ien ie  za 
najlepsze danie zasadnicze. Hubert 
był przygotow yw any przez W ło
cha -  Francesco Siervo z restaura
cji M ade in Napoli w Domasławi- 
cach, który współpracuje ze szkołą. 
Drugą osobą, która przyczyniła się

Hubert mistrz kuchni!

do sukcesu Huberta, była M onika 
Stempin, nauczycielka przedm io
tów żyw ieniow ych ZSP M iędzy
bórz.

Dla H uberta otw iera się droga 
do pracy na rynku m ięd zynaro
dowym - otrzym ał propozycję od 
włoskich przedstawicieli na 3-mie- 
sięczny płatny zagraniczny staż w 
jednym  z najpiękniejszych regio
nów Włoch.

(OAI)

B IE R U T Ó W * Bo to dobre dla 
przyrody, naszego zdrowia, a 
przy okazji można coś wygrać.

W sobotę na teren ie  Z akład u 
Gospodarki Komunalnej w Bieru
towie odbył się Piknik Ekologicz
ny. Każdy z mieszkańców , który 
przyniósł posegregowane odpady 
(szkło, m akulatura, plastik) brał

GMINY W SKRÓCIE
Twardogóra: Wakacje w 
Kołobrzegu

Aż 11 firm złożyło oferty w przetar
gu na organizację 10-dniowego 
profilaktycznego turnusu kolonijnego 
nad polskim morzem dla 40 dzieci 
w wieku 8-16 lat. Najdroższa oferta 
opiewała na 1.285 zł od osoby. A 
wygrało Biuro Usług Turystycznych 
Ava-Tour z Koszalina z ceną 785 zł. 
Zorganizuje ono turnus w Ośrodku 
Revita w Kołobrzegu od 1 do 10 lipca.

Twardogóra: Plac na Dni
Aw-Events z Piotrkowa Trybunalskie
go złożyła najkorzystniejszą ofertę na 
dzierżawę placu przy ulicy Kopernika 
w Twardogórze, podczas obchodów 
Dni Twardogóry 2019.

Bierutów: Kasa 
od marszałka
Gmina Bierutów jest jednym z benefi
cjentów dotacji celowej 
z budżetu województwa dolnoślą
skiego na finansowanie ochrony, 
rekultywacji i poprawy jakości 
gruntów rolnych. Na wykonanie drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych w 
Kruszowicach maksymalnie zostanie 
przeznaczone 97.600 zł.

ud ział w losow aniu nagród  (sa
dzonki roślin  ogrodow ych oraz 
talony zaku pow e na kw otę 100 
zł). Były też niespodzianki dla naj
młodszych.

P ik n ik  był w spólną ed u kacy j
ną inicjatyw ą Urzędu Miejskiego, 
ZGK oraz W rocław skiego Przed
siębiorstwa Alba.

(hag)

Bierutów: Wojewoda z 
Piątką
Wojewoda dolnośląski Paweł Hreniak 
przyjechał 4 kwietnia busem, rekla
mującym tzw. Piątkę Kaczyńskiego, 
do Bierutowa. Spotkał się z burmi
strzem Piotrem Sawickim.

Dziadowa Kłoda: Śmieci po 
12 zł
Zgodnie z uchwałą Rady Gminy 
Dziadowa Kłoda od 1 kwietnia obo
wiązują nowe stawki opłat za odpady 
komunalne: w przypadku zamiesz
kiwania 1-4 osób stawka wynosi 12 
zł od jednego mieszkańca; 5-7 osób 
to 11 zł od jednego mieszkańca; a w 
przypadku zamieszkiwania 8 i więcej 
osób ustalono kwotę na 80 zł. Jeżeli 
odpady nie są zbierane w sposób 
selektywny, stawki i opłaty są o 100 
proc. wyższe.

Bukowina Sycowska: Bę
dzie świetlica 
Wieś doczeka się świetlicy o po
wierzchni użytkowej 229 mkw. W 
przetargu na budowę złożono dwie 
oferty: Wygrało Kępińskie Przed
siębiorstwo Budownictwa, Handlu 
i Usług „PBK” z ceną 1.545.478 
zł. Wyższa oferta opiewała na 
1.906.987 zł.

http://www.olesnica24.com
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Remontują przejazd

Przejazdy wymagają interwencji

B IE R U T Ó W  •  Najpierw będą 
komunikacyjne problemy, ale 
potem ulga dla kierowców.

L in ia  kole jow a p rzeb iega jąca  
przez Bierutów  pow oduje, że na 
terenie m iasta jes t k ilka przejaz
dów  k o le jo w y ch . W  u b ieg ły m  
roku staran iem  b ierutow skiego  
sam orządu w yrem ontow any zo
stał przejazd przy ulicy Solnickiej.

Teraz kolej bierze się za m ocno 
w y ek sp lo ato w an y  p rz e ja z d  na 
ulicy Żerom skiego w  ciągu drogi 
powiatowej 1460D. W edług infor
m acji, którą na sw ojej stronie in 
ternetow ej zam ieścił Urząd M iej
ski w B ieru tow ie, w sp om niany 
fragm ent drogi w obrębie torów  
kolejow ych zostanie w yłączony z 
ruchu od 8 do 19 kw ietnia.

Na czas rem ontu przejazdu zo
stan ie  w prow ad zony ob jazd  w 
kierunku Sycowa przez W abieni- 
ce. Będzie prow adził przez Solni- 
ki M ałe, Strzałkow ą i G orzesław  
w kieru nku W abienie. K ierow cy 
m uszą uzbroić się w cierpliw ość, 
która z całą pew nością będzie im 
w ynagrodzona, kiedy pojadą po 
równej jak  stół jezdni.

Do p ełn i szczęścia brakuje już 
ty lk o  rem on tu  n a jb a rd z ie j w y
ek sp lo ato w an eg o  p rz e ja z d u  w 
B ieru tow ie w  c iąg u  u licy  W od
nej. Tu napraw dę m ożna zgubić 
z a w ie sz e n ie . M iesz k a ń cy  tzw . 
Zatorow ia w ierzą, że now y b u r
m istrz  P iotr Saw icki p ostara się 
pozytywnie załatwić ten drogowy 
problem.

(hag)

Lustro ma się pojawić
B IE R U T Ó W  •  Będzie bez
pieczniej na skrzyżowaniu.

„W zw iązku z dużym  natęże
niem ruchu na drodze wojewódz
kiej nr 451 w Bierutowie, wnoszę o 
zamontow anie lustra drogowego, 
które poprawi bezpieczeństw o na 
ww. skrzyżowaniu. Jadąc od stro
ny Oleśnicy i zjeżdżając z drogi na 
u lice Solnicką, kieru jący ma bar
dzo ograniczoną widoczność pod
czas m anew ru na samym skrzy
żowaniu. Montaż odpowiedniego 
lustra poprawi widoczność i ułatwi 
ruch na skrzyżowaniu. W noszę o 
m ożliw ie najszybsze w ykonanie 
modernizacji w celu poprawy bez
pieczeństwa" - napisała w interpe
lacji radna M ałgorzata M ikoś.

O d p o w ie d z ia ł je j W a ld em a r 
R o n iek , inspektor ds. gospodar
ki nieruchom ościam i w Urzędzie 
M iejskim w Bierutowie.

Napisał, że „problem słabej w i
doczności dla kierowców jadących 
drogą w ojew ódzką 451 i skręca
jących w lewo, w ulice Soln icką i 
Słowackiego, jest nam znany". Sa
morząd przeprowadził już wstęp
ne rozm ow y z przedstaw icielem  
Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei 
we W rocław iu (zarządca drogi). 
„W niedługim  czasie - inform uje 
inspektor - zostaną wdrożone dzia
łania zmierzające do rozw iązania 
problemu. Nasza propozycja obej
muje m .in. zam ontow anie lustra 
drogowego". (ror)

C o  z  tą Wodną?
B IERUTÓ W  •  Radna pyta o re
mont nawierzchni ulicy Wodnej, 
która stanowi główną drogę do
jazdową z osiedla do centrum 
miasta.

„W związku ze znacz- 
nym  z w ię k s z e n ie m  
natężenia ruchu ulicą 
Wodną, która stanowi 
głów ną drogę łączącą 
osiedle z centrum  m ia
sta, zwracam się z prośbą o 
remont nawierzchni ww. drogi, od 
przejazdu kolejowego do skrzyżo
wania z ulicą Słowackiego I -napisa
ła w swojej interpelacji radna Małgo
rzata M ikoś (na zdjęciu).

Radna uzasadnia konieczność 
remontu bardzo złym stanem tech
nicznym nawierzchni, dużym na
sileniem ruchu pojazdów, bezpie

czeństwem ruchu pieszego w tym 
rejonie. „Stan ten można zmienić, do 
czasu generalnego remontu, poprzez 

zaklejenie ubytków nawierzchni 
asfaltem - zauważa.

Burmistrz Piotr Sawic
k i odpowiedział radnej, 
że „biorąc pod uwagę 
zły stan w ym ienionej 
drogi, zostało wdrożone 

» postępowanie dotyczące 
przygotowania remontu 

(sporządzona dokum enta
cja, konieczne uzgodnienia z ZDP 
i PKP)". Burmistrz dodał, że rozpo
częte zostaną rozpoczęte naprawy 
cząstkowych ulic na terenie Bieruto
wa (wypełnienie ubytków tzw. masą 
asfaltową na zimno) - będzie to do
tyczyło także odcinka Wodnej. Prace 
wykona ZGK w Bierutowie.

(ror)

336 bezrobotnych
B IE R U T Ó W  •  Bezrobocie  
spada od 2002 roku.

N a k o n ie c  lu te g o  w  g m in ie  
Bierutów  było 336 bezrobotnych. 
Rekordowa liczba osób bez pracy 
była w gm inie w  roku 2001 -1.177. 
Potem  bezrobocie spadło. Np. w 
2004 - 1.024, w  2008 - 542. W ko
lejnych łatach znów rosło: w 2009 
- 666, w 2012 - 723. Od roku 2012 
system atycznie spada:. 2013 - 675, 
2014 - 492, 2015 - 406, 2016 - 346, 
2017 - 344,2018 - 324.

W  naszych ram kach przedsta
w iam y stru k tu rę  bezrobotnych  
w ed łu g w ieku, w y kszta łcen ia  i 
czasu pozostawania bez pracy

- W  2018 roku 35 osób z gm iny 
B ieru tów  skierow ano na staże, 
3 na prace in terw ency jn e, 14 na 
szkolenia, 10 otrzym ało jednora
zow e środki na podjęcie działal
ności gospodarczej,w tym jedna z 
PFRON - mówi W aldem ar G rzę- 
d z ia k , d y re k to r  P ow iato w eg o  
Urzędu Pracy, który był gościem  
na ostatn ie j sesji Rady M iejskiej

w B ierutow ie. - D w óm  osobom  
zrefundowaliśmy koszty w yposa
żenia i doposażenia stanowiska, 5 
skierowano na roboty publiczne, 
dwie objęło dofinansow anie w y

nagrodzenia dla osób powyżej 50. 
roku życia. Ogółem 70 osób sko
rzystało z aktywnych form wspar
cia - dodaje.

(ror)

W IE K CZAS BEZ PRACY
wiek ogółem kobiety czas ogółem kobiety

18-24 41 25 do 1 roku 40 17

25-34 79 52 od 1-3 lat 49 22

35-44 74 39 od 3-6 lat 40 21

45-54 59 24 od 6-12 lat 52 21

55-59 39 15 od 12-24 lat 71 40

60 plus 32 0 pow. 24 lat 72 34

W Y K S ZTA ŁC E N IE
!

wykształcenie ogółem kobiety

wyższe 18 11

policealne i średnie zawodowe 66 39

średnie ogólnokształcące 30 19

zasadnicze zawodowe 103 43

gimnazjalne i poniżej 107 43

.........,, , ...... .................

Pierwszy stacjonarny
B IE R U TÓ W  •  Został zlokalizo
wany w hali widowiskowo-spor
towej.

- Dotąd dysponow aliśm y tylko 
AED m obilnym , który  strażacy  
O SP pozyskali w ram ach I edycji 
budżetu obywatelskiego i jak w ie
my w grudniu 2017 roku uratowa
li nim  życie m ieszkańca Bieruto
wa, który zasłabł na ulicy - mówi 
burm istrz P iotr Saw icki.

Przypomnijmy, że AED poprzez 
elektrody w ysyła do ciała pacjen
ta im p u ls  e lek try cz n y  o o d p o 
w iednio dużej energii, który ma 
p obu d zić  serce do praw idłow ej 
pracy, co istotnie zwiększa szanse 
chorego na przeżycie.

P ierw szy stacjonarny defibry
latora został zlokalizow any przy 
h a li w id o w isk o w o -sp o rto w e j. 
G w arantu je to, że będ zie  m ogła

Tu go znajdziecie...

być udzielona bardzo szybka po
moc choremu, który zasłabnie np. 
w trakcie zwiększonej aktywności 
fizycznej na terenie kompleksu. A 
że um ieszczony jest na zew nętrz
nej ścianie, jest także ogólnie do
stępny dla mieszkańców, którzy w 
razie potrzeby będą mogli z niego 
skorzystać.

Do jego użycia nie jest potrzeb
ne żadne dodatkow e szkolenie,* 
gdyż urządzenie głosow o infor
m uje jak  przygotow ać je  do uży
cia, a następnie wykrywa, czy ma 
być uruchom ione i w razie takiej 
potrzeby urucham ia się autom a
tycznie.

(OAl)

Będzie szybki Internet!
M IĘ D Z Y B Ó R Z *  Orange Pol
ska buduje sieć światłowodową 
na terenie m.in. gminy Między
bórz.

Orange Polska buduje sieć świa
tłowodową na terenie m.in. gminy 
M iędzybórz w ram ach projektu 
„W rocław ski i W rocław  O ra n 
ge Św iatłow ód". Inw estycja  jest 
w sp ó łfin an so w an a ze środków  
Unii Europejskiej w ram ach Pro
gram u O peracyjnego Polska Cy
frowa .

W ażnym elementem inwestycji 
jest doprowadzenie sieci do jedno
stek oświatowych. Jest to związane 
z wdrażaniem programu rządowe
go, który zakłada uruchom ienie 
O gólnopolskiej Sieci Edukacyjnej 
(OSE) zapewniającej szkołom bez
płatny, szybki i bezpieczny dostęp 
do In tern etu , a co za tym  idzie 
m ożliw ość realizow ania progra
mów edukacyjnych on-Iine, do
stęp do nieograniczonych zasobów 
wiedzy i wykorzystanie ich w  pro
cesie nauczania.

Na obszarze gminy Międzybórz 
projekt obejm ie sw ym  zasięgiem

238 gosp od arstw  dom ow ych w 
m iejscow ościach : Bąków, Buko
wina Sycowska, Dziesławice, Kra- 
szów. K rólew ska W ola, M iędzy
bórz, Ose, Oska Piła oraz 6 szkół 
w miejscowościach: Bukowina Sy
cowska, Kraszów i Międzybórz. In
formacje o punktach adresowych.

które są rozważane w procesie pro
jektowania sieci, można pobrać ze 
strony www.orange.pl.

Doprowadzenie sieci do gospo
d arstw  dom ow ych będ zie  suk
cesyw nie realizow ane do końca 
września 2020 r.

(OAI)

ŁóiKAcIkraSO zl i
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SYCÓW. Harcerze chwalili się 7 dekadami swej działalności.
w  sob o tę  6 k w ie tn ia  H u fiec  

ZHP Syców im. 7 Łużyckiej Dywi
zji Piechoty świętował 70. roczni
cę istnienia. Okolicznościowe ob
chody rozpoczęto już w piątkowy 
wieczór ogniobraniem  na terenie 
parku miejskiego w Sycowie. Na
stępnego dnia około południa w 
tym sam ym  m iejscu rozpoczęto 
grę terenową. Jej uczestnicy mieli 
za zadanie zbudować konstrukcje 
z użyciem  najnow szych techno
logii, rozpoznać swoich instruk
torów na starych zd jęciach , na
m alow ać napis ZHP, jeżd żąc na

rowerach oraz w ypiec na ognisku 
ciastka „robinsonki".

K ulm inacyjnym  punktem  pro
gram u był uroczysty  apel w po
bliżu parkowej fontanny. Przyby
li na niego bardzo liczni goście: 
przedstaw iciele placówek ośw ia
tow ych, w ładz pow iatu oleśnic
kiego, Sycowa oraz M iędzyborza 
(gdzie rów nież sycow ski hufiec 
prowadzi swą działalność), rodzi
ce druhów i harcerzy, radni, człon
kow ie Zw iązku Sybiraków  oraz 
Jednostki Strzeleckiej 2015 Syców. 
Była musztra i odśpiew anie har
cerskiego hymnu oraz prezentacja

sztandaru. Po chwili jako pierwsza 
głos zabrała kom endantka Hufca 
Syców harcm istrzyni Monika Ma
linowska.

- Dzisiejsza rocznica to czas na 
podsumowanie dotychczasowego 
dorobku i pielęgnow anie trady
cji narodow ej, w którą od 100 lat 
w pisuje się harcerstwo. Jest to dla 
nas bardzo ważna, podniosła uro
czystość w ysokiej rangi. Chcemy 
pokazać społeczeństw u ewolucję, 
jaką przeszliśmy przez wszystkie 
te łata. Dziś nasz hufiec może się 
d ziś poszczycić uśm iechniętym i 
zucham i, zdolną m łodzieżą sku- ■

Wiecej zdjęć na olesnica24 com

płoną w  jego szeregach oraz w ie
lom a in ic ja ty w a m i na teren ach  
trz e c h  gm in : Sycow a, M ięd z y 
b o rza  i T w ard ogóry -  w y ja śn i
ła . D ziękow ała ta k ż e  rod zicom  
h a rce rz y  za m o ty w o w a n ie  ich  
do działań oraz samorządowcom 
za w p arcie . W ystąp iła  rów n ież 
przedstaw icielka Chorągw i D ol
nośląskiej ZH P druhna Kinga Pa- 
sterniak.

- Pomimo tego, że Hufiec Syców 
jest na jm niejszy w naszej chorą
gw i, to zaw sze tw ierd zim y , że 
tutaj n ie  chodzi o ilość, a przede 
w szystkim  o jakość. Pośw ięcenie

druhny M oniki, jej instruktorów , 
jej komendy, jest niew yobrażalnie 
wielkie. W idzim y to, ile serca, ile 
pracy wkładają w  swą działalność 
-  pod kreślała. -  My, jako  chorą
giew, m ożem y być z n ich  dum ni 
i będziemy ich wspierać, jak  tylko 
potrafimy.

- Gdy usłyszałem , że jesteście  
n a jm niejszym  hufcem  dolnoślą
skim , trudno m i było w  to uw ie
rzyć, poniew aż biorąc pod uwagę 
w y d arzen ia , k tó re  d z ie ją  się w 
Międzyborzu, to widać was wszę
dzie i zawsze -  zauw ażył włodarz 
tego m iasta Jarosław  Głow acki. -  
W  najp rostszych  słow ach w asze 
z n a cz en ie  o k reślić  m ogę w ten  
sposób, że harcerzy bez M iędzy
borza m ogę sobie w yobrazić, ale 
M ięd zyb orza  b ez  h arcerzy  nie. 
Wasza obecność tak w pisała się w 
koloryt w szystkich w ydarzeń na 
terenie naszej gminy, że mieszkań
cy mogliby nie zauważyć braku na 
jakiejś uroczystości nas, samorzą
dowców, natom iast brak harcerzy 
zauważyliby od razu! -  zaznaczył.

Obecni na obchodach przedsta
wiciele władz w ręczyli też harce
rzom  prezenty, sw oje up om inki 
ufundow ali także radni M arzena 
Guder i M arek M alinow ski. Uro
cz y sto śc i w  p arku  zako ń czo n o  
pam iątkow ym  zdjęciem , do któ
rego ustaw ili się w szyscy zebrani, 
a następnie przem aszerow ano do 
pobliskiego M uzeum Regionalne
go, aby obejrzeć w ystaw ę „70 łat 
harcerstwa na ziemi sycowskiej".

- M am nadzieję, że patrząc na te 
zdjęcia i zbiory poczują państw o 
n a m ia stk ę  tego, co m y p rzeży 
w am y na zbiórkach, b iw akach  i 
obozach -  m ów iła druhna M oni
ka M alinow ska. W  m uzeum  po
dano również urodzinow y tort, a 
zaszczytu jego pokrojenia dostą
pili harcerscy seniorzy: druhow ie 
h a rcm istrz o w ie  E dm und G oś i 
Stanisław  Kam iński. Całe obcho
dy zakończyła msza święta w ko
ściele pw. św.św. Apostołów Piotra 
i Pawła.

Z bign iew  N ow ak

Wyborczy remis
ZAW ADA •  Ależ emocje w wy
borach na sołtysa!

Ależ mieliśmy emocje w w ybo
rach na sołtysa Zawady. W głoso
waniu padł rem is. Po 29 głosów 
otrzymały dwie kandydatki: Wio- 
leta Sobolewska i Izabela Gańko. 
Mogło być 30:29, ale jeden głos był

niew ażny, bo w yborca postaw ił 
dwa krzyżyki. Zadecydowała dru
ga tura i to W ioleta Sobolew ska 
została nowym sołtysem Zawady.

Skład rady sołeckiej: Beata Żu
rek, B arbara H arabasz, Jo an n a  
Górna, P iotr Wojtczak, A nna Le
narczyk, Marian Gąsior oraz Jakub 
Januszkiewicz. (OAI)

Każdy głos na wagę zwycięstwa (z prawej nowa sołtys)

Kolejny sukces uczennicy SP3 
w Sycowie Martyny Kaszycy. 
Odebrała nagrodę za zdobycie I 
miejsca w konkursie „Na jawie i 
we śnie” (kategoria rysunek) or
ganizowanym przez Zespół Szkół 
Plastycznych im. Stanisława 
Kopystyńskiego we Wrocławiu.
Na zdjęciu Martyna z nauczyciel
ką plastyki Bogusławą Kornatko.

(OAI)

Sołtys w II turze
D Z IA Ł O S Z A  •  O wyniku w y
borów  zadecydowała dopiero II 
tura.

Barbara Jańska, Justyna Olejnik- 
Sow ińska, Joanna Kopiec, A neta 
M ichaś i Krzysztof Poziemba wal
czyli o funkcję sołtysa w Działo- 
szy. O w yborze zadecydowało aż

83 mieszkańców , którzy przyszli 
na w iejsk ie zebranie. Do II tury 
przeszły Barbara Jańska i A neta 
Michaś. Wygrała ta pierwsza.

Nową radę sołecką tworzą: An
drzej M arciniak, Grażyna Byś, Ju
styna O lejnik-Sow ińska, Patrycja 
Szewczyk, Krzysztof Goś, Mateusz 
Jasik oraz Adam Bukowski. (OAI)

Barbara Jańska została sołtysem Działoszyl

1^'i A tHIIu
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Kontekst szkoły nr 3
SYCÓW. Radny zapewnia, że nie chciał zamykać szkoły. Burmistrz ucina 
spekulacje.

Samorząd Mieszkańców nr 3 w nowym składzie

We wtorek w przedszkolu na ul. 
Kaliskiej w Sycowie zorganizowa
no zebranie Samorządu M ieszkań
ców nr 3. Jako że dotychczasow y 
przew odniczący sam orządu Ro
bert Dziergwa nie m ógł łączyć tej 
tunkcji z obow iązkam i przewod
niczącego Rady Miejskiej, należało 
wybrać jego następcę. Kandydatu
ry były trzy: Stanisław  Biernacki 
otrzym ał 19 głosów, D orota M ie
szała 4, zaś K rzysztof N ow icki 3. 
Z kolei członkami zarządu zostali: 
Krzysztof Nowicki, Małgorzata Za
borowska, Anna Rakowska, Patryk 
Grzemski oraz Aneta Powroźnik.

Po zakończeniu części formalnej, 
dyskusja zeszła na nieco inne tory. 
S ta n isła w  B iern a ck i w spom niał 
bowiem artykuł „Panoramy", która 
ukazała się właśnie tego dnia, i na 
podstaw ie tekstu czynił w yrzuty 
obecnem u na spotkaniu  M arko
w i M alinow skiem u, przew odni
czącemu Komisji Infrastruktury i 
rów nież m ieszkańcow i tej części 
miasta.

- Dzisiaj przeczytałem doniesie
nia prasowe i jestem  przerażony -  
wyznał Stanisław Biernacki. -  Czy

to prawda, że Szkołę Podstawową 
nr 3 będziemy zamieniać na miesz
kania deweloperskie?

- To jest w yciągnięcie zdania z 
kontekstu -  odparł M arek  M a li
now ski. -  Proszę przeczytać tam
ten artykuł do końca, a nie suge
rować się tylko tytułem , który jest 
taki, żeby gazeta się sprzedawała.

- C zy  p an  ra d n y  w y stą p ił z 
w nioskiem  o dew eloperkę, czy o 
to, żeby rozmawiać o tym, co zro
bić z tą szkołą, rozw inąć ją  itd.? -  
dopytywał jego oponent.

- Byłbym  ostatn ią osobą, która 
chciałby tą szkołę zamknąć, ponie
w aż sam  do niej w  d zieciństw ie 
chodziłem  -  zapew nił radny. Wy
jaśnił również, że w czasie dysku
sji na posiedzeniu komisji zwracał 
uw agę na problem  m ałej liczby 
klas i rozw ażał przeniesienie do 
budynku szkoły roczników  zero
wych.

- Nie m a możliwości zamknięcia 
szkoły nr 3 i nie będziemy tego te
matu ciągnąć -  przerwał burmistrz 
Dariusz M aniak. -  Jednoznacznie 
ch cia łb ym  uciąć w szelk ie  tak ie  
spekulacje.

- Jeśli to nie jest jakaś oficjalna 
wersja, to uw ażam, że takie odbi
janie sobie piłeczek jest bez sensu
-  przytaknęła D orota M ieszała. - 
Byłeś w tamtej kadencji w Radzie 
i naprawdę prawie nic nie robiłeś 
dla naszego m iasta, a teraz tutaj 
od bijasz  ja k ieś  p iłeczk i. Ludzie 
m ieli różne zdanie na ten tem at
-  zarzuciła Stanisławowi Biernac
kiemu.

- 1 podsumowali to w wyborach
-  skwitował M arek Malinowski.

- Tak, w yborcy m ają prawo de
cydować, w idocznie im się prze
jad łem  i n ie chcieli głosow ać na 
mnie, ale w dniu wyborów nikogo 
nie namawiałem przed przedszko
lem, na kogo głosować... -  odparł 
mówca.

- A kto namawiał? -  dopytywała 
rozmówczyni.

- Jest taka osoba, tu siedząca... -  
twierdził były radny.

Tymczasem reszta uczestników 
spotkania wyrażała coraz większe 
niezadowolenie z narastającej kłót
ni i przekonywała jej uczestników, 
aby wreszcie skończyli.

Z bign iew  N ow ak

Niezwykły projekt

utalentowanych plastycznie uczniów SP3 w Sycowie do Akademii Sztuk Pięknych we Wrocławiu zabrała 
Bogusława Kornatko, prowadząca w szkole zajęcia artystyczne i plastyczne. Sam rektor prof. Piotr Kielan 
poświęcił czas gościom, spotykając się z nimi w prowadzonej przez siebie Pracowni Rysunku i pozując do 
pamiątkowego zdjęcia. Dodajmy, że asystentką prof. Kielana jest sycowianka Marlena Promny. (OAI)

Rozdwojenie kandydata
SYC Ó W  •  Czy podczas wybo
rów sołeckich doszło do niepra
widłowości?

W czasie zebrania Samorządu 
Mieszkańców nr 3 w Sycowie radny 
M arek M alinow ski zwrócił uwagę 
na udział w głosowaniu Pawła Bier
nackiego, który wcześniej startował 
w wyborach na sołtysa Wioski.

- Jest zam eldow any w dw óch 
miejscach? -  dziwił się.

- Nie, zam eldow anym  m ożna 
być tylko w jednym m iejscu -  od
parł sekretarz gminy M ichał Paw
laczyk.

- No tak, ale w dwóch miejscach 
ma prawo głosowania? -  dopyty
wał radny.

- Nie -  zaprzeczył sekretarz. -  
Jeśli ktoś ma prawo głosu na rad
nych w wyborach do Rady Gminy 
w m iejscow ości W ioska, to tam 
ma uprawnienia wyborcze, w jego 
przypadku w łaściw y był wybór 
sołtysa sołectwa Wioska.

- Ja jestem zameldowany i brałem 
udział w wyborach do Rady tutaj -  
oświadczył Paweł Biernacki.

- Więc na jakiej podstawie star
tował na sołtysa na Wiosce? -  po
wtórzył pytanie radny Malinowski.

- Ale już nic nie zrobimy, to było 
minęło. Jeżeli przyjdzie zażalenie 
na wybory, to wtedy będziemy to 
podważać - skomentował sekretarz 
gminy.

Z bign iew  N ow ak

Co z tym strajkiem?

Omówiono plan na czas strajku

Szkoły podstawowe zorganizują 
zajęcia opiekuńcze dla uczniów. 
Przedszkola będą zamknięte.

W sp ra w ie  o g ó ln o p o lsk ie g o  
strajku nauczycieli burm istrz Sy
cowa Dariusz M aniak spotkał się z 
dyrektoram i w szystkich publicz
nych szkół i przedszkoli, których 
gmina jest organem prowadzącym.

Po spotkaniu poinform ow ano, 
że szkoły podstawowe zorganizu-

. i SCANIA BURWiSSTi.;..,

O gospodarce  
Dariusz Maniak spotkał się z 
przedstawicielami Dolnośląskiej 
Agencji Współpracy Gospodarczej. 
Poruszano tematy gospodarczego 
rozwoju gminy. „Plany mamy ambit
ne! Stawiamy sobie za cel wsparcie 
mikro, małych i średnich przedsię
biorców, ale mamy też na uwadze 
kluczowe i strategiczne dla regionu 
inwestycje przemysłowe, które 
mogłyby zapewnić m.in. miejsca 
pracy oraz rozwój biznesowy lokal
nych podwykonawców” - napisał 
po spotkaniu burmistrz. Rozmowy 
o stałej współpracy z DAWG idą w 
dobrym kierunku, czego efektem 
już wkrótce będzie utworzenie 
Gminnego Centrum Obsługi Inwe
stora i Eksportera.

O transporcie
Spotkanie burmistrza z wójtem 
Gminy Kobyla Góra Wiesławem 
Berskim poświęcone było głów
nie planowanej przez samorząd 
Kobylej Góry inwestycji, polegają
cej na przebudowie drogi gminnej 
Pisarzowice - Bałdowice - Słupia. 
Syców będzie wspierał sąsiadów 
przy próbie otrzymania dofinanso
wania, bo inwestycja ta w znaczący 
sposób wpłynie na odciążenie

ją zajęcia opiekuńcze dla uczniów, 
którym rodzice nie będą mogli za
pewnić opieki. Z kolei dyrektorzy 
przedszkoli, które przystąpiły do 
strajku, ośw iadczyli, że będą one 
zamknięte.

„Informujemy, że samorząd gmi
ny Syców będzie czynił starania, 
aby egzam in gim nazjalny odbył 
się bez zakłóceń. Na ten moment 
nie jest on zagrożony" - poinfor
mowały władze gminy. (OAI)

ruchu z Ostrzeszowa w kierunku ■ 
węzła przy drodze S8, który obec
nie w głównej mierze odbywa się 
przez centrum Sycowa.

O rekreacji
W minionym tygodniu podpisano 
umowę z nowym dyrektorem Miej
skiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Sycowie Zbigniewem Ligusem. 
Rozpoczął on pracę od poniedział
ku 8 kwietnia. Przypomnijmy, że Z. 
Ligus pracował ostatnio w Urzędzie 
Marszałkowskim województwa dol
nośląskiego. Wcześniej był również 
dyrektorem centrum kultury oraz 
wójtem Barlinka. ^

http://www.olesnica24.com
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Skontrolowano Leśną 
i Trzebnicką

T W A R D O G Ó R A  •  Komisja 
Rewizyjna Rady Miejskie skon
trolowała wykonanie chodnika i 
nakładki bitumicznej na Leśnej i 
Trzebnickiej.

* Komisja Rewizyjna Rady M iej
skie j w Tw ardogórze (M ariu sz 
W oźniak - przew odniczący, M i
rosław Adam czyk, A ndrzej Bed
narski, M aciej Bukow ski, L idia 
Stanisławska) przeprowadziła na 
posiedzeniu kontrolę wydatkowa
nia środków wykonanie chodnika 
i nakładki bitumicznej na drodze 
powiatowej - Leśna i Trzebnicka 

• - vv Twardogórze pod względem
legalności, celowości, rzetelności i 
gospodarności.

-  P r z e w o d n ic z ą c y  M a r iu s z  
W o ź n ia k  p ytał, ja k  w ygląd ała  
spraw a - czy  należą  do gm iny, 
czy zostały wykupione? Kierow
nik Referatu G ospodarki N ieru
chom ościam i i O ch rony Środo
wiska P iotr L izak  odpowiedział, 
że grunt należy do H PS „Sam o
pomoc Chłopska". Na podstaw ie 
u m ow y na cz a s  n ieo k reślo n y , 
nie krótszy n iż  30 lat, g ru nt z o 
stał od H PS w ydzierżaw iony za 
kwotę 8.000 zł netto rocznie. HPS 

' j j i s z c z a  do gm iny opłatę z ty tu 
łu użytkow an ia w ieczystego, a

gm ina płaci na rzecz H PS opłatę 
z tytułu dzierżawy.

Kierow nik Referatu Infrastruk
tury Technicznej Aleksander Król 
poinformował, że kosztorys inwe
storski został podzielony na dwie 
branże, ale trzy zadania: branża 
drogowa - 477.000 zł, branża elek
troenergetyczna -133.000 zł, w za
kres Zarządu Dróg Powiatowych 
(wykonanie nawierzchni bitumicz
nej) - 161.306 zł. Sum arycznie da
wało to kwotę 772.965 zł.

Były aż trzy postępowania prze
targowe. W dwóch złożono dwie 
oferty, które przewyższały znacz
nie środki przewidziane w budże
cie. W trzecim były dwie oferty: na 
909.372 zł i 1.125.295 zł. W ygrała 
firma Gembiak-Mikstacki z Kroto
szyna. Zadanie zostało wykonane 
terminowo.

Radny Maciej Bukowski zwrócił 
uwagę, że wielu mieszkańców pro
siło, aby ograniczyć wjazd na par
king pojazdów powyżej 3,5 tony. 
K ierow nik Król w y jaśnił, że do 
Urzędu rów nież trafiały sygnały 
o parkujących ciężarówkach. - Jeśli 
jest oznaczenie „parking", to mogą 
w jeżdżać sam ochody osobow e, 
a nie auta pow yżej 3,5 tony. Jeśli 
zaistnieje taka sytuacja, to należy 
wezwać policję - stwierdził.

Przew odniczący W oźniak po
w iedział, że - kiedy zjedziem y z 
Ronda Żołnierzy Wyklętych i jadąc 
w kierunku Leśnej - na końcu ulicy 
jednokierunkow ej przed cm enta
rzem postawiony jest znak „nakaz 
jazdy prosto". - Proszę sprawdzić, 
czy znak jest p>oprawnie postawio
ny? - zaapelował.

Radny A nd rzej B ed n arsk i za
pytał, co z kontenerem, który wy
gląda jak  porzucony złom ? Bur
m istrz Paw eł C zu liń sk i wyjaśnił, 
że kierownik Lizak prowadzi roz
m ow y z w łaścicielem  kontenera. 
K ierow nik Król dodał, że z w ła
ścicielem  kontenera była spisana 
umowa dzierżawy. - Ustalenia były 
takie, że kontener jest postawiony 
na czas trw ającej inw estycji, a po 
jej zakończeniu m iał zostać usu
nięty - ujawnił. Radny M irosław  
Adamczyk pytał, czy w związku z 
inwestycją były wycinane drzewa? 
A jeśli tak, to czy nie powinny być 
posadzone inne? O kazało się, że 
wycięto tylko jedno drzewo. Kom
pensaty nie było.

Konkluzja? Przewodniczący Ko
misji Mariusz Woźniak podsumo
wał, że zadanie zostało wykonane 
zgodnie z kryteriam i legalności, 
celowości i gospodarności.

(ror)

Było wesoło i kolorowo!

WSZeCHŚWIĘTE •  Było we
soło, kolorowo, po prostu z ja 
jem I

* 'W  hali sportow ej przy Szkole 
Podstawowej we Wszechświętem 
odbyt się XXII I’rzegląd Obrzędów 
i Zwyczajów W iosennych Kogu
tek. Imprezę przygotował Gminny 
Ośrodek Kultury, gminne zespoły 
folklorystyczne oraz przedstawi
ciele sołectw.

Dużym  pow odzeniem  cieszrył 
się tradycyjnie kiermasz wiejskich, 
ekologicznych, przysmaków oraz

ozdób św iątecznych. Chętni mo
gli skorzystać z warsztatów ręko
dzielniczych. Była też możliwość 
sam odzielnego zrobienia palm y 
wielkanocnej i pisanek.

O rganizatorzy zadbali o część 
gastronomiczną imprezy. Były sa
łatki, jajka w majonezie i żurek.

A na zainscen izow anej estra 
dzie, przy udziale licznej publicz
ności, swoje aktorskie i w okalne 
talenty demonstrowała młodzież 
szkolna oraz starsze  p okolenie 
m ieszkańców  gm iny. W ystępy 
kilkunastu zespołów podziw iali

m .in. w ójt M arcin  K asina, prze
wodniczący Rady Gminy Tadeusz 
Kunaj oraz dyrektor GOK Dorota 
Bartczak.

W o rg a n iz a cję  p rzegląd u  ak
tywnie włączyli się m.in.: koła go
spodyń w iejskich w O strow inie, 
B o gu szycach , W szechśw iętem , 
K rzeczynie, Poniatow icach, D ą
brow ie, Środow iskow y Dom Sa
mopomocy, Rada Sołecka Ligota 
Polska, GOK Pracownia Rękodzie
ła, społeczności Ligoty Polskiej i 
Piszkawy.

(hag)

Celowali w arboretum
|PP!!lspi

Następny Robin Hood stawił się w arboretum

S T R A D O M IA  D O L N A  •  Mar
cowe zawody łucznicze są tra
dycją tego miejsca.

A rboretu m  L eśne im . prof. S. 
Białoboka w Stradom i przy Nad
leśnictw ie Syców jest czynne dla 
zw iedzających i tych, którzy pra
g n ą  zaopatrzyć się w sad zonki, 
od  1 k w ie tn ia . N a to m ia st pod 
koniec m arca odbyw ają się zawo
dy łuczników . W  ostatn ią sobotę 
m arca odbyła się tu D olnośląska 
Liga 3D -  V I runda, a w  niedzielę 
od rana zjeżdżali się łucznicy, by 
w ziąć udział w  D olnośląskiej Li
dze Łucznictw a Tradycyjnego.

D o Stradom i z jechało  76 łu cz
ników  w różnym  w ieku - panie.

panow ie, m łodzież, dzieci z róż
nych stron  kraju . W  lid ze m ógł 
startow ać każdy, kto ukończył 10 
lat i m iał łuk  zgodny z w ym aga
n ia m i re g u la m in u . R u nd a I w 
pięknym, budzącym  się do życia, 
plenerze m iała charakter integra- 
cy jno-p ikn ikow y. Pogoda dopi
sała. Konkurencje odbyw ały się z 
podziałem  na blok sportowy, blok 
myśliwski, blok historyczny, figu
ra III D, n ied źw ied ź, strze lan ie  
odległościowe.

Po zakończeniu rundy w ynik i 
są  zam ieszczane na stronie D ol
nośląskiej Ligi Łucznictw a Trady
cyjnego w sieci Facebook.

Andrzej G łow acz

Tu jest niebezpiecznie!
G R A B O W N O  W I E L K I E  •  
Dzieci muszą uważać.

R a d n y  A n d r z e j B e d n a r s k i  
zw raca uw agę, że w G rabow nie 
W ielkim  koło grożącego zaw ale
niem spalonego częściowo budyn
ku parkuje i zabiera dzieci autobus 
dowożący je  do szkoły. Dodał, że

dzieci cod ziennie tam tędy prze
chodzą. Kierownik Referatu Infra
struktury Technicznej A leksander 
K ról odpowiedział rajcy, że budy
nek należy do osoby pryw atnej. 
Gmina może zgłosić sprawę do Po
wiatowego Inspektoratu Nadzoru 
Budowlanego.

(ror)

O G ŁO SZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodar
ce nieruchomościami (tekst jedn. Dz. U. z 2018 roku, poz. 2204 ze zm.), 
Burmistrz Miasta i Gminy Twardogóra informuje, że na tablicy ogłoszeń i 
stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy Twardogóra został wywieszony:

„W Y K A Z NIERUCHOMOŚCI 
PRZEZNACZONYCH DO ZBYCIA”

z dnia 09 kw ietn ia 2019 r.

Kiermasz w ratuszu

o le sn ic a l^ G o m C O D Z IE N N IE  
N O W E IN FO R M A C JĘ :

Tradycyjnie już w okresie Wielkiego Postu Urząd Miasta i Gminy w 
Twardogórze otwiera swoje pomieszczenia dla Warsztatów Terapii 
Zajęciowej Caritas Archidiecezji Wrocławskiej w Dobroszycach. W ?
środę 20 marca w godzinach od 10 do 18 chętni mogli na kiermaszu 
wielkanocnym zaopatrzyć się w ozdoby świąteczne, takie jak stroiki, 
wianuszki na drzwi, drewniane zające czy kartki. Wszystko wykonane 
ręcznie przez podopiecznych ośrodka. a .G.

http://www.olesnica24.com
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Wiecei zdjec na olesnica24.com

Wiecej zdjęć na olesnica24.com

Treningi procentują... Uhonorowano przyjaciela klubu Jacka Chojeckiego

413 na matach
Wiosenny Turniej Karate odbył 
się po raz siódmy.

Miejska hala sportowa w  Oleśni
cy była w  sobotę 6 kw ietnia areną 
zm ag ań  m ło d ych  karateków . A  
to za spraw ą K lubu  Sportow ego

H ikari Oleśnicy, organizatora VII 
W iosennego Turnieju Karate Tra
dycyjnego.

Od godziny 10 do 17 trwała rywa
lizacja na tatami. 413 zawodników 
reprezentowało aż 24 kluby z Polski 
i Czech.

G ości przyw itała sensei A nna 
Koper. O rganizuje ona oleśnickie 
zawody wraz z mężem Łukaszem. 
Turniej otw orzył burm istrz  Jana 
Bronś.

G łó w n i a k to rz y  ro z g rz ew a li 
się pod k ieru n kiem  sensei H an
ny Sobkow iak i przy dźw iękach 
serw ow anych  p rzez DJ K urpix , 
a sęd ziow ie p rzy p om inali sobie 
najw ażniejsze zagadnienia tech

niczne pod bacznym okiem sensei 
Andrzeja Olecha.

Z anim  p rzystąp iono do w alk, 
gospcxlarze zawodów uhonorowali 
przyjaciela Klubu Hikari Jacka Cho
jeckiego, który zapewnia przejazdy 
zaw odnikom  od 7  lat jako Sym ar 
Travel (p rze jech ał ju ż z n im i 25 
tysięcy kilometrów!).

Na każdego zawodnika na starcie 
czekał pakiet z licznymi prezenta-

Artystki gimnastyki

Więcej zdjęć na olęsnica24:com

Po raz drugi Twardogóra gościła 
gimnastyczki artystyczne z całej 
Polski.

W  twardogórskiej hali sportowo- 
-widowiskowej w sobotę i niedzielę 
odbył się II Ogólnopolski Turniej w 
Gimnastyce Artystycznej Twardogóra 
CUP. Impreza została zorganizowana 
przez Widzew Łódź oraz miejscowy 
GOSiR, pod patronatem burmistrza 
Pawła Czulińskiego.

U dział w turnieju  zgłosiło 130 
zawodników z piętnastu klubów z 
Polski, m.in. z Gryfina, Wrocławia, 
Szczecina, W arszawy, Poznania, 
Bielsko Białej, Łodzi, Gdyni, Kra
kowa, Łodzi.

K om isje sędziow skie oceniały 
występy według trudności i przy
znaw ały punkty za w ykonanie w 
8 kategoriach wiekowych (roczniki 
od 2004 do 2012).

(ds)

mi przekazanym i i zakupionym i 
dzięki sponsorom . W sum ie na 3 
m atach zaw odnicy ryw alizow ali 
w blisko 60 konkurencjach indywi
dualnych: kata i kumite oraz kata 
drużynow ym  i enbu.

Po starcie każdy z zawcxlników 
mógł udać się do holu hali, gdzie 
dla wszystkich czekało wiele atrak
cji. Kawę, przekąski i posiłek rege
neracyjny zapew niała obsługa z 
hotelu Garden. Animacje, zabawy 
klockami i robotykę organizowała 
drużyna ze szkoły językowej Sky 
Blue Education. Błysk w oku każ
dego dziecka wywoływały balony 
przygotowane przez Balony z He
lem Oleśnica. Pam iątki i gadżety 
zapewniało stoisko sklepu Sochin. 
Nie zabrakło też waty cukrowej.

Zawodnicy Hikari Oleśnica zdo
byli 38 medali. (kad)

MEDALIŚCI 
z H IK A R I

złote
Michalina Koper, Robert Lisowski, 
Emila Nyga, Bartosz Źotądkowski, 
Karina Bugiel, Piotr Bilski; K. Liwak, E. 
Kochańska, H. Dziki; M Adamski, H. 
Pietrzak-Rogala

srebrne
Michał Żołądkowski, Ula Nowak. Maciej 
Świtoń, Matylda Cichy, Dominika Szulc, 
Hanna Dziki, Hubert Pietrzak-Rogala, 
Emila Kochańska, Jarosław Ptak, M 
Adamski, H. Dziki

brązowe
Miłosz Nyga, Hanna Wach. Mateusz 
Szulc, Jędrzej Wojtasik. Kamil Wale
czek, Monika Jaroń, Zofia Wojtasik, 
Mateusz Stoparek, Karolina Fabjan, 
Karolina Waleczek, Filip Nosol, Igor 
Świstek, Wojciech Wyrwas, Piotr Bilski, 
Hanna Sobkowiak, Kacper Kowalczyk, 
Marcin Adamski; H. Pietrzak-Rogala, 
M. Adamski, J. Karczmarzyk, M. Cichy. 
H. Lisowski, E. Kochańska, K. Kowal
czyk

Fabryka Mebli - BODZIO Zaprasza
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Klasa A 

GRUPA II
Solniki Małe - Kuźniczysko 1:6 
Łozina - Twardogóra 0:0
Milicz - Międzybórz 0:2
Sutów - Gądkowice 1:0
Dobroszów - Pasikurowice 1 2
Kiełczów - Łazy 7:0
Syców - Godzieszowa 4:2

TABELA  
1 Sułów 16 38 50-14
2. Twardogóra 16 37 51-20
3 Godzieszowa 16 32 49-24
4. Kużniczysko 16 31 45-27
5. Międzybórz 16 31 44-28
6 Milicz 16 29 48-26
7 Gądkowice 16 23 42-35
8 Kiełczów 16 22 36-39
9. Łozina 16 22 22-19

10. Syców 16 21 44-46
11. Pasikurowice 16 15 25-39
12. Dobroszów 16 13 25-40
13 Łazy 16 4 24-85
14. Solnikl Małe 16 3 10-73

K las a  o k rę g o w a

Moto jedzie, nasi Stoją
Fatalnie wiosną gra Pogoń. Przegrała też Wiwa. Awans nie dla naszych?... Na osłodę mamy 
wysoką wygraną Widawy z Radwanicami - 4:0...

W iosna nie je s t  
nasza...

Żóraw ina
Pogoń

3(0)
0 (0)

POGOŃ: Salamaga Z - Strójwąs, Graf 
(46. Smyrski), Kowalski, Świerozyński, 
Siódmiak, A. Ciszewski (37. Warzecha Ż), 
Uznański, Kopek, Sikora (37. Hałapacz).

Fatalny początek wiosny notują 
oleśniczanie. Mający walczyć o awans 
zespół, w 3 meczach zdobył zaledwie 
1 punkt. Nic dziwnego, że Pogoń 
obsuwa się w tabeli, a do lidera traci 
już 5 puntów.

W Żórawinie o losach meczu roz
strzygnęła I połowa, w której goście 
dali się zdominować miejscowym.

Ci już od pierw szych m inut uzy
skali przewagę i często gościli pod 
bram ką Salam agi. Przewaga dała 
pierwszy etekt w 25. min - o piłkę z 
naszym bramkarzem wałczy Miłosz 
Marszałek i robi to na tyle umiejęt
nie, że zdobyw a goła. Pięć m inut 
później piłkę za linię obrony rzuca 
Banasik - dopada do niej Marszałek, 
mija Salamagę, jest taułowany i sę
dzia wskazuje na 11. metr. Pewnym 
egzekutorem  jest M ateusz Tetłak. 
Jeszcze przed przerwą gości dobija 
ponownie Marszałek.

W drugiej połowie Pogoń zagra
ła lepiej, atakowała, ale defensywa 
Żórawiny nie dała się zaskoczyć.

13 kwietnia MKS podejmie o godz. 
16 Zachód Sobótka. Będzie pierwsze 
wioserme zwycięstwo? (is)

Wiosna + Pogoń = Smuteczek...

Lider
zdetron izow any

Polonia
W iw a

4(4 )
2 (1)

Klasa B 

GRUPA III
Dobroszyce - Ujeżdziec M. 
Szczodrdw - Zawonia 

■ Komorów - Sokołowice 
Kaszowo - Postolin

6:0
5:3
5:2
2:0

TABELA
1. Dobroszyce 13 33 33-7
2. Zawonia 13 30 51-14
3. Kaszowo 11 23 26-9
4. Szczodrów 13 21 37-35
5 Ujeżdziec W 12 20 33-16
6. Bukowinka 12 20 27-21
7. Komorów 13 16 22-28
8 Biedaszków 11 15 26-36
9, Ujeżdziec M. 13 11 35-36

10. Postolin 12 4 7-38
11. Sokołowice 13 1 14-71

' g r u p a  IV
Wabienice - Dobrzeń 
Borowa - Węgrów 
Proszowice - Pawłowice II 
AP Oleśnica - Gręboszyce 
Kamień - Syców II 
Długołęka - Różanka 
Dziadowa Kłoda - Byków

3:3
0:2
0:3
6:2
3:0 wo
2:3
4:1

TABELA
1. Długołęka 17 42 67-24
2. Węgrów 17 39 59-17
3 Różanka 17 35 51-20
4 Pawłowice II 17 33 62-34
5. AP Oleśnica 16 31 47-31
6. Stradomla 16 30 45-31

• 7. Dziadowa Kł. 17 25 41-36
8. Gręboszyce 17 24 32-31
9. Byków 17 23 44-40

10. Dobrzeń 17 20 37-45
11. Wabienice 17 18 30-55
12. Borowa 17 16 34-62
13. Proszowice 17 13 29-68
14. Kamień 17 10 23-63
15. Syców II 16 9 19-63

GRUPA V
Zbytowa - Miłoszyce 
Krzeczyn - Śliwice 
Chwałowice - Wojnowice 
Chrząstawa - Sołtysowice 
Wratislavia II -Kopalina 
vMiłocice - Wójcice 
Sparta W r- Wilczyce

1:0
3:1
2:1
7:2
6:0
0:6
3:0

TABELA
1. Zbytowa 17 40 66-17
2 Chwałowice 17 38 58-18
3. Chrząstawa 17 34 59-19
4 Miłoszyce 17 31 35-19
5 Wilczyce 16 27 49-40
6 Wojnowice 17 26 59-41
7. Wratlslavia II 17 23 45-37
8. Grędzlna 16 26 34-22
9. Krzeczyn 17 22 38-33

10 Sołtysowice 17 21 35-38
11 Sparta II Wr 17 20 38-32
12. Wójcice 16 17 29-35

“ 13. Śliwice 17 17 31-57
14 Kopalina 17 6 25-84
15 Miiocice 17 0 1-110

WIWA: Rogala - Śląski, Cybulski, Sitek, F. 
Szczypkowski, P. Wojciechowski (45. Żak), 
Moskwa, Kubot, J. Wojciechowski (80. 
Gierszon), A Szczypkowski (80. Budzow- 
ski), Dąbrowski.

Goszczanie wiedzieli, że czeka 
ich trudny mecz. Polonia świetnie 
spisuje się na własnym obiekcie - w 
8 meczach zanotował 6 zwycięstw, 
remis i porażkę. Ba, jesienią środa 
wygrała w Goszczu 2:1.

Rewanż się Wiwie nie udał. Cho
ciaż zaczęli oni świetnie. Po kilku 
minutach wzajemnego badania się 
zespołów, z optyczną przewagą gości, 
atak Wiwy w 19. min wykończył pre
cyzyjnie Adrian Dąbrowski. Jest 0:1! 
Ale już po czterech minutach celną 
główką popisuje się Kamil Liberek, 
strzelając wyrównującą bramkę.

Od stanu 1:1 zaczynają przeważać 
miejscowi i to oni w 32. min wycho

dzą na prowadzenie. Rzut wolny z 
17. metra i piłkę pięknym strzałem 
w siatce umieszcza Łukasz Staroń.

A Wiwa daje się zepchnąć do głę
bokiej defensywy. I jeszcze przed 
zejściem do szatni traci kolejne dwa 
gole! W 40. m in Adam Andrusiak 
zdobywa bramkę głową, a w 45. min 
po zagraniu ręką w polu karnym  
przez zaw odnika Goszcza sędzia 
pokazuje na jedenasty metr. Do rzutu 
karnego podchodzi Rożek i pewnie 
pokonuje Kacpra Rogałę.

M obilizacja w przerwie zadzia
łała. Goście w ychodzą na II poło
wę, nie składając broni. W 52. m in 
błąd w obronie polonistów i Adam 
Szczypkowski strzela drugą bramkę 
dla Wiwy.

Kolejne minuty to bokserska wy
miana ciosów. Wiwa zaciekle atakuje. 
Polonia odpowiada kontrami. Była 
akcja za akcję, strzał za strzał, ale 
więcej bramek już kibice nie oglądali.

14 kwietnia Wiwa o godz. 15 zagra 
z M echanikiem Brzezina.

(ws)
TAK G R A LI INNI
Brzezina - Czarni Jelcz 2:0 S

Podgaj - Moto Jelcz 4:5 6. Żórawina 18 32 25-16
Strzelin - Pawłowice 0:4 7. Czarni Jelcz 18 32 37-26
Sobótka - Kobierzyce 0:0 8. Pawłowice 18 31 34-25
Siechnice - Parasol Wr. 0:4 9. Brzezina ■ 18 29 36-31

10. Kobierzyce 18 27 42-27
TAB ELA 11. Bierutów 18 21 30-46

1. Moto Jelcz 18 37 30-17 12. Parasol Wr. 18 21 21-29
2. Goszcz 18 35 47-25 13. Podgaj 18 19 37-49
3. Środa 18 33 29-18 14. Radwanice 18 17 27-40
4, Sobótka 18 33 35-22 15. Siechnice 18 10 18-39
5. Oleśnica 18 32 37-26 16. Strzelin 18 1 9-55

Szczypkowski i spółka nie dali rady w Środzie

Kto z nich pierwszy wpadnie na metę? 

Biegała młodzież z całego Dol
nego Śląska, a najliczniej obsa
dzone były biegi z udziałem naj
młodszych.

Drużynowe Biegi Przełajowe o Pu
char Przewodniczącego Szkolnego 
Związku Sportowego „Dolny Śląsk" 
Romana Kowalczyka odbyły się w 

. „ sobotę na podzamczu w Oleśnicy.
W finałach Igrzysk Dzieci, Igrzysk 

Młodzieży Szkolnej i Licealiady biega-

ła młodzież z całego Dolnego Śląska, a 
tradycyjnie najliczniej obsadzone były 
biegi z udziałem najmłodszych. Wy
startowało w nich prawie 300 uczniów 
klas I - III, uczestników programu 
Sprawny Dolnoślązaczek, a razem z 
nimi biegła (choć obok trasy) duża gru
pa rozentuzjazmowanych rodziców.

Dopisała pogoda, nie zawiedli or
ganizatorzy z WKS Ołeśniczanka i 
Powiatowego SZS w Oleśnicy. Wyniki 
liczyło biuro zawodów pod kierun

kiem Bogusława Nadobnego (choć 
miało sporo kłopotów z policzeniem 
klasyfikacji drużynowej w związku z 
nieprecyzyjnymi zgłoszeniami szkół).

W iceburm istrz O leśnicy Edyta 
Małys-Niczypor pełniła rolę hono
rowego startera oraz wręczała nagrody 
i medale.

W ram kach podajemy trzy naj
lepsze drużyny i miejsca na pudle 
zawodników z powiatu oleśnickiego.

(ws)

IG R Z Y S K A  D ZIEC I
dziewczęta
1. SSP46 Wrocław 1619
2. SP Międzybórz 1256
3. SP3 Oleśnica 1234
chłopcy
1. SP6 Oleśnica 1078
2. SP2 Oleśnica 1065
3, SP4 Oleśnica 1055
LIC E A LIA D A
chłopcy
1. ZSEM Legnica 274
2. TL Milicz 197
3.1 LO Oleśnica 187

IGRZYSKA MŁODZIEŻY SZKOLNEJ
dziewczęta
1. SP3 Oleśnica 472
2. SSP46 Wrocław 442
3. SP1 JP 2 Lwówek Śląski 410
chłopcy
1. SP 105 Świdnica 309
2. SP 2 Zgorzelec 294
3. SP2 Twardogóra 277
S P R A W N Y  D O LN O Ś L Ą Z A C ZE K
klasy 1
2. Gabriel Pawlak SP Międzybórz
3. Cyprian Sielski SP Ligota Polska
klasy II
2. Emil Kołeczko SP2 Twardogóra
3. Bartosz Wróblewski SP7 Oleśnica
klasy III
1. Franciszek Szydzisz SP Gm. Oleśnica
3. Wiktoria Kunaj SP7 Oleśnica
IN D Y W ID U A LN IE
2008 i młodsi
1. Maciej Kucharski SP6 Oleśnica
2. Ollwier Łazarski SP Sokołowice
2006 - 2007
2. Natalia Tabaczuk SP Międzybórz
Igrzyska Młodzieży Szkolnej
2. Miłosz Wieczorek SP2 Twardogóra
3. Dawid Kalwiński SP Gm. Oleśnica
Licealiada
1. Patryk Porębski ZSP Bierutów

i m -  -
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Pogoń bez boiska? snajperka
Oliwia

Karate mają we krwi
Oldboje sami zapłacili za bo
isko. Ale jest nadzieja na poro
zumienie.

31 m arca skończyła się um ow a 
M KS Pogoń Oleśnica z OKR Atol. 
Zaproponowane przez Atol nowe 
stawki nie zostały przyjęte przez 
klub i od 1 kwietnia drużyny MKS-u 
zostały bez boiska. Rozgrywający w 
poniedziałek 1 kwietnia swój mecz 
oldboje Pogoni sami zapłacili za wy
najem boiska - wyłożyli ze swoich 
kieszeni 180 zł.

W  środę 3 kw ietn ia  doszło do 
spotkania z Janem Bronsiem. Obok 
burmistrza uczestniczyli w nim pre
zes Atola Adam Hrehorowicz oraz

prezes Pogoni Michał Krej i rodzice 
dzieci trenujących w Pogoni Oleśnica.

Co ustalono?
- MKS powinien otrzymać dostęp 

do boisk przy ulicy Brzozowej 5 i 8 w 
wystarczającym wymiarze czasowym 
dla treningu dzieci, młodzieży, senio
rów i oldbojów na preferencyjnych 
zasadach - mówi Panoramie M ichał 
K rej. - Do 10 kw ietnia mamy czas 
na w ypracow anie porozum ienia 
w  zakresie now ej umowy. Dzięki 
spotkaniu u burm istrza i jego po
zytyw nej postawie w obec Pogoni 
jesteśmy pełni optymizmu, że doj
dziemy do porozumienia - dodaje 
prezes MKS-u.

(ror)

Na Syberii za kołem•••

„z tak dalekiej podróży to daw
no nie wracałem. Na Syberii by
liśmy za kołem” - tak o meczu w 
Twardogórze mówi prezes Vol- 
ley Wrocław.

Ogromna radość wyrażona tańcem 
opanowała kibiców i siatkarki Yolley 
Wrocław po meczu z KSZO Ostrowiec 
Świętokrzyski. W decydującym o 11. 
m iejscu w Lidze Siatkówki Kobiet 
spotkaniu, w hali twardogórskiego 
GOSiR-u, wroclawianki wygrały 3:2 
(12:25,16:25, 25:17,25:23,15:6), a tym 
samym zapewniły sobie m iejsce w 
LSK w przyszłym sezonie.

Yolley reprezentowały: Karolina 
Piśla, Aleksandra Gancarz, Aleksan
dra Rasińska, W eronika Wołodko, 
M agdalena Soter, N atalia M urek, 
Natalia Gajewska, Monika Potokar, 
A nna Łozow ska, Roksana Irzem - 
ska, M agd alena K u ziak  (libero), 
Karolina Pancewicz (libero). Tytuł 
M V P zdobyła M agdalena Kuziak 
z Yolley.

Prezes Impel Yolleyball S. A Jacek 
Grabowski podsumował mecz tak: 
„Z tak dalekiej podróży to dawno 
nie wracałem . Na Syberii byliśm y 
za kołem...".

A ndrzej G łow acz

Vlistrz Jan Nycek, twórca 
systemu Sajn, rozpoczął 
Drowadzenie cyklu szko- 
eń na potrzeby Oddziału 
Specjalnego Żandarmerii 
lA/ojskowej. Szkolenia dla 
Dddziałów specjalnych 
Dbejmują głównie spe- 
sjalistyczne zagadnienia 
Dbrony przed nożem oraz 
walki nożem, a także 
slementy walki wręcz i 
techniki interwencji pałką 
teleskopową. <ws)

Bierutowianka strzeliła najwię
cej goli w turnieju „Z Podwórka 
na Stadion o Puchar Tymbarku” 
w kategorii U12.

3 dni sportowej rywalizacji, prawie 
130 drużyn chłopców i dziewczynek, 
1.211 strzelonych goli, tysiące uśmie
chów - tak było na w ojew ódzkim  
finale XIX edycji Turnieju „Z Podwór
ka na Stadion o Puchar Tymbarku". 
Gospodarzem był Dzierżoniów.

W klasyfikacji generalnej kat. U-12 
dziewcząt wygrała Ślęza Wrocław, 
przed Strzelinianką i SP Bierutów. 
A królem strzelców została Oliwia 
Wasilewicz z SP Bierutów. (ds)

Przez żołądek 
doStnedalu?’

Klasy 3a i 3b Szkoły Podstawo
wej nr 6 uczestniczyły w spo
tkaniu z Wojciechem Bartnikiem 
- brązowym medalistą olimpij
skim. Pan Wojtek opowiedział o 
swojej drodze na podium i o tym, 
jak ważne jest zdrowe, rozsądne 
odżywianie. Pokazał uczniom 
swoje medale, mówił, że warto 
spełniać swoje marzenia, dążyć 
wytrwale do celu, chociaż czę
sto nie jest to łatwe... (OAi)

Treningi dają efekty

Ciosy karate ćwiczyli z... Wojcie
chem Włodarczykiem.

120 młodych karateków z Bieruto
wa, Oleśnicy, Wrocławia i Jelcz La- 
skowice uczestniczyła w V Otwartym 
Turnieju Karate. Impreza zorgani
zowana przez OKiS miała charakter 
Mistrzostw Ziemi Bierutowskiej, pod 
honorowym patronatem burmistrza 
Piotra Sawickiego.

Z aw od nicy ry w alizow ali w 5 
kategoriach w iekow ych i stylach: 
kumite, kata i kihon. Walki oceniało 
13 sędziów. Wśród najm łodszych 
karateków było kilku 5-latków.

Zaw ody prow adził w ieloletni 
propagator i trener karate Wojciech 
Włodarczyk, którego wspierali sy
nowie W iktor i Jakub.

- Pam iętam , jak w latach szkol
nych, biegałem  na pozalekcyjne 
zajęcia, trenując piłkę nożną, a moi 
koledzy ćwiczyli karate pod okiem 
pana Wojtka. Przez te lata wyedu
kował sportowo dziesiątki młodych 
chłopców i dziewcząt. Wielu z nich 
jest dzisiaj sędziam i i szczycą się 
z posiadania czarnego pasa. Przy 
tej okazji pragnę panu Wojciechowi 
serdecznie podziękow ać - m ów ił 
burm istrz Bierutowa.

Turniej przeprowadzony był wzo
rowo. Zawodnicy rywalizujący na 
trzech matach, zmieniali się co chwi
lę, nie było dłużyzn. Organizatorzy 
przy wsparciu niezawodnych spon
sorów zadbali o ciepły poczęstunek. 
Finałem  im prezy były w ręczenie

najlepszym  zaw odnikom  pucha
rów ufundowanych przez samorząd 
Bierutowa.

Najlepszym zawodnikiem został 
Nataniel Mitek, a zawodniczką Pau
lina Antoś. W klasyfikacji zespołowej 
wygrał Wrocława, przed Bierutowem 
i Jelczem-Laskowice.

O rganizatorzy dziękują za po
średnictwem Panoramy wszystkim 
osobom i instytucjom, które wsparły 
imprezę,

Grzegorz Huk
ZW Y C IĘ ZC Y
kata 2003-2007
Dominika Lis
kata 2010-2011
Leon Tkaczyk, Zofia Bąba
kata 2006-2007
Bartosz Lis
kata 2004-2005
Nataniel Mitek
kata 2008-2009
Oliwier Korzeniowski, Paulina Antoś
kata 2012 i młodsi
Emilia Psykała, Franciszek Wiewiórka

kumite 2012 I młodsi
Aleksandra Fajdek, Adam Gibała
kumite 2004-2005
Nataniel Mitek
kumite 2003-2007
Aleksandra Marzec
kumite 2008-2009
Paulina Antoś, Filip Biłogan
kumite 2006-2007
Jakub Borowczyk
kumite 2010-2011
Maciej Marczak. Zofia Bąba

kihon młodsi
Adam Hass, Antonina Drozd 
kihon starsi
Hubert Pierzchalski, Amelia Federenko

7 kwietnia wznowiono rozgrywki 
piłki nożnej seniorów. Wyniki: Ligota 
Polska - Boguszyce 6:1, Bogusławice 
- Nieciszów 0:8, Cieśle - Smardzów 
5:0, Dąbrowa - Boguszyce Os. 1:2, 
Zarzysko - Poniatowice 6:3

TABELA
1. Nieciszów 10 27 48:9
2. Boguszyce Os. 10 25 31:18
3. Ligota Polska 10 21 30:10
4 Cieśle 10 18 29:19
5. Dąbrowa 10 14 21:31
6 Smardzów 10 13 20:25
7. Poniatowice 10 10 14:23
8. Zarzysko 10 6 20:37
9 Bogusławice 10 5 13:35

10. Boguszyce 10 2 17:36

XI kolejka zostanie rozegrana 
w niedzielę 14 kwietnia. Zagrają: 
o godz. 11 Ligota Polska - Zarzysko, 
Poniatowice - Dąbrowa, Cieśle - Bo
guszyce Os.; o godz. 14 Smardzów -
Bogusławice, Nieciszów - Boguszyce. 

* * *

W  sobotę 13 kwietnia o godz.ll 
na gm innym  orliku przy W ileń
skiej rozpocznie się turniej w piłce

nożnej młodzików, a o 12 juniorów 
młodszych.

W sobotę 13 kwietnia o godz.l6 na 
gminnym orliku w Oleśnicy roze
grany zostanie turniej wielkanocny 
w piłce nożnej seniorów z udziałem 
drużyn z Piszkawy, Świerznej, No- 
woszyc. Cieśli oraz Wyszogrodu.

W ielkanocne turnieje piłki siat
kowej kobiet i mężczyzn rozegrane 
zostaną 13 i 14 kwietnia w gminnej 
hali sportowej w Oleśnicy. Turniej 
pań,w którym wystartuje siedem 
drużyn z gm iny Oleśnica, odbę
dzie się w sobotę o godz.l6. Zagrają 
Świerzna, Nowoszyce, Wszechświę- 
te, Nieciszów, Cieśle, Sokołowice i 
Smolna.

Rywalizacja mężczyzn również 
z udziałem siedmiu drużyn roze
grana zostanie niedzielę od godz.l3. 
W turnieju w ystartują Świerzna^ 
Poniatowice, Cieśle, Breyt Grytan 
Oleśnica, Czarni, Dream Team Milic# 
oraz Fajnie Było.

A rtur K oziara

Radość zwycięstwa

Chcecie grać? To płaćcie za boisko...

http://www.olesnica24.com
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P R A C A

■ Zatrudnimy RECEPCJO
NISTĘ. Praca lekka, łatwa, 
przyjemna i bardzo ciekawa. 
Oferujemy umowę o pracę 
oraz dobre wynagrodzenie. 
CV na adres: hotel@hote- 
lamber.pl
■ Zatrudnię pracowników z 
Ukrainy - mężczyzn. Tel. 601- 
951-678.
■ Zatrudnię przy naprawie 
palet. Tel. 501-717-357.
■ Praca. Opiekun osób 
starszych. Niemcy - Tel. 
774-428-338.
■ Przyjmę do pracy brukarza 
i pomocnika. Tel. 699-858- 
698.
■ Szukam opiekunki do cho
rej osoby. Tel. 699-858-698.
■ Przyjmę do pracy na sta
nowisku kasjer-sprzedawca 
w Oleśnicy. Sklep spożyw
czy. Tel. 667-991-106.
■ Zatrudnię montera wen- 
tylacje-klimatyzacja. Dobre 
zarobki. Tel. 601-507-733.
■ Poszukuję mechanika sa
mochodowego w Oleśnicy. 
Tel. 501-285-858, 516-192- 
467.
■ Przyjmę pracownika f i
zycznego do prac na budo
wie. Kontakt w godz. 7.00 do 
15.00. Tel. 71 398 3943,605 
246 269.
■ Zatrudnię kierowcę kat. B, 
kraj. Tel. 509-449-432.
S P R Z E D A M

■ Pralki, lodówki, zmywar
ki z Niemiec - 220 zł/szt. Tel.
790-883-249.
■ Sprzedam tanio kamień 
ogrodowy (granit) na skal- 
niak lub aranżację ogrodu. 
Tel. 601-785-163.
■ Sprzedam lub wynajmę 
tablicę reklamową przy 
ruchliwej trasie Oleśnica

- Spalice. Tel. 606-874-272.
■ Sprzedam pralkę używa
ną Whirlpool, 1200 obrotów, 
wsad 6 kilo, 400 zł. Tel. 511-
773-894.
■ Sprzedam  konsolę do 
giery Sony PS4 slim + gra 
Fifa18, na gwarancji, 800 zł. 
Tel. 534-511-036.
K U P I

■ Kupię książki, płyty. Do
jazd, gotówka 509-675-586, 
508-245-450.
■ Kupię podstawę pod ma
szynę do szycia marki Singer. 
Tel. 603-788-068.
U S Ł U G I

■ Remonty mieszkań, do
mów, malowanie, gładzie, 
panele, regipsy. Tel. 603- 
795-542.

W E S E LA  18-TKI
komunie, przyjęcia, noclegi 

Kryształowy Dwór 
Tel. 602-459-919

0 5 ^ , g g /

Tel. 71 788 91 50

■ Awaryjne otwieranie sa
mochodów i mieszkań. Teł. 
601-76-12-82.
■ U sług i budow lane: 
ocieplenia, elewacje, okna, 
elektryka, autom atyka, 
wentylacja mechaniczna. 
www.ips-olenicz.pl tel 509- 
488-166.
■ Okna PCV, żaluzje. RATY. 
W ykonujem y posadzki z 
mixokreta. Oleśnica, ul. Wro
cławska 30B. Tel. 71/314-95- 
49,606-874-272.
■ Pranie dywanów i tapicerki 
meblowej. Tel. 604-511-683.
■ Pranie dywanów, kanap, 
aut. Tel. 535-679-346.
■ ELEKTRYK. Tel. 537-393- 
225.
F IN A N S E

■ Rozniosę każdą ilość 
ulotek reklamowych. Tyl
ko poważne oferty. Tel. 
698-242-632.
■ Naprawa pralek Waldemar 
Płaneta, ul. Chopina 7. Tel. 
314-49-33, 0-601-78-86-87.

niŁHimm
■ gotówkowe, •  

konsolidacyjne,
■ bankowe i pozabankowe
■ bez BIK
Oleśnica, ul. Młynarska ; 

7/7, parter ■
Teł. 71-721-81-67. 1

■ B iu ro  R a c h u n k o w e  
„Dekret”. Oleśnica, ul. Wi
śniowa 5. Dla nowych firm 
1. miesiąc gratis. Tel. 605- 
418-580.
■ Chwilówki, kredyty. Oferta 
wielu firm. Kilińskiego 2/7. Tel. 
793-688-083.

■ Nowoczesne instalacje 
grzewcze, gazowe i wod
no-kanalizacyjne, montaż i 
serwis kolektorów słonecz
nych renomowanych firm. 
Klimatyzacja i wentylacja 
oraz roboty ziemne. Tel. 
604-406-519.

UBEZPIECZENIA

Q & m

m m
Oleśnica ul. Młynarska 7 

lok. nr 7 parter

T U R Y S T Y K A

■ Centrum Międzynarodo
wych Przewozów Autoka
rowych, wyjazdy codzien
nie z Oleśnicy, Sycowa, 
Wrocławia. BILETY LOTNI
CZE, PROMOWE-zniżki do 
90 %. OPAL-Rzemieślnicza 
10, tel. 71-398-14-06, Kiliń
skiego 4 (koło Biedronki). 
Tel. 71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ Egzotyka-przedsprzedaż 
2018/19. Rabat do 1000 zł. 
OPAL Oleśnica Rzemieślni
cza 10 (obok PKS,w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego4 
(koło Biedronki), Tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Wyspy Zielonego Przy
lądka 3700 zł. OPAL O le
śn ica  R zem ieś ln icza  10 
(obok PKS,w Galerii, przy 
posto ju  taksów ek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego 4, 
(koło Biedronki). Tel.71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Lato 2018,40% zniżki,par- 
king za 1 zł, zaliczka 10%, 
dziecko 690 pin. OPAL Ole
śnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS w Galerii, przy postoju 
taksówek). Tel, 71 398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), 
tel. 71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl
■ Codziennie last minutę - 
tydzień 999 zł, wszystko w 
cenie. OPAL Oleśnica, Rze
mieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71-398-14-06,Ki- 
lińskiego 4 (koło Biedronki), 
Tel.71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ G ruzja 1999 zł. OPAL 
O leśn ica R zem ieśln icza 
10 (obok PKS,w G alerii,

Instalacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w  
24 godzinyl Oleśnica, ui. Kopernika 10 G 

(teren byłego POM-u).
Tal.602-771-432.71-39D-39-53.wlMb.l-16.

Zatrudnimy
akwizytora

reklam
Tel. 601-78-51-63

Znasz Język niemiecki? 
Szukasz pracy Jako 

opiekunka osób starszych?
W yjazdy na umowę 

Opieka koordynatora na m ie jscu

Biuro czynne pn-pt. godz. 9-16 
ul. Lwowska 2 3 , 1 p.

(wejście naprzeciwko przedszkola) 
Tel. 690-967-999

przy postoju taksówek). Tel. 
71-398-14-06,Kilińskiego4 
(koło Biedronki). Tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Rejs po Karaibach - Barba
dos, Dominikana, Martynika, 
Saint Lucia 4463 zł wszyst
ko w cenie OPAL Oleśnica 
R zem ieśln icza  10 (obok 
PKS, w Galerii, przy postoju 
taksówek). Tel.71 398-14-06, 
Kilińskiego 4 (koło Biedronki), 
tel.71-399-93-22. Rezerwuj 
na www.OPAL.olesnica.pl.
■ P ie lg rzym ka do Z iem i 
Świętej 1999 zł, bilety wstę
pu w cenie. OPAL Oleśnica, 
tel. 71-398-14-06,71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■ A lba n ia ,  C h o rw a c j a ,  
Czarnogóra 12 dni z Oleśni
cy, 1659 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS, 
w Galerii, przy postoju taksó
wek). Tel. 71 398-14-06, Kiliń
skiego 4 (koło Biedronki), tel. 
71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPAL.olenica.pl.
■ Bułgaria-wszystko w ce
nie, 7 dni, 886 zł. OPAL Ole
śnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS w Galerii, przy postoju 
taksówek). Tel. 71-399-93-22. 
Rezenwuj na www.OPAL.ole- 
snica.pl.
M IE S Z K A N IA

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują 

1 zł/słowo

■ Sprzedam mieszkanie 90 
w pałacu w Bogusławi-

cach, I p., 2 garaże, 2 piwni
ce, 108.000 zł do negocjacji. 
Tel. 608-116-023.
■ Sprzedam lub wynajmę 
mieszkanie 110 m^, 4-poko- 
jowe, 2 łazienki, 2 kuchnie.

ul. 11 Listopada. Tel. 661-
774-867.

SPRZEDAM  
M IE S ZK A N IE
DWUPOZIOMOWE

1 27m 2  
GOTOWE DO 

ZA M IESZKA N IA
T e l: 603  848  905

WYNAJMĘ
■ Do wynajęcia mieszkanie 
39 n f , 2 pokoje, kaucja 1.500 
zł, wynajem 1.100 + opłaty 
stałe 260 zł -t- gaz, energia, 
woda wg zużycia. Tel. 697-
791-587.
■ Do wynajęcia umeblowana 
kawalerka po remoncie, I p., 
ul. Sinapiusa. Tel. 785-970- 
403.
■ Do wynajęcia mieszkanie 
dla pracowników 7 km od 
Oleśnicy. Tel. 504-242-551.
L O K A L E

■ Do wynajęcia hala 150 
m ,̂ Oleśnica, ul. Reymon
ta. Tel. 797-285-641.
■ Do wynajęcia stanow i
sko fryzjerskie. Salon Urody 
American Style. Oleśnica. 
Tel. 662-800-094.
■ Do wynajęcia lokal 62 
mS ul. Traugutta w Oleśni
cy. Tel. 693-072-957,71-314- 
24-26.
DOMY

■ Sprzedam dom o pow. 
ok. 130 m  ̂przy ul. Przy
jaźni w  Oleśnicy na dział
ce 611 m ,̂ po generalnym 
remoncie w  środku, po
dzielony na 2 mieszkania 
ze wspólnym wejściem, z 
możliwością połączenia w 
1. Tel. 661-895-195.

BKlP-OsoDGsł?
- szkolenia bhp
- kursy operatorów 

wózków widłowych
- uprawnienia SEP, paiaczy CO

Tel. 507-823-846

G ra w e ro w a n ie  
i c ię c ie  la se re m  CO2

I A R T Y K U 4 :A C H  W Ł A S N Y C H ?  
O R A Z  P O W I E R Z O N Y C H  |

- papier • aluminium anodowe 1
• skóra • szkło |
- guma • pleksi Ą
- drewno - laminaty grawerskie ^
-długopisy -orazwiele innych |

Personaiizowajjri prezii*is.y na k az ^ o k sż lg j

• Z D J Ę C IA  DO DOW ODÓW , 
PASZPORTÓW, LEG ITYM A C JI

• Z D J Ę C IA  W ESELN E
• Z D J Ę C IA  O K A Z JO N A L N E
• PORCELANKI NAGROBKOWE:

- CZARNO-BIAŁA -1 5 5  ZŁ
- KOLOROWA -1 8 0  ZŁ

SUPER JAKOŚĆ, SUPER CENA  
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

  iSSSBSÎ KIĘK
KOMPUTEROWy

http://www.olesnica24.com
http://www.ips-olenicz.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olenica.pl
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D ZIA ŁK I BUDOW LANE— r e je s tr a c ja -71 31431 i i

■ Kupię działkę budowlaną 
w Oleśnicy. Tel. 603-848- 
915.
■ Sprzedam działkę bu
dowlaną w Oleśnicy przy 
ul. Przyjaźni/Krzywouste
go o pow. 1008 Tel. 661- 
895-195.
■ Sprzedam działkę budow
laną 11,11 ara w Oleśnicy, Tel. 
782-280-419.

■ Kupię garaż murowany 
własnościowy w Oleśnicy, 
suchy, bez przeciekające
go dachu. Tel. 601-785-165.
■ Do wynajęcia garaż, ul. 
Sudoła. Tel. 600-306-302.
ROLNICZE

■ Chcesz mieć czworonoż
nego przyjaciela? Zaadoptuj 
jednego z bezdomnych psów 
lub kotów wyłapanych z tere
nu powiatu oleśnickiego na 
zlecenie Urzędu Miasta. Tel. 
71-798-21-90.
LE K A R S K IE

■ Z B IG N IE W  O LE JN IK  
specjalista chirurg ortope- 
da-traumatolog, Oleśnica, 
ul. Krzywoustego 3c, w to
rek i czwartek 16-18, Twar
dogóra, ul. Krzywoustego 2, 
piątek 9-11. Rejestracja tel. 
71-398-60-23.
■ Maria Tarnawska - pe
diatra, neonatolog, ponie
działek, czwartek 17-19. Ul. 
Ceglana 1b. Tel. 314-99-55, 
601-459-308.
■ GABINET STOMATOLO
G IC ZN Y  - lekarz den ty 
sta G rzegorz Masternak.

Przychodnia Spocłolistyczna

i  DOKTORA
4 www.|anaczko.pl 
Oleśnica, ul. Łgkowa 15

CHIRURGIA łU S G
dr n. mod. Andrzej Janeczko 

spacjalista chlnirgli ogólnej
ORTOPEDIA

Jacek Kowalski 
sp«c|alista ortopedo, łreumotolos

USG -t- BIOPSJE TARCZYCY
Łukasz Janeczko

SPECJAUSTYCZNY GABNET 
MEDYCYNY RODZINNEJ

Katarzyna Janeczko-Pussok 
specjofisto medycyny rodzinnej

DIAGNOSTYKA IUECZB4IE 
o z iE a  ORAZ ooRO sercH
BADANIA USG JAMY BRZUSZNEJ 
OOPPlBRtEIMC DOGŁOWOWrCH

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 
Specjalista chirurg-onkolog

- pełna diagnostyka gruczołu 
piersiowego, USG piersi, biopsje, 
zabiegi operacyjne

- USG tarczycy, węzłów chłonnych, 
ślinanianek, jęder-biopsje

- badanie znamion 
barwnikowych - dermatoskopia

- konsultacje onkologiczne 
i ogólnochirugiczne

Q-Med Oleśnica ul. Daszyńskiego zA 
Środy godz. 16-18. Rej tel. 71/^96-21-70

GABINET UROLOCICZNO- 
-CHIRURCICZNY 

lek. med. Tomasz Piskozub 
USG środy 15.30-18.30 USG 

soboty 10.00-13.00

Oleśnica Bystre, ul. W rzosow a 2. 
Rejestracja: 71-75-75-210,500 22 28 28, 

ww w.urologolesnica.pl

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia W AM ED) 

czwartki 15:30-17:30

KARDIO-DENTAL  
SPECJALISTYCZNA STOMATOLOGIA 

I KARDIOLOGIA
P E ŁN A  D IA G N O S T Y K A  

K A R D IO L O G IC Z N O -N A C Z Y N IO W A  
• O R TO D O N TA
• C H IR U R G  S T O M A T O L O G IC Z N Y  na iN T Z
• P R O T E T Y K A  na IN ? Z

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 56e/5 
Tel. 888-148-930, www.kardio-dental.com.pl

NFZ, LUXMED - bezpłatnie  
oraz w izyty prywatne  

Dermatolog bez kolejki
C.M. H ipokra tes. O leśnica, 

ui. W rocławska 41. Tei. 71-398-33-23.
hipokĘ-ates-olesnica.pl

Oleśnica, ul. Żytnia 28. Tel. 
503-155-095.
■ K A T A R Z Y N A  H O R - 
NUNG - lekarz chorób we
wnętrznych, specjalista  
reum atolog przyjm uje w 
poniedziałki i czwartki od 16 
do 18 przy ulicy Wschodniej 
7. Tel. 314-43-53.
■ Lek. med. Andrzej Ba
naszak - specjalista gi- 
nekolog-położnik, wtorki 
-p iątki od godz. 16; USG 
- poniedziałki 16-17. Cen
trum  M edyczne Qm ed. 
Oleśnica, ul. Krzywoustego 
2 a. Tel. 71-396-21-70, 602- 
131-992.

Spalice, ui. Boguszycka 31
p o n ie d z ia łe k -c z w a rte k  16 -20
p ią te k  12-16 sobota  9-12

T e l .  7 i - 3 9 9 - 3 0 - T 6
K ró tk ie  te rm in y , k o n k u re n c y jn e  c e n y

we wtorki i czwartki od godz. 
17, Centrum Medyczne Da
szyńskiego, Oleśnica, ul. Da
szyńskiego 2 A, tel. 71-396- 
21-70, kom. 603-953-465.
■ Lek. m ed. TAD EUSZ

MACIEJCZYK - prywatny 
gabinet internistyczny, 
wizyty domowe. Oleśnica, 
ul. Kopernika 12. Tel. 506- 
213-536.

KARDIOLOG
W io le tta  Braciszewicz 

przyjm uje  
w  poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985

ALERGOLOG
Jolanta Hołda 

O leśnica, Laboratorium 
PROMED 

ul. Krzywoustego 3C 
Syców, ul. Daszyńskiego 4 

ręjęę.tracja: 604 19 19 91 
szczegóły: 

w w w .a le rgo log-ho lda.p l

■ UROLOG - lek. Stanisław 
Pawlak, konsultacje, USG

W ram ach cyklu „Łączy nas m uzyka” 
Starosta O leśnicki Pan Jan Dżugaj 

zaprasza w szystkich  czyte ln ików  na

Ja ro s ła w a  W alczak-Prus - sopran 
W aldem ar G rom olak - g ita ra

w  dniu 11 kw ie tn ia  2019 r. godz. 18:00  
Sala Rycerska Zam ku Książęcego w  Oleśnicy 

Wstęp wolny

ilesniea^oHi
CODZIENNIE

NOWE;̂ ^#̂
INFORMACJE

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448

AUTO -M O TO

P O M O C  
D R O G O W A  

Tel. 601-936 766.

DOSTAWCZE
■ R e n au lt K angoo, 
1,9 diesel, biały, hak,
214.000 km, 2-osobo- 
wy, przegląd i OC 2020,
3.000 zł. Tel. 880-117- 
453.
■ lveco 3515, skrzynio
wy, 2009. Tel. 509-449- 
432.

■ lveco 5015, skrzynio
wy, 2007. Tel. 509-449- 
432.
KUPIĘ
■ Kupię seicento lub 
uno w dobrym stanie. 
Tel. 531-797-505, 
DIHATSU
■ Terios, 1,5 benzyna + 
gaz, 2007, 177.000 km, 
napęd 4WD, aktualny 
przegląd i OC, lekko 
uszkodzony. Tel. 731- 
589-799.

U R ZĘ D O W E  
Z Ł O M O W A N IE  P O JA Z D Ó W

w ystaw iam y  zaś w ia d c ze n ia  do w y d z ia łó w
kom unikac ji o raz firm  ubezp ieczen io w ych
przy odbiorze pojazdu
za każdy pojazd płacimy gotówką
pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATIS

Stacja Demontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy.
Tel. 601-725-681, 726-202-020.

Wędkarsko-Zoologiczny

Oleśnica, ul. 3 Maja 22/11
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Ogłoszenia przyjmuje Biuro 

Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. Czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. 10-13,15-17.

P O S Z U K U J E - 
M Y  W Ł A Ś C I
C IE L A -  młoda 
suczka, która zo
stała wyłapana z 
okolic myjni przy 
ulicy Dobroszyc- 
kiej.

P O S ZU K U JE 
M Y  W Ł A Ś C I
C I E L A -  pies 
został wyłapany 
na ulicy Polnej w 
Oleśnicy. Na szyi 
miał kolczatkę.

KROPKA-grzecz
na, delikatna i subtel
na te słowa idealnie 
opisują Kropeczkę. 
Kotka w swoim 
boksie zawsze za
chowuje czystość. 
Wysterylizowana.

A ZA- psia senior
ka, która pokocha 
bezgran iczn ie . 
Cicha i spokojna, 
świetnie dogaduje 
się z innymi czworo
nogami. Jest zdro
wa, zaszczepiona.

M A ŁA - mata i ra
dosna sunia. Ide
alna towarzyszka 
d la  a k t y w n e j  
rodziny. Zdrowa. 
Ma ł a  z o s t a ł a  
zaszczepiona I 
odrobaczona.

LIDLUŚ ^grzecz
ny i cierpliwy pies.' 
Zawsze w swoim 
boksie zachowuje 
czystość. Lidluś w 
najbliższym czasie 
będzie poddany 
zabiegowi kastracji.

KONTAKT W SPRAW IE ADO PCJI: 531-111-336, 517-076-620

OGŁOŚ SIĘ NA CAŁY POWIAT!

■ Sprzedam humus. Tel. 
601-975-633.
■ Sprzedaż mtodych kur nio
sek. Ferma Drobiu Kolonia 
Strzelce. Tel. 601-934-459.
■ Sprzedam buraczki i mar
chew odpadową, Nieciszów 
52. Tel. 695-374-563.
■ Sprzedam prosiaki. Tel. 
666-252-820.
■ Sprzedam działkę ogro
dową ROD ZNTK, ul. Ciepła, 
590 zł. Tel. 793-917-765.

http://www.olesnica24.com
http://www.urologolesnica.pl
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castorama
mm .-

Castoram a W rocław Korona 
51-421 Wrocław, ul. Krzywoustego 126A . 

tei.: 71 32 08100, fax: 71 32 08 200  
Sklep czynny w godzinach:

* Pon-sob: 6:30 - 21:00, Nd: 9:00 - 20:00*
’  Tylko w  modztolo hondłow o. Zapraszam y d o  naszego skJspu in t z m s t o w g o  czynnogo 2 4 /7

KOSIARKA ELEKTRYCZNA 
SZER. KOSZENIA: 33 cm

MOC: 1200 W,

http://www.olesnica24.com

